
 
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS 
              KÖZGYŰLÉSE          

 
VII-13.031/2008. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének 2008. szeptember 18-án, 
9.00 órai kezdettel a Városháza dísztermében megtartott üléséről.   
 
Jelen vannak: Káli Sándor, Balogh Zoltán, Bartha György, Bazin Géza, Dr.  
Bistei Attila DR. Univ., Cseh László, Csordás Mihály, Csutorás Géza Levente, 
Doszpoly Orsolya, Fábián István, Fedor Vilmos, Fodor Zoltán, Garamvölgyi 
Attila, Dr. Hardonyi András, Dr. Hártó György, Hegedüs Andrea, Illyés Miklós, 
Juga György,  Kobold Tamás, Kocsis Levente, Kovács Józsefné Dr. Kovács 
László, Lenártek András, Dr. Mokrai Mihály, Molnár Péter, Nyírő Pál, Nyulászy 
Istvánné, Orosz Lajos, Riba Istvánné, Sebestyén László, Dr. Simon Gábor, 
Szabó Tamás, Szebeni Péter, Dr. Szinay Attila, Szűcs Erika.Szűcs Tamás, T. 
Asztalos Ildikó, Tavaszi Zsolt, Dr. Tompa Sándor, Dr. Varga László, Dr. Varga 
Zoltán, Zámbó Tiborné. 
  
Az ülésről távol maradt: Horváth Ottóné, Szilágyi Gizella, Dr. Zsiga Marcell 
Lóránt. 
 
Meghívottak: Molnár Zoltán MIK Zrt. vezérigazgató, Dr. Bernáth Attila X-
Centrum Nonprofit Kft. ügyvezető igazgató, Dr. Halmai Gyula Miskolc Holding 
Zrt. Igazgatója, Börzsei Tibor MVK Zrt. Igazgatója, Fleskó Gábor MVK Zrt. 
projektigazgató, Korózs András MIHŐ Kft. Igazgatója, Vojtilla László MIVIZ Kft. 
Igazgatója, Fridély László Miskolci Turisztikai Kft., Veres István Városgazda 
Kht. Ügyv.igazgató, Karosi Imre MIKOM Kht., Stefán Csaba Régió Park Kft. 
igazgatója, Varga Zoltán AVE Miskolc Környezetvédelmi és 
Hulladékgazdálkodási Kft. Igazgatója. 
 
Káli Sándor polgármester: Köszönti a Közgyűlésén megjelent vendégeket, az 
elektronikus és az írott sajtó képviselőit, a testület tagjait.  
Külön köszönti a tanácskozási joggal jelenlévő kisebbségi önkormányzatok 
elnökeit.  
Bejelenti, hogy a testület 45 tagja közül a jelenléti ív lezárásáig megjelent 32 fő, 
így a Közgyűlés határozatképes, amit megnyit.  
Először a sürgősségi előterjesztések napirendre tűzéséről kéri a Közgyűlést, 
hogy döntsön. A következő sürgősségi előterjesztések kerültek benyújtásra: 
  
 



1. sürgősségi napirend tárgya:    Helyi népszavazás elrendelése és kitűzése 
Miskolc-Tapolcán  

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 34 igen, 1 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 10 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 
 

2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az ÉMOP keretében meghirdetett, 
regionális jelentőségű klaszterek közös 
beruházásainak támogatása, szolgálta-
tásainak kialakítása és fejlesztése tárgyában 
kiírt pályázat benyújtásához való 
hozzájárulásra 

 
Előterjesztő:   Dr. Mokrai Mihály alpolgármester 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 36 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 
 

3. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Borsod - Abaúj - Zemplén Megyei 
Kórház Egyetemi Oktató Kórház és a 
Miskolci Egészségügyi Központ Egyetemi 
Oktató Kórház közötti kapacitások 
átadására- átvételére   

 
Előterjesztő:   Dr. Mokrai Mihály alpolgármester 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

 
A Közgyűlés 36 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
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4. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Búza téri piac üzemeltetésével 
kapcsolatos járulékos döntések 
meghozatalára 

 
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 35 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 10 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 

 
 
Dr. Szinay Attila: A Fidesz frakció ügyrendi javaslata, a Javaslat belterületbe 
vonási kérelmek jóváhagyására c. sürgősségi indítványt tárgyalja a Közgyűlés 
rendes napirendi pontként a következő ülésen. Indokolásában elmondja, hogy 
felelősséggel nem lehet úgy dönteni, hogy sem mellékletet, sem térképvázlatot 
nem kaptak az anyaghoz.  
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az elhangzott ügyrendi javaslatot. 
 

A Közgyűlés 29 igen, 7 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) az ügyrendi 
javaslatot elfogadta.  
 
 

5. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az ITC székház tulajdonjogára 
szóló elővásárlási jog gyakorlásáról történő 
lemondásra 

 
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
   
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 35 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 10 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
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6. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Technika Háza tulajdonjogára 
szóló elővásárlási jog gyakorlásáról történő 
lemondásra 

 
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
   
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 35 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 10 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 
 

7. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat regisztrációs pályázat benyújtására 
az ÉMOP keretében Turisztikai Desztináció 
Menedzsment Szervezetek támogatására 

 
Előterjesztő:  Fedor Vilmos alpolgármester 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 36 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 
 

8. sürgősségi napirend tárgya:  Miskolc városi villamosvasút fejlesztése    
 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
   
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 35 igen, 1 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
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9. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Miskolc-Tapolcai Strandfürdő 
(46063/4 hrszú és 45575/4 hrszú ingatalok) 
létrehozandó projekt-társaságba történő 
apportálására   

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester  
   
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 36 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 

 
10. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat, a „Miskolc vízellátási 

infrastruktúra működési biztonságának 
helyreállítása és modernizációja, valamint 
a víztermelési és elosztási rendszer 
fenntartható irányítása” című, a svájci - 
magyar együttműködési program 
keretében meghirdetett pályázati 
támogatás elnyeréséhez szükséges 
önrész biztosítására 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester  
   
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

.A Közgyűlés 34 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 11 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 

 
Polgármester: A sürgősségi előterjesztések után a meghívó szerinti napirendi 
javaslat elfogadásáról történő szavazás következik.  

 
Polgármester: Kérdése, van-e hozzászólás, észrevétel a napirendi javaslattal 
kapcsolatban. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Ügyrendi javaslata, a 7. sz. napirendet (Önálló 
képviselői indítvány - Javaslat a kisgyermekes bérlet bevezetésére a Miskolc 
Városi Közlekedési Zrt. arcképes bérlettípusai esetében) ne tárgyalja a testület 
a mai ülésén. Indokolásában elmondja, Dr. Hardonyi András már áprilisban 
hasonló témában nyújtott be javaslatot. A testület akkor sem tárgyalta, hiszen 
az indítvány érinti a költségvetést. A decemberi Közgyűlésen tárgyalják az MVK 
Zrt. tevékenységét, ennek keretében egységesen kezelve – a többi javaslattal 
együtt – szeretné a testület elé terjeszteni a kisgyermekes bérletről szóló 
javaslatot. 
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Polgármester: Szavazásra teszi fel az elhangzott ügyrendi javaslatot.  
 

A Közgyűlés 24 igen, 12 nem, 1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 8 fő) az ügyrendi 
javaslatot elfogadta.  

 
Polgármester: Ügyrendi javaslata a napirend előtti hozzászólások után első 
napirendként tárgyalja a testület a Mindszenti részönkormányzat létrehozásáról 
szóló előterjesztést azzal, hogy a tárgyalást követően szavazzanak is a 
javaslatról.  
A részönkormányzati testület tagjai jelen vannak az ülésen. A képviselőkön és a 
nem képviselő bizottsági tagokon kívül a testület megválasztásra kerülő 
tagjainak esküt kell tenniük. Az eskü feltétele pedig a Közgyűlés döntése. 
Javasolja továbbá, hogy ezt követően a Gazdasági Bizottság bizottsági 
tagcseréjére vonatkozó indítványt tárgyalja a testület, hiszen az újonnan 
megválasztásra kerülő szakértőnek is esküt kell tennie a Közgyűlés előtt. 
Kéri állásfoglalásukat. 

A Közgyűlés 36 igen, 0 nem, 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) az ügyrendi 
javaslatot elfogadta.  

 
Polgármester: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirendi javaslatot, 
figyelembe véve a napirendre felvett sürgősségi előterjesztéseket és az 
elfogadott ügyrendi javaslatokat is.  
Technikai javaslata, hogy a Miskolc városi villamosvasút fejlesztése c. 
sürgősségi indítványt a testület az ebédszünet után tárgyalja meg. 

 
A Közgyűlés 36 igen, 0 nem, 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) az ülés 
napirendjét az alábbiak szerint 
állapította meg: 
 

1. Javaslat az Önkormányzat 2008. évi költségvetési előirányzatainak I. 
félévi módosítására. Tájékoztató az Önkormányzat 2008. I. féléves 
gazdálkodásáról. Javaslat az Önkormányzat 2008. évi költségvetésének I. 
félévi korrekciójára 

 Előterjesztő:                  Káli Sándor polgármester 
 
2. Javaslat a Polgármesteri Hivatal belső szervezeti felépítéséről és 

működési rendjéről szóló 7/2004. (III.10.) sz. rendelet módosítására 
Előterjesztő:                  Káli Sándor polgármester 

 
3. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának a Polgármesteri 

Hivatal közszolgálati jogviszonyban álló dolgozói részére adható 
juttatásokról és támogatásokról szóló rendeletének megalkotására 
Előterjesztő:                  Káli Sándor polgármester 
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4. Javaslat a szolgáltató társaság energiaköltségeinek növekedése miatti 
lakossági távhőszolgáltatási hődíj megállapítására 
Előterjesztő:                  Káli Sándor polgármester 

 
5. Javaslat a Mindszenti Településrészi Önkormányzat létrehozására 

Előterjesztő:                  Káli Sándor polgármester 
 
6. Javaslat a 84.sz. és 96. sz. háziorvosi körzetek ellátási területének 

módosítására, valamint a háziorvosi és fogorvosi körzetekről szóló 
24/2002. (VI.10.) sz. rendelet módosítására 
Előterjesztő:                  dr. Mokrai Mihály alpolgármester 

   
7.  Javaslat aljegyzői pályázat kiírására 

 Előterjesztő:                  dr. Mihalecz Péter jegyző  
 
8. Javaslat közterületek elnevezésére (II. forduló) 

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
9. Könyvtári szolgáltatások összehangolt infrastruktúra – fejlesztése 

„Tudásdepo – Expressz”  pályázat beadásának támogatása  
 Előterjesztő:                  Fedor Vilmos alpolgármester 
 
10. Javaslat a Miskolci Városi Könyvtár Alapító Okiratának módosítására  

Előterjesztő:                  Fedor Vilmos alpolgármester 
 
11. Javaslat a középfokú oktatási intézmények 2009. évi beiskolázási tervére 
 Előterjesztő:    Fedor Vilmos alpolgármester  
 
12. Javaslat közoktatási és közművelődési intézmény megszüntetésére 

Előterjesztő:    Fedor Vilmos  alpolgármester  
 
13.  Javaslat új közművelődési megállapodás kötésére közművelődési 

feladatellátás céljából 
 Előterjesztő:    Fedor Vilmos  alpolgármester  
 
14.  Javaslat a MITISZK Kht. működési feltételeinek biztosítására 

Előterjesztő:    Káli Sándor polgármester  
 
15. Javaslat pályázat benyújtására a helyi önkormányzatok 

létszámcsökkentési döntéseivel kapcsolatos költségvetési hozzájárulás 
elnyerésére (II. forduló) 
Előterjesztő:    Káli Sándor polgármester  

 
16.  Javaslat az iparosított technológiájú épületek energiatakarékos 

felújításnak támogatási rendszeréhez kötődő, a 2008. évi pályázathoz 
biztosított támogatási keret növelésére 
Előterjesztő:    Káli Sándor polgármester  
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17. Miskolc Megyei Jogú Város Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíj pályázat 2009. évi forduló  
Előterjesztő:                  dr. Mokrai Mihály alpolgármester 

  
18. Javaslat a támogató szolgáltatást, a közösségi ellátást és az 

alacsonyküszöbű szolgáltatást működtető szolgáltatók befogadása és 
állami támogatása (SZOC-BF-08-A/K/T) című pályázat benyújtásához való 
hozzájárulásra 
Előterjesztő:                  dr. Mokrai Mihály alpolgármester 

 
19.  Javaslat a Herman Ottó Gimnázium részére magas komfortfokozatú 

önkormányzati bérlakás biztosítására és az Avasi Gimnázium 
mentesítésére a bérbe adott lakások utáni  
óvadéki díj fizetési kötelezettség alól 
Előterjesztő:                  Káli Sándor polgármester 

 
20.  Javaslat a jégcsarnok mellett elhelyezkedő ingatlan értékesítésére 
 Előterjesztő:    Káli Sándor polgármester  
 
21. Javaslat a Miskolc, Rácz Ádám u. 35. sz. alatti ingatlan jelzálogjoggal 

történő megterhelésére 
Előterjesztő:    Káli Sándor polgármester  

 
22. Javaslat a Miskolci Egészségügyi Központ és a B.-A.-Z. Megyei Kórház és 

Egyetemi Oktató Kórház között kapacitások átadása-átvétele tárgyában 
(visszavonta az előterjesztő) 
Előterjesztő:                  dr. Mokrai Mihály alpolgármester 

 
23. Javaslat a Célpont Ifjúsági Iroda elhelyezési ügyére és egyéb társadalmi 

és civil szervezetek elhelyezésére  
Előterjesztő:    Káli Sándor polgármester  

 
24. Javaslat a Miskolc, Széchenyi u. 1. sz. alatti (volt Avas Szálló) ingatlan 

egyes részeinek cseréjére 
Előterjesztő:    Káli Sándor polgármester  

 
25. Miskolci Városi Lakossági Kártya (MiskolcCard) bevezetése 

Előterjesztő:                  Káli Sándor polgármester 
 
26. Javaslat a Közgyűlés 2008. II. félévi munkatervének megállapítására 
 Előterjesztő:                  Káli Sándor polgármester 
 
27. Beszámoló a polgármesterre átruházott, valamint a lejárt határidejű 

határozatok végrehajtásáról 
Előterjesztő:                  Káli Sándor polgármester 

 
28.  Beszámoló a Miskolci regionális hulladékgazdálkodási projekt zárásáról 

és az előttünk álló feladatokról 
Előterjesztő:                  Káli Sándor polgármester 

 

 8 



ZÁRT ÜLÉS 
 
29.  Javaslat az Iránytű Szociális Szolgálat magasabb vezetői álláshelyének 

betöltésére 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 

 
30. Városi bírósági ülnöki tisztségről lemondás 

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
31. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben 
 Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
32. Javaslat fellebbezések elbírálására közterület-használati ügyekben 

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 

Sürgősségi előterjesztések: 
 

1. Helyi népszavazás elrendelése és kitűzése Miskolc-Tapolcán  
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 

 
2. Javaslat az ÉMOP keretében meghirdetett, regionális jelentőségű 

klaszterek közös beruházásainak támogatása, szolgáltatásainak kialakítása 
és fejlesztése tárgyában kiírt pályázat benyújtásához való hozzájárulásra 
Előterjesztő:   Dr. Mokrai Mihály alpolgármester  
 

3. Javaslat a Borsod - Abaúj - Zemplén Megyei Kórház Egyetemi Oktató 
Kórház és a Miskolci Egészségügyi Központ Egyetemi Oktató Kórház 
közötti kapacitások átadására- átvételére   
Előterjesztő:   Dr. Mokrai Mihály alpolgármester  

 
4. Javaslat a Búza téri piac üzemeltetésével kapcsolatos járulékos döntések 

meghozatalára 
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 

5. Javaslat az ITC székház tulajdonjogára szóló elővásárlási jog gyakorlásáról 
történő lemondásra 
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 

6. Javaslat a Technika Háza tulajdonjogára szóló elővásárlási jog 
gyakorlásáról történő lemondásra 
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 

7. Javaslat regisztrációs pályázat benyújtására az ÉMOP keretében Turisztikai 
Desztináció Menedzsment Szervezetek támogatására 
Előterjesztő:   Fedor Vilmos alpolgármester 
 

8. Miskolc városi villamosvasút fejlesztése     
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
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9 Javaslat a Miskolc-Tapolcai Strandfürdő (46063/4 hrszú és 45575/4 hrszú 
ingatalok) létrehozandó projekt-társaságba történő apportálására   
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 

 
10. Javaslat, a”Miskolc vízellátási infrastruktúra működési biztonságának 

helyreállítása és modernizációja, valamint a víztermelési és elosztási 
rendszer fenntartható irányítása”című, a svájci - magyar együttműködési 
program keretében meghirdetett pályázati támogatás elnyeréséhez 
szükséges önrész biztosítására  
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester  

 
Polgármester: Mielőtt a napirend előtti hozzászólásokra megadná a szót 
képviselőtársainak, köszönti a Közgyűlésen jelen lévő Dr. Dobos László urat. 
Dr. Dobos László a Borsod-Abaúj-Zemplén megyei Bűnmegelőzési Alapítvány 
kuratóriumi elnöke, a Miskolci Egyetem projektfelelőse, nyugalmazott 
gyermekvárosi igazgató 2008.augusztus 26-án töltötte 70. születésnapját. 50 
éve dolgozik Miskolcon a közigazgatásban, 35 éves a Miskolci Gyermekváros, 
melynek alapítója és nyugállományba vonulásáig igazgatója volt. 5 éve 
szervezésében, szakmai vezetésével alakult meg a Miskolci Egyetem 
felnőttképzési bázisán az Észak-magyarországi Regionális, Bűnmegelőzési 
Oktatási Központ. 5 éve Miskolc Megyei Jogú Város Ifjúsági, Szociálpolitikai és 
Sportbizottságának szakértője. 50 év alatt 89 szakmai publikációja jelent meg, 
ebből 5 könyv alakban. 2005-ben Miskolc Megyei Jogú Város Pro Urbe díjjal 
tüntette ki, 2008. évben Borsod-Abaúj-Zemplén megye rendőrfőkapitánya 
szakmai tevékenységének elismeréséért aranygyűrűt adományozott részére. 
Születésnapja alkalmából további jó egészséget, tartalmas nyugdíjas éveket 
kíván. 

 
(Polgármester úr átadja a város ajándékát.) 

 
Polgármester: Felkérem Dr. Vereczkei Csaba urat, a Borsod-Abaúj-Zemplén 
megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjét, hogy szervezete nevében köszöntse 
az ünnepeltet. 
 
Dr. Vereczkei Csaba: Megköszöni a lehetőséget, hogy a Közgyűlés előtt 
szólhat az ünnepelthez. Dr. Dobos László urat szeretettel és tisztelettel 
köszönti. 
 

(Dr. Vereczkei Csaba átadja a díszkardot Dr. Dobos László úrnak) 
 

Dr. Dobos László: Megköszöni a figyelmességet. Az elért eredmények 
csapatmunka gyümölcsei, ezúton köszöni a munkát mindazoknak, akikkel volt 
alkalma együttdolgozni.  

 
Polgármester: Örömmel tájékoztatja a testületet arról, hogy augusztus 20-a 
alkalmából többen kitüntetésben részesültek.  
Dr. Koleszár Lajos, a Miskolci Egészségügyi Központ orvos-igazgatója a 
Magyar Köztársasági Érdemrend Lovagkeresztje (polgári tagozat) kitüntetésben 
részesült.  
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Dr. Pásztor Albert rendőr ezredes, a BAZ Megyei Rendőr-főkapitányság 
Miskolci Rendőrkapitányság kapitányságvezetője a Magyar Köztársasági 
Érdemrend Lovagkeresztje (katonai tagozat) kitüntetésben részesült. 
Nagy Józsefné Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Pénzügyi és 
Vagyongazdálkodási Főosztály nyugdíjazott költségvetési csoportvezetője a 
Magyar Köztársasági Bronz Érdemkereszt (polgári tagozat) kitüntetésben 
részesült. 
Kiss Jánosné Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Adó Osztály 
nyugdíjazott osztályvezetője a Magyar Köztársasági Bronz Érdemkereszt 
(polgári tagozat) kitüntetésben részesült. 
Az elismerésekhez maga és a Közgyűlés nevében ezúton gratulál és további 
sikeres munkát kíván a kitüntetetteknek.  
 
További kitüntetésben részesültek még: 
 
Wlassics Gyula-díjat kapott M. Németh Erzsébet, a Miskolci Csodamalom 
Bábszínház volt igazgatója.  
A Semmelweis Nap alkalmából Pro Sanitate elismerésben részesült Árvai 
Hilda, a Miskolci Egészségügyi Központ megbízott ápolási igazgatója.   
 
Az elismerésekhez maga és a Közgyűlés nevében ezúton gratulál és további 
sikeres munkát kívánok a kitüntetetteknek.  
 
A napirend előtti hozzászólásra jelentkezett képviselőtársainak adja meg a szót. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Augusztus végén tragikus esemény történt a 
főutcán. Egy magántulajdonban lévő épületről lehulló homlokzati vakolatdísz 
okozott halálos balesetet. Ez a szomorú eset országosan is ráirányította a 
figyelmet arra, hogy az elmúlt évtizedekben magántulajdonba került belvárosi 
épületek műszaki állapota sok esetben kifogásolható. A törvényi szabályozás 
nem megfelelő. A város erején felül igyekezett eddig is minden tőle telhetőt 
megtenni az épületek rekonstrukciója érdekében. A sétálóutcában található 108 
épületből a város az elmúlt négy év során 46 épületet újított fel. A tulajdonosok, 
akik az egyes ingatlanokat megvásárolták elmulasztották a kötelező műszaki 
felülvizsgálatokat, amelyeket a szerződésben vállaltak, illetve amelyeket az 
építési törvény előír.  
A tragédia után azonnal Polgármester úr nyílt levéllel fordult a tulajdonosok felé, 
hogy haladéktalanul vizsgálják, vizsgáltassák meg az épületek állagát. 
Utasította továbbá a MIK Zrt-t, hogy valamennyi olyan épületet, amelynek 
homlokzata közvetlenül közterülettel határos vizsgáltassa át és a szükséges 
lépéseket tegye meg.  
Elmondja, a város lehetőségei egyelőre korlátozottak. Annyit tehetnek, hogy az 
életveszélyesnek minősített épületet körbekerítik és kiírják rá, hogy 
életveszélyes, a beavatkozást a tulajdonosnak kell megtennie. 
A közös képviselőket összehívták egy megbeszélésre. Megállapították, hogy 
nincsen nyilvántartás jelenleg arról, hogy melyik háznak, ki a képviselője. A 
képviselőket a jogszabályokról tájékoztatták és felkérték őket, hogy tárgyaljanak 
a tulajdonosokkal a felújítás megoldásáról. 
Pécs polgármestere és több budapesti polgármester valamint építészek is 
nyilatkoztak az esemény után bejelentve azt, hogy bármelyik nagyvárosban 

 11 



megtörténhetett volna ez a tragédia. Ezért interpellációt nyújtott be a 
Parlamentben e tárgyban Bajnai Gordonnak címezve. Szeretne választ kapni 
arra, hogyan vehetne részt az önkormányzat a házak felújításában úgy, hogy 
anyagi támogatást is kapjon hozzá. Jelenleg az önkormányzat saját költségén 
elvégezheti a felújítást a magántulajdonon is és jelzáloggal terhelheti az 
ingatlant. Azonban az ehhez szükséges források egyetlen önkormányzatnál 
sem állnak rendelkezésre.  A panelfelújításnál kialakított támogatási rendszer 
mintájára javasolja kialakítani a felújítás finanszírozási hátterét. 
 
Lenártek András: Ha valakivel hosszabb beszélgetésbe elegyedik az ember 
manapság, biztos, hogy felmerül a kérdés, igaz-e, hogy roma családokat 
telepítenek Miskolcra. Válaszra sem várnak az emberek, már sorolják is a 
példákat a lakóhelyükről, hogy melyik lépcsőházba mennyi roma költözött be az 
utóbbi időben. Az újságok is foglalkoztak a témával, Polgármester úr is 
nyilatkozott az ügyben. A nyilatkozatok azonban nem voltak megnyugtatóak 
szerinte, hiszen ellentmondásokat is tartalmaztak, miszerint betelepülés van, 
vagy betelepítés. Polgármester úr szerint egyáltalán nem nőtt a szociális 
segélyben részesülők száma, a statisztika szerint viszont növekedés van. A 
Szondiról kiköltöztetettek száma kevesebb, mint ahányan ott éltek. Ez 
statisztikailag hogyan lehetséges? Arra könnyű válaszolni, hogy Debrecenből 
25.000 romát átköltöztettek-e. Eleve nonszensz maga a kérdésfeltevés is. Arra 
azonban nem válaszolt senki, hogy akikről a miskolciak beszélnek, azok a roma 
családok hogyan és honnan kerültek be. Másrészt arról sem esik szó, hogy a 
beilleszkedésük segítése érdekében mit tervez a városvezetés. Az 
elvitathatatlan, hogy magatartásbeli problémák vannak, rendszeresek a 
rendbontások, a megfélemlítések.  Sokan nem bejelentett lakcímen élnek, így 
nehéz a nyomon követésük is. Véleménye szerint eddig lehetett 
szemérmeskedni, de tovább nem lehet a problémát a szőnyeg alá seperni.  
Nem arról van szó, hogy van rendes cigány és van rongy életű magyar is. 
Megérti a cigány vezetők azon nyilatkozatait is, akik azt mondják, nem szabad a 
problémát leegyszerűsíteni, hiszen ők is a megoldást keresik.  
A Fidesz frakció nem hisztériát akar kelteni, kéri, hogy az októberi Közgyűlésen 
rendes napirend keretében tárgyaljanak a problémáról. A Közgyűlésnek konkrét 
megoldási javaslatot kell kialakítania, hiszen a miskolciak is ezt várják. 
 
Polgármester: Elhangzott, hogy nem kívánják hisztériakeltésre használni a 
kialakult helyzetet. Úgy gondolja, ez az a dolog, ami méltatlan. A beköltöztetést 
többször használta képviselő úr. Határozottan visszautasít minden olyan 
pletykát, ami arról szól, hogy a város beköltöztetne valakiket Miskolcra. Sokat 
gondolkozott azon, hogy a pletyka honnan származhat. Az a szomorú az 
egészben, hogy ma már úgy érzi, tudatos dologról van szó. Képviselő úr 
hozzászólása is ezt támasztja alá. Valakiknek érdeke fűződik ahhoz, hogy a 
városvezetést lejárassák. Azért nem nyilatkozott elsőre, mert először a kialakult 
helyzetet kell felmérni. Egy avasi polgártól is kapott levelet a témában.  
Meg kell nézni, kik azok az ügyvédek, zugügyvédek, ingatlanközvetítő-, vagy 
álközvetítő cégek, akik kihasználják felelőtlenül a jó szándékú fészekrakó 
programot. Kik azok, akik jövedelemigazolást adnak úgy, hogy az érintett 
tényleg nem dolgozott és elképzelhető, hogy a jövőben sem fog.  
Lenártek András képviselő úrtól kérdezi, ma Magyarországon hogyan 
különbözteti meg azt, hogy ki költözött ide. Név szerint, bőrszín szerint? 
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Meredeknek tartja, amit képviselő úr előadott, ezért ezt nem minősíti őszinte 
szándéknak.  
Akik lakást vásároltak, meg kell nézni, hogy milyen banki finanszírozásban 
részesítették őket, megfelelően jártak-e el. Akik ügyvédként, 
ingatlanközvetítőként közreműködtek, meg kell nézni, hogyan viselkedtek, a 
személyes hasznukat nézték-e csupán, vagy tisztában voltak-e a 
felelősségükkel.  
Való igaz, hogy több bejelentés érkezett arra vonatkozóan, hogy vásároltak – 
nem önkormányzati – magán tulajdonban lévő lakásokat egyes személyek, akik 
közül többen az ott élők életét teszik lehetetlenné. Ez ellen fel kell lépni. 
Képviselő úr hozzászólásának stílusa az aljas rágalmat csak erősíti. Miről 
tárgyaljanak? Cselekvésre és átfogó programra van szükség, nem a pletyka 
tovább erősítésére. Ma BAZ megyében erőteljes a cigányellenes vonulat. Erre 
nem az a megoldás, hogy újabb pletykákat terjesztenek. Ha beigazolódik, hogy 
valóban törvénytelenségek történtek, személyesen fogja a feljelentést megtenni 
a felelőtlen ügyvédi irodák és ingatlanközvetítők ellen. A bankokkal is fel kell 
venni a kapcsolatot. Ehhez azonban városvezetői méltóság kell, hiszen a 
legsúlyosabb kérdésről van szó. Ha az elhangzott furcsa megjegyzéseket 
tartják vezérelvüknek, nem jutathatnak ötről hatra. 
 
Horváth József (Cigány Kisebbségi Önkormányzat): Lenártek András 
képviselő úr megelőlegezte azokat a mondatokat, amelyeket rémhírnek minősít. 
Rémhír az, hogy Debrecenből, Ózdról 25.000 cigányt telepítenének be. 
Elismeri, azokkal a cigányokkal van probléma, akik nem tudnak, vagy nem 
akarnak beilleszkedni Munkacsoport létrehozását javasolja a párbeszéd és a 
szeretet jegyében. 
 
Polgármester: A munkacsoport fontos, de a helyzet most ennél sokkal 
komolyabb. Konkrét intézkedésekre van szükség.  
 
Lenártek András: Arról nem tehet, hogy Polgármester úr az ő jóhiszemű 
hozzászólását máshogy értelmezte. Amiket egyébként Polgármester úr 
elmondott egybeesett a hozzászólásával. Ez nem Káli Sándorról és Lenártek 
Andrásról szól, hanem  arról, hogy a kérdést kezelni kell egy átfogó vizsgálattal, 
ami a Közgyűlés egészére tartozik. Az októberi ülésre ezért javasolják felvenni 
az említett előterjesztést. 
 
Polgármester: Ez nagyon szép lenne, ha nem használta volna képviselő úr 
többször a beköltöztetés szót. Sem szándék, sem cselekedet nincs, a tények 
bizonyítják viszont, hogy helyzet van.  
 
Kobold Tamás: Lenártek András hozzászólása késztette arra, hogy 
felszólaljon. Polgármester úr azt mondta, a város legsúlyosabb problémájáról 
van szó. Ebből adódik, hogy ennek a megoldása a Közgyűlésre tartozik. Az 
emberi méltóság tisztelete nem szenvedhet csorbát, a közösségi akaratnak kell 
megnyilvánulnia.  
2008. január 1-jén a város állandó lakossága 172.855 fő. Szeptember 11-én 
ugyanez a szám 170.865 fő. A népesség csökkenés 1990 fő hivatalosan. A 
172.855 fő létszámban benne van 838 fő fiktivált állomány is. Ha a Jegyző a 
bejelentkezés elfogadása után állapítja meg, hogy a bejelentett lakcím nem 
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valós, határozatban állapítja meg a lakcím érvénytelenségét és a határozat 
jogerőre emelkedését követően az érvénytelen lakcímadatokat fiktív jelzéssel 
szerepelteti, amíg a polgár a valós címét be nem jelenti.  Ezután nem lehet azt 
tudni, hogy az év eleji 838 fő fiktív lakcímessel mi történt. Érdemes lenne ezt a 
kérdést kivizsgáltatni. 
A rendőrkapitány nyilatkozatai szerint a bűnözés nem nőtt, de minőségében 
megváltoztak a cselekmények, erőszakosabbakká váltak az elkövetési 
módszerek is.  
 
Polgármester: Az építő jellegű észrevételt megköszöni. Az önkormányzatok 
részére rendelkezésére álló eszközök nem elégségesek. Az új formákat kell 
megtalálniuk, amelyekre oda kell figyelniük. A fiktív állomány ilyen 
nagyságrendben már törvénytelenségek elkövetésére is módot adhat. Azt azért 
el kell mondani, hogy a magyar társadalom nem idén nyáron találkozott ezzel a 
problémával. Aki jó szándékú, az nem abból indul ki, hogy a törvény keretei 
között az önkormányzat minden lépését árgus szemekkel figyelje, hanem arra 
figyel, hogy a feladatot hogyan lehet megoldani. Kéri, aki a témában nyilatkozik, 
tegye félre azt, hogy milyen politikai előnye származhat ebből. Ez a kérdés 
fajsúlyosabb ennél. Olaszliszka példáját említi. A város környékén, az egykori 
virágzó Lyukó völgyben végigélni a slumosodást, nem könnyű. Az emberek a 
saját kis birtokaikat nem tudják megvédeni. Miskolcnak a sorskérdése az, hogy 
az itt élő roma kisebbség egész kérdéskörével tudjon értelmesen foglalkozni és 
megoldást találni. A helyzet pattanásig feszült, ezért kéri mindenkitől, 
tanúsítsanak  önmérsékletet. Az elkeseredettség érezhető a városban.  
 
Molnár Péter: A Közgyűlés az előzőekben úgy döntött, hogy a KDNP frakció 
kisgyermekes bérlet témában benyújtott önálló indítványát nem veszi fel 
napirendjére, ezért napirend előtt kénytelen pár szót szólni a témában. Bízik 
abban, hogy Orosz Lajos alpolgármester úr bejelentése, miszerint 
decemberben tárgyalnak majd a bérletről, meg is valósul. A KDNP javaslatára 
Debrecenben és Budapesten 2008. szeptember 1-jétől a bérletet bevezették és 
az első pár hét tapasztalatai igen pozitívak. Miskolcon is kérték, tegyen a 
frakció hasonló javaslatot. Bízik abban, nem akarja a testület asztal alá seperni 
ezt a javaslatot. 2009. január 1-jétől reméli Miskolcon is bevezetésre kerülhet a 
kisgyermekes bérlet. 
A kerékpáros helyzet nem túl rózsás Miskolcon, hiszen alig van kerékpárút a 
városban. A meglévőek pedig nincsenek jó állapotban. A Csabai kapui 
szakaszon szeptemberben egy súlyos baleset történt. Sok fórumon elhangzott 
már mennyire balesetveszélyes ez az útszakasz. Koncepcióra lenne szükség a 
kerékpárutak fejlesztése érdekében. Nyugat-Európában már kialakult kultúrája 
van annak, hogy a belvárosból kiszorítsák a gépkocsiforgalmat és az 
embereket motiválják a kerékpár használatára. Miskolcon kampányolni kellene 
a biciklihasználat érdekében. Ehhez a feltételek biztosítására is szükség van. 
Tárolók létesítését, az utak felújítását említi. Hosszú távon gerinchálózatot 
javasol kiépíteni. Az egyirányú utcák olcsó megoldást kínálnak, hiszen néhány 
tábla kihelyezésével nyitottá válhatnának ezek az utcák a kerékpárosok 
számára. Jó két évvel ezelőtt Miskolcon is megalakult a Magyar Kerékpáros 
Klub miskolci szervezete. A klub az önkormányzattal együttműködne, ha a 
városvezetés igényelné.  
Bízik abban, hogy a problémákat mielőbb megoldják. 
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Polgármester: Orosz Lajos alpolgármester úr képviselő úr felevetésére már az 
ügyrendi javaslatában reagált, hiszen költségvetést érint a téma. Miskolcot nem 
szívesen hasonlítja tömegközlekedés témában Budapesthez, hiszen ha a BKV 
bajban van, szólnak a kormányzatnak, hogy segítsen. Sajátos, speciális lobbi 
helyzetben van a főváros.  
Amikor meglátta először a kerékpáros koncepciós terv bekerülési költségét, ami 
több milliárdos tétel volt, nem is értette, hol van ennyi pénz.  A kerékpárutak 
speciális előírásokkal bírnak, amiknek eleget kell tenni. Ezzel a témával 
foglalkozni kell. Felkéri Orosz Lajos alpolgármester urat, hogy a kerékpárosok 
véleményét is beépítve találjanak megoldást a kerékpárutak jobbá tételére. Az 
egyirányú úton a kétoldali biciklis forgalom engedélyezését nem tartja jó 
ötletnek.  
 
Dr. Szinay Attila: Diósgyőri témában szól hozzá, ami látszólag diósgyőri és 
látszólag sport téma. A DVTK stadionról és helyzetéről szól. A diósgyőri 
sportliget 2003. óta visszatérő téma a Közgyűlésben. A stadion épülete egy 
szellemes jogi húzással Miskolcé lett. Azonban azt gondolja, most jön a munka 
java. A terület konszenzusos támogatást élvezett az előző években. Kéri, 
bármilyen elképzeléssel foglalkozik a városvezetés, az ellenzék is értesüljön 
róla. Aki labdarúgó csapatot üzemeltet, az előbb-utóbb érdekeltté válik 
valamilyen ingatlanfejlesztésben, ami a stadionhoz kapcsolódik. Ezt azért 
mondja el, nehogy az forduljon elő, hogy egyik szálon viszik a stadion ügyét, 
másik szálon van egy labdarúgó csapatot üzemeltető cég és az erők esetleg 
eltávolodnak egymástól, hiszen előfordulhat egy csapat stadion nélkül és egy 
stadion csapat nélkül is. Egyik fél érdekében sem kíván szólni, csak a figyelmet 
szerette volna felhívni. 
A MNB fémérmét bocsát ki a megszüntetésre kerülő papír 200 Ft-os helyett. A 
Diósgyőri vár érdekében gyűjtenek aláírást jelenleg. Kéri, csatlakozzanak az 
aláírásgyűjtéshez, hogy a vár megjelenhessen az új pénzérmén is.  
 
Polgármester: Fontosnak tartja, hogy sikerült visszaszerezni a stadiont. 
Megköszöni Dr. Mokrai Mihály alpolgármester úrnak a technikai módszerek 
kidolgozását. Ha van közös ügy, ez mindenképpen az. A kérdés, van-e csapat. 
A diósgyőri közvélemény többet vár el. Arra tettek ígéretet, hogy a hosszú ideje 
vajúdó problémát 2010-re rendezik és méltó körülményeket biztosítanak. Az 
előzetes tárgyalások biztatóak. 
A kezdeményezést, miszerint a Diósgyőri vár kerüljön a 200 Ft-os pénzre 
aláírja. 
 
Sebestyén László: Annak idején úgy nevelték őket, hogy az értékeket 
tiszteljék, a kötelességüket teljesítsék. Sajnos ezek az elvek a 17. sz. 
választókerületben nem érvényesülnek. Idős embereket támadnak meg, a 
pincéket feltörik, beköltöznek a borházba, úgy, hogy a villanyszámlát a 
tulajdonosnak kellett megfizetni, amit a betörők használtak. A bekerített 
portákról éjjel mindent ellopnak. A KRESZ táblák, utcatáblák eltűnnek. 
Fokozatosan tűnnek el az akna fedlapok, csapadékrácsok is. A Pacsirta 
utcában lakatlan területre hordják a szemetet. A Bodó tetőn a játszótértől 15 
méterre összetákolt fóliasátorban csöveznek.  Az illegális beköltözésekre 
lakossági panasz érkezett. Van olyan iskolás gyerek, akinek a lakcímkártyáján 
Miskolc szerepel, lakcím nélkül. Az iskolába halmozottan hátrányos baktakéki, 
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abaújkéri, kázsmári, csenyétei gyermekek érkeztek. Ők a népes családjaikkal 
együtt a Bábonyi bércen kötöttek ki. Az éjszakai kábel és gumiégetések 
folyamatosak. A zaj elviselhetetlen.  
Már több ízben szóvá tette a volt tüdőszűrő épületének problémáját. 
Fokozott mezőőri, közterület-felügyelői és rendőri jelenlétet és járőrözést kér.  
Tényleges megoldásokat kér és vár. A segítségét természetesen felajánlja a 
városvezetésnek. 
 
Polgármester: Konkrét intézkedésekre van szükség, ezt már az előzőekben is 
elmondta. A volt tüdőszűrő épülete magánkézben van. Emiatt az önkormányzat 
keze meg van kötve ebben a témában.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Az elmúlt hétvégén a II. Fazola nap alkalmából 
találkoztak az ország bányászai, kohászai és erdészei. A selmeci hagyományok 
ápolása, az emlékek kerültek terítékre. Többen kifogásolták, hogy Miskolc 
megfeledkezett róluk. Biztosít mindenkit, hogy a város soha nem felejti el 
ezeket a szakmákat, hiszen a kohászok, bányászok, gépészek és erdészek 
írták Miskolc történelmének jelentős fejezeteit. A szakma képviselői 
Polgármester úr részére egy dísztőrt adományoztak, melyet most átad. 
 

(A dísztőr átadása Polgármester úr részére) 
 

Polgármester: Megköszöni a figyelmességet.  
 

--- Az elfogadott ügyrendi javaslat értelmében a Közgyűlés rátér a meghívó 
szerinti 5. napirend tárgyalására. --- 

 
5. napirend tárgya:  Javaslat a Mindszenti Településrészi Önkormányzat 

létrehozására 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: A helyi önkormányzatokról szóló törvény alapján a képviselő-
testület – szervezeti és működési szabályzatában – településrészi 
önkormányzatot hozhat létre.  
Tekintettel arra, hogy új településrészi önkormányzat létrehozására merült fel 
igény, a SZMSZ-t ennek megfelelően módosítani kell.  
Mivel a létrehozandó Mindszenti településrészi önkormányzat területe a 11. sz. 
választókerületéhez igazodik, az SZMSZ 57. § (2) bekezdésének megfelelően a 
Közgyűlésnek nem kell a lehatárolásról külön határoznia. 
A településrészi önkormányzat tagjainak az alábbi személyeket javasolja: 
 
Elnök:  Dr. Mokrai Mihály 
Tagok:  Galambosi Dorottya  
  Garamvölgyi Attila  
  Gulyás Mihályné 
  Krajnyák Áron 
   
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
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Bizottsági vélemények: 
 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság 4 igen, 0 nem és 3 tartózkodó szavazattal támogatta 

az előterjesztés elfogadását.  
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Egészségügyi Bizottság 7 igen, 0 nem és 2 tartózkodó szavazattal 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság 5 igen, 0 nem és 1 tartózkodó 

szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 

Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Garamvölgyi Attila: Egy új településrészi önkormányzat megalakulása mindig 
öröm, hiszen a helyi feladatok ellátásában plusz lehetőségek nyílnak meg. Az 
indokolást szűkösnek tartja, hiszen ezen logika alapján bármely más 
városrészben is létrehozhatnának részönkormányzatot. A Vörösmarty lakótelep 
és vonzáskörzetéről van szó, a Mindszent elnevezés ezzel szemben inkább a 
16. sz. választókerülethez köthető.  
Összességében az előterjesztést a KDNP frakció támogatja.   
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: A XII. század végén a XIII. század elején 
felépített miskolci tapolcai bencés apátság tulajdonában volt két jobbágytelek 
nagyságú birtok Miskolc nyugati határában. Az itt élő és az apátságnak szolgáló 
népesség az apátság lerombolása után elmenekült. A reformáció idején a 
Miskolcról kitelepült néhány katolikus család ezen a területen lelt menedéket. 
Mindszentet önálló településként 1544-ben említik először. A település 
lélekszáma folyamatosan nőtt, 1724-ben az elszakadást Miskolc Város tanácsa 
tudomásul vette. A történet tehát annyi, hogy Tapolcáról betelepültek és 
leszakadtak Miskolcról. A XVIII. századból fennmaradt dokumentumok alapján 
két utcája volt összesen Mindszentnek, az egyik a Szinva felé vezetett, a másik 
fel az avasi pincékhez, a szőlőkhöz.  Mindszentre a mindszenti kapun keresztül 
lehetett bejutni, melyről említést 1676-ban tesznek először. Az önálló létre ma 
már csak a templom és a temető elnevezése utal. 1841-ben új helyzet állt elő, 
ekkor tettek javaslatot a Miskolccal történő egyesítésre.1880-ban mondták ki 
Miskolc és Mindszent egyesítését.  
 

--- Az ülést Fedor Vilmos alpolgármester úr vezeti. --- 
 

Cseh László: A névadó Mindszenti templom a 16. sz. választókerülethez 
tartozik, ezt sikerült tisztáznia Dr. Mokrai Mihály alpolgármester úrral, így a 
részönkormányzat megalakulását támogatja.  
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Fedor Vilmos alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. 
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 

Polgármester: A szavazás következik. Az előterjesztés kapcsán egy rendelet 
megalkotásáról és egy határozati javaslatról kell szavaznia a Közgyűlésnek. 
Az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetet teszi fel szavazásra, melyhez 
módosító indítvány nem érkezett. (A rendelet-alkotáshoz 23 igen szavazat 
szükséges) 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 18 fő) megalkotta a 
28/2008. sz. rendeletét a az 
Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról 
szóló 7/2007. (III.7.) sz. 
rendelet módosításáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 

Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. A részönkormányzat tagjai az előterjesztés tárgyalásakor 
ismertetésre kerültek.  

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 19 fő) meghozta  a  
 

VII- 133/13.705-2/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Mindszenti Településrészi Önkormányzat létrehozása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Mindszenti 
Településrészi Önkormányzat létrehozására” című előterjesztést, és az alábbi 
határozatot hozza: 
 
A Közgyűlés a Mindszenti településrészi önkormányzat elnökét és tagjait az 
alábbiak szerint határozza meg. 
 
Tagjainak száma: 5 fő 
  
Elnök:  Dr. Mokrai Mihály (3530 Miskolc, Széchenyi u. 29.) 
 
Tagok: Galambosi Dorottya (3530 Miskolc, Corvin u.5.) 
  Garamvölgyi Attila  (3530 Miskolc, Papszer u. 44.) 
  Gulyás Mihályné  (3530 Miskolc, Corvin u. 19.) 
  Krajnyák Áron (3530 Miskolc, Corvin u. 11.) 
 
Felelős:   Jegyző 
Közreműködik:  Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:   azonnal 
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Polgármester: Az eskütétel következik. Galambosi Dorottya, Gulyás Mihályné 
és Krajnyák Áron és jelen vannak az ülésen. 
Gratulál a részönkormányzati testület tagjaivá történő megválasztásukhoz. 
Felkéri, hogy fáradjanak a mikrofonhoz és a Közgyűlés előtt tegyék le a 
törvényben előírt esküt. 
Kéri, hogy az általa előmondott szöveget – nevüknek kiegészítésével – 
szíveskedjenek utána mondani, majd a végén meggyőződés szerint az „Isten 
engem úgy segéljen” szöveget mondani. 
Kéri Képviselőtársait, ill. a Közgyűlésen jelenlévőket, hogy szíveskedjenek 
felállni. 
 
Galambosi Dorottya, Gulyás Mihályné és Krajnyák Áron: „Én Galambosi 
Dorottya, Gulyás Mihályné, Krajnyák Áron esküszöm, hogy hazámhoz, a 
Magyar Köztársasághoz, annak népéhez hű leszek, az Alkotmányt és az 
alkotmányos jogszabályokat megtartom, az állami és szolgálati titkot 
megőrzöm, megbízatásomhoz híven, pártatlanul, lelkiismeretesen járok el, és a 
legjobb tudásom szerint, minden igyekezetemmel Miskolc javát szolgálom.” 
 
Polgármester: A Gazdasági Bizottság külső bizottsági tagcseréjére vonatkozó 
javaslatnak a megtárgyalásával folytatja a testület a munkát.  A megüresedő 
helyre az MSZP frakció Pápai Gábor helyére Furdi Erikát javasolja 
megválasztani.  
Kérdezi képviselőtársait, van-e kérdésük, észrevételük a személyi kérdéssel 
kapcsolatban. 

--- 
Polgármester: Kéri, szavazzanak a javaslat elfogadásáról, melyhez minősített 
többség, 23 igen szavazat szükséges. 

A Közgyűlés 33 igen, 0 nem, 1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 11 fő) meghozta  a  
 

VII-132/13.601-2/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Bizottsági tag cseréje, új bizottsági tag megválasztása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a Gazdasági Bizottság 
tagjának cseréjére és új bizottsági tag megválasztására vonatkozó 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése 2008. szeptember 18. napjával a 
Gazdasági Bizottságba Pápai Gábor helyére Furdi Erikát (MSZP) (3529 
Miskolc, Szilvás u. 22. 6/5.) választja meg. 
 
Felelős:  polgármester 
Közreműködik: Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:  azonnal 
 
Polgármester: Furdi Erika jelen van az ülésen. Gratulál a bizottsági taggá 
történő megválasztásához. Felkéri, hogy fáradjon a mikrofonhoz és a 
Közgyűlés előtt tegye le a törvényben előírt esküt. 
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Kéri, hogy az általa előmondott szöveget – nevének kiegészítésével – 
szíveskedjen utána mondani, majd a végén meggyőződés szerint az „Isten 
engem úgy segéljen” szöveget mondani. 
Kéri Képviselőtársait, ill. a Közgyűlésen jelenlévőket, hogy szíveskedjenek 
felállni. 
 
Furdi Erika: „Én Furdi Erika esküszöm, hogy hazámhoz, a Magyar 
Köztársasághoz, annak népéhez hű leszek, az Alkotmányt és az alkotmányos 
jogszabályokat megtartom, az állami és szolgálati titkot megőrzöm, 
megbízatásomhoz híven, pártatlanul, lelkiismeretesen járok el, és a legjobb 
tudásom szerint, minden igyekezetemmel Miskolc javát szolgálom.” 
 
1. napirend tárgya: Javaslat az Önkormányzat 2008. évi költségvetési 

előirányzatainak I. félévi módosítására. Tájékoztató az 
Önkormányzat 2008. I. féléves gazdálkodásáról. 
Javaslat az Önkormányzat 2008. évi költségvetésének 
I. félévi korrekciójára 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  
 
Polgármester: Az önkormányzati gazdálkodást az államháztartási törvény és a 
kapcsolódó rendeletek szabályozzák. E jogszabályokban került 
megfogalmazásra, hogy az önkormányzat I. féléves gazdálkodásáról a 
Közgyűlést tájékoztatni kell. A beszámoló készítésével e törvényben foglalt 
kötelezettségüknek tesznek eleget.  
A 2008. évi eredeti költségvetést a Közgyűlés 50,6 milliárd Ft-os főösszeggel 
hagyta jóvá. Az előirányzat a félév végére a különböző módosításoknak 
köszönhetően 65,2 milliárd Ft-ra emelkedett. Ennek jelentős részét – több mint 
10 milliárd Ft-ot – a 2007. évi pénzmaradvány költségvetésre történő ráépítése 
teszi ki. Ez az év folyamán az első jelentős előirányzat módosítás, mely a 
kiadási tételek döntő hányadát érinti. A 2007. évi pénzmaradvány több mint fele 
a 2007. év végén kibocsátott 5 milliárd Ft-os kötvényből keletkezett bevétel, 
melyet fejlesztési céltartalékba helyeztek. A fejlesztési céltartalékból a félév 
végéig felhasználás nem történt. Előzőeken túlmenően jelentős 
nagyságrendben részesült az önkormányzat a központi költségvetésből olyan 
feladatokhoz, célhoz kötött támogatásokban, melyeket az eredeti költségvetés 
még nem tartalmazhatott. A június 30-i előirányzatok kialakulásában szerepet 
játszottak még az intézmények saját hatáskörű előirányzat módosításai, 
valamint az elnyert pályázatok forrásnövelő tételei is. 
A bevételek teljesítése az I. félévben hitelfelvétellel együtt 46,9 %. Ezen belül 
azon bevételek teljesítése, melyek általánosságban a gazdálkodás alapját 
szolgálják – SZJA, állami támogatás – időarányos. Kedvező, időarányost 
meghaladó néhány egyéb bevételi nem – helyi adók, illetékek, gépjárműadó – 
teljesítése. Az illeték bevételeknél, gépjárműadónál, illetve az építményadónál 
éves szinten is többletbevétellel számolhatnak, melyet a korrekcióban 
javasolnak a költségvetésre ráépíteni, a félév folyamán felmerült többletigények 
fedezetéül. 
A felhalmozási célú, támogatásértékű bevételeknél jelentkező teljesítés 23,3 %. 
E források beruházásokhoz kapcsolódnak, ahol a támogatások lehívását meg 
kell, hogy előzze a számla kifizetése. 
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Az időarányosnál alacsonyabb a felhalmozási és tőkejellegű bevételek 
teljesítése, ezen belül a MIK Zrt. ingatlangazdálkodással kapcsolatos befizetése 
is. E tételsoron a teljesítések döntő hányada a IV. negyedévben várható, mivel 
az ingatlan kijelölések májusban-júniusban történtek. A gázközmű vagyonnal 
kapcsolatos államkötvények értékesítését – a jelentős hozam miatt – a lejárat 
előtt továbbra sem tervezzük. A kötvényekből azonban augusztusban lejárt 110 
millió Ft névértékű csomag, ami majd a III. negyedévi teljesítéseknél jelentkezik.  
A tervezett hitelekből a félév végéig összességében 611,4 millió Ft 
igénybevételére került sor, az előző évről áthúzódó fejlesztési feladatokhoz 
kapcsolódóan. Június végéig a 2008. évre tervezett hitelkeretekből felhasználás 
nem történt, mivel erre csak a közbeszerzési eljárás lefolytatását követően 
kerülhet sor. 
Összességében elmondható, hogy a félév során a feladatellátás feltételei 
biztosítottak voltak. Az ehhez szükséges pénzügyi feltételeket a központi 
támogatások, az intézmények bevételeinek időarányost meghaladó teljesítése, 
a saját bevételek kedvező alakulása, folyószámla hitel igénybevétele, valamint 
hitel felvétele biztosították.  
A kiadások teljesítése összességében 45,9 %, 29,9 milliárd Ft. Ezen belül a 
működési kiadások teljesítése 54,7 %, míg a felhalmozási kiadásoké 20,3 %. 
A felhalmozási kiadások teljesítése lényegesen alacsonyabb az előző két év 
hasonló időszakánál. Ez több tényező együttes hatását tükrözi. Az egyik, hogy 
a már említett 5 milliárd Ft-os fejlesztési céltartalék, az előirányzatok között 
szerepel, de mivel felhasználás nem történt, jelentős torzító hatással bír a 
teljesítés %-ánál. A másik, hogy az elmúlt évben több, jelentős nagyberuházás 
is befejeződött és a kifizetések is megtörténtek. Az ez évben induló beruházási 
feladatok a márciusi közgyűlésen kerültek jóváhagyásra, így a közbeszerzési 
eljárások, szerződéskötések miatt a kifizetések döntő hányada csak az év 
második felében, illetve 2009-ben jelentkezhet.  
A működési kiadásokon belül az intézmények felhasználása 54 %-os, míg a 
Polgármesteri Hivatalnál 54,9 % realizálódott. Az intézményi működési 
kiadásokon belül a személyi kiadások és járulékaik teljesítése 50,8 %, ami 
időarányosnak mondható. A dologi kiadások teljesítése 63,4 %, mely 
időarányos feletti. Ennek egyik oka, hogy az I. félévben hosszabb a fűtési idény, 
valamint magasabb az élelmezési napok száma is. Mindemellett az év elején 
jelentős nagyságrendű áthúzódó számla került kifizetésre, valamint az év 
folyamán már több ízben került sor energia áremelkedésre is. 
A dologi kiadások teljesítésénél ugyanakkor meg kell említeni azt is, hogy 
néhány területen, például a kulturális intézményeknél a szezonális jelleg és 
feladat megvalósulás miatt eltérő az időarányos teljesítés. Ugyanez jellemző a 
Polgármesteri Hivatal egyes tételeire is. 
Az intézmények egy részénél az időarányost meghaladó teljesítésekre 
fedezetet nyújtott a saját bevételek kedvező teljesítése. A feszített 
költségvetések miatt azonban több esetben időarányost meghaladó támogatás 
kiutalására került sor, így a költségvetési korrekcióban javaslatot tesznek a már 
említett energia áremelkedések kompenzálására, illetve a szállítói állomány egy 
részének mérséklésére. Ennek fedezetét az önkormányzat a SZJA 2007. évi 
jövedelemkülönbségek mérséklésének év végi elszámolása címén megillető 
150 millió Ft-os többletbevétel biztosítja. 
Összességében az I. félévben a feladatellátáshoz szükséges fedezet 
rendelkezésre állt, a befolyt bevételek biztosították a kiadások teljesítését. 
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A korrekciós előterjesztés lényeges eleme, hogy az eddigi tényleges 
teljesítések alapján év végéig saját bevételeiket illetően a helyi adóknál és 
illetékeknél többletbevétel várható. Ez lehetővé teszi néhány év közben 
felmerült, illetve halaszhatatlan többletigény kielégítését.  
Az egyik a közvilágítás tételsor, melynek költségei az év folyamán drasztikusan 
megemelkedtek, nem kis részben az év folyamán életbe lépett Villamos energia 
törvény új elemeivel összefüggésben. E célra 75 millió Ft többletfedezet 
biztosítását javasolják. 
A másik tétel az iskolakezdési támogatás, melyre az eredeti költségvetés forrás 
hiányában fedezetet nem tartalmazott. A már jelzett várható bevételi többletek 
figyelembevételével javasolják a korrekció tételei között iskolakezdési 
támogatás címén 50 millió Ft költségvetésbe történő beépítését. Ez a 
közalkalmazottak és köztisztviselők vonatkozásában 10.000 Ft gyermekenkénti 
adómentes juttatás biztosítását teszi lehetővé. 
Mindemellett a korrekció javaslatot tesz bevétellel összefüggő korrekciókra, 
kiadások közötti belső átcsoportosításokra, valamint az előző évekhez 
hasonlóan, a Polgármesteri Hivataltól az intézményekhez történő belső 
átcsoportosításokra.  
A költségvetési korrekciós előterjesztéshez az MVK Zrt. normatív működési 
támogatásának változása miatt előterjesztői módosító indítványt nyújtott be, 
melyet képviselőtársai is megkaptak.  
Kéri az előterjesztések megtárgyalását, valamint azt követően a rendeletek 
megalkotását és a határozati javaslat elfogadását. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Pénzügyi Bizottság 4 igen, 3 nem és 0 tartózkodás mellett támogatta az 

előterjesztés elfogadását.  
Lenártek András: Szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy a bizottsági 
ülésen felmerült az a kérdés, hogy mi indokolja az iparűzési adó 
időarányosan megnövekedett mennyiségét. 
Hogyan lehetséges az, hogy már első félévben elfogyott a kátyúzásra 
szánt keret? A Sajószentpéteri út mellett található városi ingatlan, az ún. 
csemetekert miért kapott az edelényi földhivatal határozata alapján 5 millió 
Ft-os büntetést? Kérdése, az ingatlan eladások értékesítésénél már a 
végszám található, vagy lesz-e ez még több is? A szociális segély 
kismértékű többlete mögött milyen folyamatok vannak? A dologi 
kiadásoknál 59%-os állapotot látnak. Kérdése, ez tervezési hiba, vagy 
más oka van? A Selyemréti Fürdő hiánya kapcsán merült fel, hogy a fürdő 
nem szerepel a beruházások között, mivel ez a Holdingnál jelenik meg. A 
bizottság ezért kéri, a Holding is készítsen beszámolót ezentúl a 
beruházásokról.  

 Gazdasági Bizottság 5 igen, 3 nem és 0 tartózkodó szavazattal 
támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 
előterjesztés elfogadását. 

 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 
elfogadását. 
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 Egészségügyi Bizottság 8 igen, 0 nem és 1 tartózkodó szavazattal 
támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 
elfogadását. 

 Oktatási és Kulturális Bizottság 5 igen, 1 nem és 0 tartózkodó 
szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Lenártek András: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti. Amikor a koncepciót 
tárgyalták már látták, hogy borzasztó év vár rájuk, s ez márciusra sem változott. 
Növekvő adósságállományról, növekvő hitelről, kezelhetetlen kamat-terhekről 
szólt már akkor is. A költségvetés beterjesztett módosítása kapcsán a hiány 5,3 
milliárd Ft. 2002. óta évente ½ -1 milliárddal nő a hiány az előző évhez képest. 
Az adósságállomány több mint 30 milliárd Ft csak a hitel és a kötvény 
tekintetében. 2002-ben 3,1 milliárd volt ugyanez az állomány. 200 millió Ft-os 
működési hitelről is szó van, ami helyi finanszírozási gondokat is okozhat.  
Az adósságot görgeti a város. A visszafizetés ütemezésének összetételéből is 
ez látszik.  
Annak idején Káli Sándor és Dr. Simon Gábor is azt mondta, nem gond, ha 
eladósodik egy város, bízzanak a szocialistákban, vissza fogják a hiteleket 
fizetni. Most a hitelek átütemezésével nem tudják a helyzetet megoldani, nem 
tudják a hiteleket visszafizetni.  
Aggasztó, hogy a város vagyontárgyait folyamatosan értékesíti. 2002-ben Káli 
Sándor azt nyilatkozta, a város rossz helyzetben van, mivel az előző években 
eladott mindent az akkori városvezetés. Ahhoz képest most minden évben 1 
milliárd Ft körüli értékben értékesítenek vagyontárgyakat. 
A beruházásoknál 16 milliárd Ft-os szám szerepel, ami év végére valószínű a 
felénél áll meg. A teljesítés igen alacsony.  
Kifogásolja, hogy nincs 100 millió Ft munkahelyteremtő beruházásokra. 
Az állami normatívák csökkenése, az országos folyamatok is hozzájárultak a 
negatív tendenciákhoz.  
A városvezetés túlköltekezett és rossz összetételben tette meg a beruházási 
lépéseit, látványberuházásokra fókuszált a munkahelyteremtő beruházások 
helyett. A beruházások támogatottsága sem volt magas. A Sportcsarnokot és a 
Művészetek Házát említi. A beruházások között van olyan, amit a Fidesz 
javasolt. Természetesen örül ennek, attól függetlenül, kinek a neve alatt fut a 
projekt.  
A Fidesz frakció az előterjesztés elfogadását nem támogatja. 
 
Dr. Varga Zoltán: Az MSZP frakció álláspontját ismerteti. A márciusban 
elfogadott költségvetés negyedévenként felülvizsgálatra szorul az aktuális 
teljesítések tükrében. Pozitívan értékeli, hogy meghatározott saját bevételeknél 
növekmények keletkeztek, ami egyéb más feladatok fedezetéül szolgálhat. A 
600 milliós nagyságrendű hitelt panelprogramhoz kapcsolódóan vették fel, ami 
a 2006-2007-es évek áthúzódó feladatainak elvégzését eredményezte. A város 
látványos változáson megy át. Az intézményi bevételek 3,9 milliárdos év eleji 
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tervezéshez képest félévkor már 3 milliárdnál tartanak, ami pozitív dolog.  A 
kiadások vonatkozásában megoszlik az intézmények és a polgármesteri hivatal 
között a teljesítés. 35, 7%-os a polgármesteri hivatalnál a teljesítés időarányos 
teljesítése és 64,3%-os az intézményi hálózatnál. A működés kiadás oldalánál 
kell megjegyezni, hogy a 200 milliós hitelkeretből igénybevétel nem történt. A 
többletbevételek az iparűzési adók vonatkozásában gazdaságilag előremutató 
tendenciát jeleznek.  
22,7 milliárd a hitelállomány, amiből 7 milliárd számlán van. Az elhangzott 
eszméletlen számokhoz képest a feléről lehet körülbelül beszélni.  
A nem csinálunk semmit, nem kerül semmibe nem jó taktika, a létfenntartás is 
csak 3,1 milliárd Ft-ba került 2002-ben.  
Az MSZP frakció az előterjesztés elfogadását támogatja. 
 
Garamvölgyi Attila: A KDNP frakció álláspontját ismerteti. A költségvetést már 
az elfogadásakor is többféleképpen értelmezték. A KDNP az elfogadását akkor 
sem javasolta. A hiány most is nagy. Sokszor hallotta azt, hogy jövőbeli 
pénzeiket költik el előre. Egyetért Lenártek András képviselő úrral abban, hogy 
a felhalmozott adósság további növekedése kritikus helyzetet teremthet a 
gazdaságban.  
A működési bevételek nőttek a magas illetékbevételeknek és helyi adóknak 
köszönhetően. Bírság és pótlék címén az első félév teljesítése során 63 millió 
Ft könyvelhető el, ami átlagon felüli. A felhalmozás és tőke jellegű bevételek az 
önkormányzati lakások értékesítéséből származnak.  
A kifizetések közel 90%-a működési feladatokkal kapcsolatban került 
felhasználásra.  
Az oktatási funkció elég magas, ezt pozitívan értékeli.  
A kormány által prognosztizált energiaemelés hatása még nem látszik.  
Az egészségügy és a szociális terület többet érdemelne, akár csak a 
közbiztonságra fordítás. A bűncselekmények egyre jobban elszaporodnak.  
Az ifjúságpolitika kérdésének hangsúlyosabban kellene szerepelnie, a fiatalok 
elvándorlását kellene megakadályozni.  
Az adósságszolgálat 1 milliárd 390 millió Ft-ot tartalmaz 2008-ra. 
Hiteltörlesztésre 70 milliót, kamatfizetésre majdnem 620 millió Ft-ot fordítottak a 
beszámolási időszak végéig. 50%-os teljesítésről van szó.  
Bízik abban, hogy a beruházási elképzelések közelítenek a miskolciak 
igényeihez. Azokról a pályázatokról is szólni kellene, amelyekben csak 
reménykedtek, de nem nyertek. Úgy érzi, hogy a város lakossága számos 
tervről nem értesül időben.  
A KDNP frakció nem támogatja az előterjesztés elfogadását.  
 
Dr. Szinay Attila: Lenártek András és Garamvölgyi Attila az előzőekben már 
elmondták miért nem támogatható az előterjesztés. Tájékoztatja a testületet, a 
Fidesz frakció módosító indítványt nyújtott be a napirendhez, melyet ismertet. 
Az igazgatási kiadások terhére szeretnének átcsoportosítani 16 millió Ft-ot a 
főutcai ingatlanok veszélyelhárítására.  
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Új struktúrájú várost próbálnak 
létrehozni, az ellenzéki oldalról ezzel szemben a sirámok jönnek. Ha kritizálnak 
valamit, kéri, pontos adatokra hivatkozzanak. Korábban azt mondogatta az 
ellenzék, minek rakják rendbe a homlokzatokat. Most egy tragikus esemény 
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kapcsán azt mondják, miért nem sürgeti a városvezetés a folyamatot. 
Látványberuházás ezek szerint az ellenzék megítélésében a gimnáziumok 
megújulása is. Ezzel nem ért egyet, a város látványa lett jobb a beruházások 
által összességében.  Ipari parkot hoztak létre, kormányzati támogatást 
szereztek, ezt azért nem szabad elfelejteni, amikor számon kérik a 
munkahelyteremtő beruházásokat. A DAM és a DIGÉP megújul, munkahelyeket 
is sikerült megmenteniük.  
 
2. napirend tárgya: Javaslat a Polgármesteri Hivatal belső szervezeti 

felépítéséről és működési rendjéről szóló 7/2004. 
(III.10.) sz. rendelet módosítására 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: A Polgármesteri Hivatal (az időközben végrehajtott 
módosításokat is figyelembe véve) 2004. áprilisa óta lényegében a jelenlegi 
szervezeti formában működik.  
Az eltelt több mint négy év tapasztalatai alapján szükséges bizonyos 
tevékenységek átcsoportosítása, szakmai területek átalakítása.  
A kialakult - főosztályi rendszerű - felépítésen csak kis mértékben indokolt 
változtatni, ugyanakkor az egyes főosztályokat (kabineteket) követhető 
működésű, jól elhatárolható szervezetté szükséges alakítani, s feladataikat 
elnevezésükben is megjeleníteni.         
Tekintettel arra, hogy a polgármesteri hivatal szervezeti felépítését, ezen belül 
is az egyes főosztályok (kabinetek) elnevezéseit a Polgármesteri Hivatal belső 
szervezeti felépítéséről és működési rendjéről szóló 7/2004. (III. 10.) sz. 
önkormányzati rendelet tartalmazza, szükséges a változtatások átvezetése 
végett a rendeletet módosítani. 
A hatályos rendelet a jegyzői ügyfélfogadás időpontját külön szabályozza. Ezt 
az egységes hivatalban nem tartja indokoltnak, ezért javasolja, hogy a jegyzőre 
is a hivatali, illetve az egyeztetett tisztségviselői ügyfélfogadási rend 
vonatkozzon, a jelzett rendelkezés egyidejű hatályon kívül helyezésével.        
Figyelemmel arra, hogy a módosítani javasolt rendelet a Szervezeti és 
Működési Szabályzat 3. sz. függelékét képezi, ezért határozni szükséges annak 
értelemszerű átvezetéséről is. 
Kérdezi Jegyző urat, kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az elhangzottakhoz. 

--- 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Pénzügyi Bizottság 4 igen, 3 nem és 0 tartózkodó szavazattal támogatta 

az előterjesztés elfogadását.  
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 6 igen, 0 nem 

és 4 tartózkodó szavazattal  támogatta az előterjesztés elfogadását. 
--- Az ülést Orosz Lajos alpolgármester úr vezeti. --- 

 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 
elfogadását. 

 Egészségügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
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 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 
elfogadását. 

 Oktatási és Kulturális Bizottság 5 igen, 0 nem és 1 tartózkodó 
szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
 A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
3. napirend tárgya:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzatának a Polgármesteri Hivatal 
közszolgálati jogviszonyban álló dolgozói részére 
adható juttatásokról és támogatásokról szóló 
rendeletének megalkotására 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Orosz Lajos alpolgármester: A hivatal az új Közszolgálati Szabályzatának 
elkészítése során felülvizsgálta a köztisztviselői közszolgálati jogviszonyának 
egyes kérdéseiről szóló önkormányzati rendeletet. A 2001-ben hatályba lépett 
rendelet több pontja nincs összhangban a köztisztviselők jogállásáról szóló 
törvénnyel, tekintettel a törvény azóta bekövetkezett többszöri módosítására.  
A jövőben az egységes Közszolgálati Szabályzat fogja rendezni a polgármesteri 
hivatal közszolgálati jogviszonyban álló dolgozóinak a jogviszonnyal 
kapcsolatos kérdéseit.  
Célszerű tehát a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői közszolgálati 
jogviszonyának egyes kérdéseiről szóló rendeletet hatályon kívül helyezni.  
Ezzel egyidejűleg a közszolgálati jogviszonyban állók részére adható juttatások 
köréről, amelyeket ez a rendelet szabályozott, új rendeletet kell alkotni. 
A vezetői szintek meghatározásáról, amelyet szintén e rendelet szabályoz, a 
vezetői pótlékok megállapításáról szóló önkormányzati rendelet fog rendelkezni.  
Kérdezi Jegyző urat, kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az elhangzottakhoz. 

--- 
Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását.  
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Egészségügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
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 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 
elfogadását. 

 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Fodor Zoltán: 2004-ben már Dr. Mészáros Miklós jegyző úr is utalt az 
átszervezések kapcsán a létszámra. Képviselői hozzászólásában akkor is azt 
mondta, személy szerint „nem érdekli”, hány fős a hivatal, ezt Polgármester úrra 
és Jegyző úrra bízza. Most is fenntartja, a szakembereknek kell a létszámot 
meghatározniuk.  Az a lényeg, hogy ha a miskolciak bemennek a hivatalba 
ügyet intézni maximálisan elégedettek legyenek. 
 
Garamvölgyi Attila: Javaslata, hogy az összes adható juttatást vegyék 
figyelembe és adott kereten belül a dolgozók választhatnának.  

 
Orosz Lajos alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. 
 
4. napirend tárgya:  Javaslat a szolgáltató társaság energiaköltségeinek 

növekedése miatti lakossági távhőszolgáltatási hődíj 
megállapítására 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását.  
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 6 igen, 4 nem 

és 0 tartózkodó szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását.  
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Fábián István: A mostani távhő díjemelésre tett javaslat idén a harmadik. A 
hődíjat 9,7%-kal, a vízfelmelegítés díját 7,5 %-kal kívánják emelni. Összesen a 
másik két emelést is figyelembe véve 27,34%-os volt a hődíj emelése. A 
miskolci panel lakásban élők anyagi lehetőségeit ez az emelés már meghaladja 
sok esetben. Az emberek eladósodnak, a cégek kintlévőségei megnőnek.  
Egy átlagos panel lakás fűtésszámlája 30-40 ezer Ft körül lesz. A nyugdíjak és 
fizetések nem emelkedtek ilyen arányban, ráadásul a kompenzációs 
támogatásokat egyre szűkebb kör tudja igénybe venni.  
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2006. óta a hődíjat 148%-kal emelték, ami 2,5 %-os emelés, a használati meleg 
víz díját 91%-kal emelték.  
Utal arra, az MSZP 2006-ban azzal kampányolt, hogy nem lesz gázáremelés. 
Azzal is tisztában van, hogy ilyenkor azzal vágnak vissza, hogy a gáz világpiaci 
ára elszabadult. Ez a tendencia egyébként már prognosztizálható volt, ezért 
felelőtlenségnek tartja az MSZP kampányígéretét. 
Azon kellene gondolkozni, hogyan lehetne a panel lakók költségeit csökkenteni. 
Kormányzati szintű megoldásra volna szükség. Ha már a gáz árát nem tudják 
csökkenteni, legalább a 20%-os Áfa tételt lehetne mérsékelni. Az alternatív 
energiák feltárása is járható út hosszú távon, akárcsak a fűtés korszerűsítése. 
Kérdése, a fűtőmű ügye hol tart.  
 
Kobold Tamás: Az előzőekben naturális számokat hallhattak. Az előterjesztés 
szerinte több szempontból sem alkalmas arra, hogy döntést hozzanak. A 
képviselők nem kapták meg a MIHŐ gazdasági adatait (bevételek, kiadások, 
profit, stb.). Ezek alapján lehetne mérlegelni és döntést hozni. A Holding 
működésének alapvető hibája, hogy az önkormányzati cégek gazdálkodási 
adatairól a Holding vezetése nem tájékoztatja a testületet. A döntések nem a 
lakosság által megválasztott képviselők kezében vannak, hanem pártoknak 
lekötelezett emberek vannak pozícióban, hiszen ők a Holding vezetői 
tisztségviselői. Ezt a fejlődés gátjának és a korrupció melegágyának tartja. A 
holding egyébként, mint szerveződési forma jó dolog, csak nem így kellene 
működtetni.  
Az előterjesztésben be kellett volna mutatni az itt élők jövedelmi viszonyait, a 
lakosság teherbíró képességét, a szolgáltatási díjak alakulását, az inflációs 
hatásokat és ezek összefüggéseit is.  
A miskolciak havi nettó átlagkeresete hat év alatt reálértéken 16-17%-kal nőtt. A 
hődíj 326%-kal nőtt ugyanezen idő alatt. Erről kellene beszélni. 
Egy átlagos 51m2-es 137 légköbméteres lakás havi távhő díja támogatással 
együtt 26.184 Ft, az átlagos havi nyugdíj 34%-a. A többi közüzemi díjról és a 
megélhetésről nem is beszélve. 
Az előterjesztés visszavonását javasolja a fentiekben előadottak értelmében. Át 
kell gondolni azt, hogyan lehet 80.000 ember megélhetési gondjain enyhíteni. A 
magasabb önkormányzati támogatást, a kisebb cégprofitot említi.  
 
Fodor Zoltán: Hat év alatt tíz alkalommal szólt hozzá távhő témában és mindig 
felhívta arra a figyelmet, hogy Magyarország energiaellátottsága szegényes. Az 
energia ára folyamatosan nő, ez tény. Az Áfa csökkentés lehet megoldás, de 
számottevő anyagi könnyítést nem hoz. A fűtőmű korszerűsítésére nincs 
elégséges fedezet. Az adósságkezelés jelenleg működő rendszer a városban.  
Annak idején az LKM hulladék hőjére épült rá az egész fűtésrendszer ellátása, 
nevezetesen a hármas kohóra. Ma nincs LKM, az energiát meg kell vásárolni.  
A panelprogram is segítő megoldást jelent hosszú távon.  
A nádasréti szeméttelep biogázának fűtésben történő hasznosításáról már szó 
van.  

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 

Dr. Szinay Attla: A távfűtés ügye nem feltétlenül Miskolcon dől el, 
nagyvárosokat érintő országos problémáról van szó. Ha bevezetésre kerül a 
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Robin Hood adó, akkor talán számíthatnak költségcsökkentésre. Jelenleg a 
lakosságot sújtja a távhő számla.  
El kell azon is gondolkozni, hogy mi lesz a távfűtéssel 10 év múlva. A Fidesz-
nek volt egy javaslata a megújuló energiaforrások feltérképezésére. Azt 
gondolja, ezt a témát a városvezetés elmaszatolta és jelenleg nincsen kiforrott 
stratégia. 
 
Molnár Péter: Véleménye szerint jó megoldás lenne a távhő Áfa csökkentése, 
bár csak pár ezer Ft-ról van szó, sok családnak ez is nagy segítség volna. 
Országos probléma, ez tény. A kompenzációra jogosultak köre szűkül. A 
miskolci családoknak igen súlyos terhet jelent a mostani emeléssel kiegészítve 
a távhő megfizetése. A KDNP frakció az előterjesztést nem támogatja. 
 
Dr. Tompa Sándor: Természetesen a városvezetés sem örömében tesz 
javaslatot a díjemelésre. A gáz árát nem a MIHŐ és nem a miskolci 
önkormányzat határozza meg. Több mint 30.000 lakást fűt a távhő. A 
szolgáltatás kényszer abból a szempontból, hogy a panelben élők más fűtési 
módszert nem választhatnak. A MIHŐ korábban már elindított egy pályázati 
rendszert annak érdekében, hogy a tulajdonosok számára a mérés, az egyedi 
szabályozás elérhetővé váljon. Ehhez társul az öko program, mint központi 
pályázati lehetőség. A kormány jelenleg is foglalkozik a panelházak fűtési 
korszerűsítésével.  
Az önkormányzat erején felül igyekszik biztosítani a panel lakások távhő 
költségeinek mérséklését biztosító pályázatokban történő részvételt.  

 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Szavazásra teszi Kobold 
Tamás képviselő úr ügyrendi javaslatát, miszerint az előterjesztés kerüljön 
visszavonásra. 

A Közgyűlés 14 igen, 20 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 11 fő) az ügyrendi 
javaslatot elutasította.  

 
Polgármester: A panel program az egyik lehetőség arra, hogy a hő 
hasznosítása hatékonyabb legyen. Az alternatív energiák feltérképezésére és 
az energiaügyek általános átvizsgálására feladatot kapott Korózs András. 
Egyetlen városvezetés sem örömében emeli az árakat. A folyamatok 
fékezésében tudnak részt venni, a gáz árának megállapításában nem. 
Megadja a szót a MIHŐ Kft. ügyvezető igazgatójának, reagáljon az 
elhangzottakra. 
 
Korózs András: Fábián István képviselő úr által előadottakra reagálva 
elmondja, az adatokat, amiket képviselő úr említett, a MIHŐ biztosította.  Újabb 
táblázatot is készített a földgáz árak és a lakossági hődíjváltozás kapcsolatáról 
Miskolcon és Debrecenben. A táblázatot átadja képviselő úrnak a hozzászólása 
után. Dr. Szinay Attila már elmondta, hogy nem miskolci, országos problémáról 
van szó.  
A költségek csökkentése fontos, a megoldási lehetőségekkel foglalkozni kell. 
Három évvel ezelőtt a MIHŐ már saját forrásaiból pályázatot biztosított jóval a 
kormányzati öko programot megelőzve. A lakóközösségek ezt a forrást még 
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nem merítették ki. Ahol az átalakítást megcsinálták (Győri kapu 4.sz) 
lakásonként 6000 Ft-ot ad a város támogatásonként. 2007/2008-as fűtésidény 
alatt 15%-os megtakarítást értek el. 
A 100%-os földgázfüggőséget tervezik oldani. A Bogáncs utcától a Futó utcáig 
terjedő biogáz vezeték építése elkezdődik, várhatóan november végére be is 
fejeződik. A geotermikus energiahasznosítás ügyében együttműködési 
megállapodással bírnak.A távhő szakmában egységes az a felfogás, 
mindennek örülnek, ami segítség. Az Áfa tétel csökkentése nem biztos jó 
szakmai megoldás, mert a támogatást is csökkentheti az Áfa elhagyása. 
Kobold Tamás hozzászólása meglepte. Törvény szabályozza, hogyan kell az 
előterjesztést megalkotni, a képletet kidolgozni. Az előterjesztés egyébként az 
önkormányzat honlapján is megtalálható, csakúgy, mint a korábbi távhős 
anyagok. Fodor Zoltán hozzászólásával kapcsolatban elmondja, hogy a fűtőmű 
korszerűsítése több százmilliós tétel. Kisebb korszerűsítések folyamatosan 
zajlanak. 

--- Az ülést Fedor Vilmos alpolgármester úr vezeti. --- 
 

6. napirend tárgya:  Javaslat a 84.sz. és 96. sz. háziorvosi körzetek 
ellátási területének módosítására, valamint a 
háziorvosi és fogorvosi körzetekről szóló 24/2002. 
(VI.10.) sz. rendelet módosítására 

 
Előterjesztő: Dr. Mokrai Mihály alpolgármester  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Dr. Lackner György a 84. számú háziorvosi 
körzet háziorvosa és Dr. Kovács László a 96. számú háziorvosi körzet 
háziorvosa együttes kérelemmel fordultak az Önkormányzat felé, hogy a 84. és 
a 96. számú háziorvosi körzetek kötelező ellátási területe kerüljön módosításra.  
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését.  

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Egészségügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Kovács László: A napirendi ponttal kapcsolatban személyes érintettségét 
jelenti be. 1999-ben már megtörtént a körzethatár módosítás papíron, de nem 
került érvényesítésre. Dr. Lackner György év elején jelezte nyugdíjba vonulási 
szándékát. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját.  
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7. napirendi tárgya:  Javaslat aljegyzői pályázat kiírására 
 
Előterjesztő: Dr. Mihalecz Péter jegyző 
  
Fedor Vilmos alpolgármester: A Testület 2008. június 26-i ülésén a jegyzői 
álláshelyre beérkezett pályázatokat elbírálta és a korábbi aljegyző kinevezése 
mellett döntött. E döntés következtében az aljegyzői állás megüresedett. 
Az Ötv. 36. § (1) bekezdése úgy rendelkezik, hogy a közgyűlés a jegyző 
javaslatára - a jegyzőre vonatkozó szabályok szerint -, a jegyző 
helyettesítésére, az általa meghatározott feladatok ellátására, határozatlan 
időre, aljegyzőt nevez ki. 
Az aljegyzői munkakör pályázat útján tölthető be. 
Kérdezi Jegyző urat, kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az előterjesztéshez.  

--- 
Fedor Vilmos alpolgármester: Kéri a Jogi és Ügyrendi Bizottság 
álláspontjának ismertetését. 
 
Bizottsági vélemény: 
 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság módosítójával együtt támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Ebédszünetet rendel el. 
 

--- ebédszünet után --- 
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 

--- Az elfogadott javaslat értelmében a Közgyűlés a sürgősséggel napirendre 
tűzött Miskolc városi villamosvasút fejlesztése c. előterjesztés 

megtárgyalásával folytatja munkáját. --- 
 
8. sürgősségi napirend tárgya:  Miskolc városi villamosvasút fejlesztése    
 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: A „zöld nyíl” fogalomról elmondja, kezdik az emberek 
megszokni és használni. Az elnevezésben benne van a környezettudatosság. 
Úgy gondolja, ez a projekt a közlekedés-fejlesztési, átalakítási stratégiának egy 
eleme.  
Megadja a szót Vargha Tibor főosztályvezető úrnak, tegye meg szóbeli 
kiegészítését.   
 
Vargha Tibor: A villamos projekttel a Közgyűlés a májusi Közgyűlésen 
foglalkozott utoljára, amikor azt a feladatot határozta meg, hogy a pályázat 
kerüljön benyújtásra, ami megtörtént. A Kormány a szeptember 3-i ülésén a 
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projektet jóváhagyásra javasolta. A jelenlegi előterjesztés a Kormány döntését 
követően megkötendő szerződéseket tartalmazza.   
A témában négy bizottság részvételével közös bizottsági ülést tartottak. A 
szükséges mosósításokat kidolgozták, az erről szóló javaslatot a képviselők is 
megkapták. 
 
Polgármester: Megadja a szót Fleskó Gábor úrnak, az MVK Zrt. projekt 
igazgatójának, tegye meg szóbeli kiegészítését.  
 
Fleskó Gábor: Tájékoztatja a testületet arról, hogy a képviselők által megkapott 
támogatási szerződés és konzorciumi szerződés anyagában az általuk tett 
módosításokat a támogató elfogadta és írásban vissza is igazolta. A 
szerződések tehát így rendben vannak és aláírhatóak.  A biztosíték adással 
kapcsolatban a 281/2006-os kormányrendelet rendelkezik, miszerint az MVK 
Zrt-nek biztosíték adási kötelezettsége van. A jogszabály módosítása 
folyamatban van. Azt nem lehet tudni, hogy a biztosíték elhagyásáról szóló 
jogszabályi módosítás mikorra várható.  
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Simon Gábor: A képviselők és Miskolc város lakossága előtt is ismert, 
hogy a miskolci Zöld Nyíl megvalósításához többszintű döntés szükséges. A 
Közgyűlés 2008. májusában fogadta el a kormányzati döntést megalapozó 
határozatát. Szeptember 3-ig a kérdések tisztázása zajlott, majd a Kormány 
határozatában támogatta a miskolci villamos projekt megvalósulását.  A 
harmadik szint a brüsszeli EU-s döntés. A döntésnek a kiküldést követő 90 
napon belül kell megszületnie, vagyis terveik szerint januárban a 
megvalósulásra a brüsszeli áldás is meglesz. Így 2009. tavaszán a tényleges 
kivitelezési munkák is megindulhatnak.   
A mai ülésen gyakorlatilag új döntés nem születik, az előterjesztést képező 
dokumentumok leképezései a Közgyűlés korábbi döntéseinek, szerződéses 
formába öntve.  
Kéri a Közgyűlést, a mellékelt szerződéseket hagyja jóvá, továbbá 
Polgármester úrnak adja meg a felhatalmazást az előterjesztésben szereplő 
formában.  
 
Juga György: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti. A város egyik 
vezérprojektje fekszik előttük, hiszen valószínűsíthető, hogy ilyen mértékű EU-s 
támogatást a közeljövőben egyik projekthez sem kapnak. 37 milliárd Ft-os 
projektről van szó. Jó néhány nyitott kérdés még van. Példaként a Tiszai 
pályaudvar végállomását említi, a kivitelezés ütemezését. Az sem tisztázott 
továbbá, milyenek lesznek a pályaburkolatok.  
A diósgyőri szűkítő körül volt a leghevesebb vita. Úgy tudja, az áttervezés 
megkezdődött.  
A szerződéseket komoly szakmai egyeztetés és vita előzte meg. A közös 
bizottsági ülés egyik eleme volt ennek a folyamatnak.  
A teljes irányító szervezet felállása előtt elindult két közbeszerzési eljárás. Az 
egyik a mérnök-tanácsadó kiválasztására, a másik a hivatalos közbeszerzési 
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tanácsadóra vonatkozott. A hivatalos közbeszerzési tanácsadót az MVK Zrt. 
egyszerűsített eljárás keretében gondolta lebonyolítani, ami azt is jelenti, hogy 
12,5 millió Ft alatt lesz a szolgáltatás értéke. A felhívás nyilvánosan nem jelenik 
meg, három ajánlat bekérése az előírás az eljárás során. Az első probléma 
számára, hogy a közbeszerzési tanácsadói munka 33-34 milliárdnyi 
közbeszerzési eljárás lefolytatását jelenti. Ismerve a mai piaci viszonyokat 
elmondható, a szokásos tanácsadói díj 1% körül van, vagyis 300 millió Ft-ról 
van szó. A projekt méretével nem arányosan emelkedő tételt meghatározva, 
mondjuk 0,5%-kal számolva, 100 millió Ft-nál kisebb összeg nem jön ki. A 12,5 
millió Ft-os értéket nem tartja korrekt, támadhatatlan megoldásnak.  
Azt gondolja, komoly veszélyt hordoz magában a közbeszerzési eljárás ebben 
a formában történő lebonyolítása az egész projektre nézve. 
A szerződés megkötése az eljárás kulcseleme. A közbeszerzési tanácsadóval 
megkötött szerződés érdekes tartalmú. A 12,5 millió Ft egyenlő arányban oszlik 
meg az 5-6 feladat között. A 10 millió Ft-os tervezési, pályáztatási folyamat 
lebonyolítását 1,7 millió Ft-ért végzi a közbeszerzési tanácsadó, ami a 
szokásos 1%-os piaci árhoz képest igen csak fel van árazva. Ezt 
tarthatatlannak minősíti. Semmilyen felelősségi rendszer nincs beépítve a 
szerződésbe egyébként, annyi szerepel csupán, hogy a PTK szabályai szerint 
felel a vállalkozó a károkozásért.  
Összefoglalva elmondható, hogy a fentiekben ismertetett eljárás nem állja ki a 
törvényesség próbáját. Nem elfogadható az, hogy a városvezetés válasza erre 
a felvetésére, hogy a felelős a közbeszerzési eljárás lebonyolítója, az MVK Zrt. 
vezérigazgatója.  Kéri, Dr. Simon Gábor is ismertesse véleményét ebben a 
témában.  
Módosító indítványa, a közbeszerzési eljárást tekintsék semmisnek és új, 
nyilvános közbeszerzést bonyolítson le a város.  
 
Polgármester: Juga György tagja az irányító testületnek. A városvezetés azt 
szeretné, hogy az umbulda gyanúja se merülhessen fel. EU-s pénzekről lévén 
szó, bonyolultabb kiírás nem nagyon van. Erőteljes, sok kontrolon átfutó eljárási 
rendről van szó, mindenféle kiírás átmegy a rendszeren. A pályázatot azért 
adták be később, mert a minőségbiztosítási előzetes rendszeren is át kellett 
futtatni.  
Megadja a szót Fleskó Gábornak, reagáljon az elhangzottakra.  
 
Fleskó Gábor: Az MVK Zrt-ben állították össze a közbeszerzés 
dokumentációját, az ajánlati felhívást és az ajánlattételi dokumentációt, ami a 
független közbeszerzési tanácsadó kiválasztására irányult. Az összeállított 
dokumentációt a közreműködő szervezetnek megküldték, amely 
minőségbiztosítási eljárásra bocsátotta hivatalból. A szervezet továbbá 
megküldte a dokumentumot az Európai Közbeszerzési és Szabályossági 
Ellenőrző Egységnek is. Mindkét szervezet megküldte írásbeli véleményét. Két-
két pontot javasoltak a szerződésekben módosítani. Ezen túl az eljárás 
lefolytatására alkalmasnak minősítették az anyagot. Ezt követően állapították 
meg a 12 milliós nagyságrendű tételt. A három beadott közbeszerzési ajánlat 
közül az egyik nem adott be, egy pedig magasabb értéket adott be, mint a 
nemzeti közbeszerzési értékhatár fele. A felbontás mellett döntöttek, közben 
érkezett egy másik, 12,7 millió Ft-os ajánlat is. Innen két út maradt, vagy 
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kizárják az ajánlattevőt, vagy a bíráló bizottság mérlegelve a helyzetet 
érvényesnek minősíti az eljárás folyamatát és a döntésre javaslatot tesz.  
Az elkészült jelentés azt állapította meg, hogy az eljárás szabályos volt, az 
ajánlattétel érvényes, a bíráló bizottság a munkáját jól végezte. A jelentést 
megküldték a Nemzeti Fejlesztési Ügynökségnek és a közreműködő 
szervezetnek. A megadott a határidőn belül történt a megbízási szerződés 
előkészítése és annak az aláírása.  
 
Dr. Simon Gábor: Ennél a projektnél is, mint mindegyiknél, valamennyi eljárási 
rend és részelem szabályozott. Juga György képviselő úr a történéseket 
korrekten ismertette, amikor is azt mondta, hogy  a projekt irányító bizottság 
megalakulása előtt került kiírásra két közbeszerzési eljárás. Az egyikben volt 
eredményhirdetés, a másikban nem. A lebonyolító az MVK Zrt. volt. A legvégén 
kapott a bizottság tájékoztatást. Az utólagos jóváhagyás tekintetében aggályát 
fejezte ki a bizottság ülésén. Fontos hangsúlyozni, a lefolytatott eljárásra a 
projekt irányító bizottságnak semmilyen feladat- és hatásköre nem volt.  
 
Dr. Kovács László: Az nem vitatható, hogy Miskolc történelmében milyen 
jelentőséggel bír a villamos projekt. A városnak két része van, a nagyobbik fele 
élvezni fogja az áldásos következményeit a projektnek, a kisebbik rész pedig az 
elszenvedője lesz a negatívumoknak. Utóbbiak a vonal-meghosszabbításban 
érdekeltek. Az ott élő embereknek ez problémát jelent. Kéri, ha tárgyalási 
pozícióba jutnak, igyekezzenek érvényre juttatni néhány szempontot. Olyan 
pletykák terjednek a városban, hogy a fákat kivágják az Árpád utca 
kiöblösödésénél, nem viszik át a másik oldalra a villamost. Fontos kérdésnek 
tartja az itt élők kárpótlásának kérdését. Amikor a villamos végállomás elkerül a 
mostani LÁÉV területéhez, a közlekedés iránya megváltozik majd.  Teljesen 
kiépítetlen a gyalogos forgalom átkelése a kisvasútnál, ami megoldásra vár és 
be kellene a projektbe kapcsolni.  
 
Juga György: Az óvatossággal egyetért. Nagyobb tétről van szó, mintsem 
megelégedjenek fél információk elhangzásával. A meghivatkozott Európai 
Közbeszerzési Szabályozási Egység által kiadott vélemény, miszerint az eljárás 
szabályos, utolsó szakasza arról szól, hogy jelen szabályossági jelentés nem 
kötelező érvényű, az érintettek mérlegelési jogköre annak megállapítása, hogy 
az abban foglaltakat milyen mértékben veszik figyelembe. A közbeszerzési 
eljárás során a felelősség teljes mértékben az ajánlatkérőt terheli.  
Amit Dr. Simon Gábor a projektirányító bizottság felelősségéről mondott, igaz, a 
folyamatban nem vettek részt, jogi értelemben felelősség nem terheli őket, 
ebben egyetért Dr. Simon Gáborral.  Most a Közgyűlésről van szó, nem, mint 
projektirányító bizottsági tag, hanem, mint képviselő vesz részt a 
döntéshozatalban.  
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját.  
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8. napirendi tárgya:  Javaslat közterületek elnevezésére (II. forduló) 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Az Önkormányzat 15/2003.  sz. rendelete szerint „A város 
belterületén minden közterületet el kell nevezni.“ E rendelet értelmében az 
Építési és Környezetvédelmi Osztály javaslata alapján az alábbi utca-, illetve 
térelnevezéseket terjeszti a Közgyűlés elé:  
 
1. Miskolc-Martinkertvárosban az elmúlt években alakították ki a Visó utcából 
nyíló, 6093/767 helyrajzi számon nyilvántartott új utcát, melyet közművesítettek, 
kavicsburkolatot kapott. A jelenleg névtelen utca lakói, ingatlantulajdonosai 
kérelmükben javasolják, hogy a névtelen utca a Visó köz elnevezést kapja.  
 
2. A Wass Albert utca folytatásában lévő 71545 helyrajzi számú földrészletre 
vonatkozóan a földhivatali nyilvántartásban közterületnév nem szerepel. Az ott 
lévő tulajdonosok Wass Albert utcaként szeretnék használni a szabályozási 
terven szereplő utat. 
 
3. A Dóczy J. Utca folytatásában, a Wass Albert utcával párhuzamosan futó 
71302 helyrajzi számú földrészletre vonatkozóan a földhivatali nyilvántartásban 
közterületnév nem szerepel. Az utcában lévő tulajdonosok a Prizma utca 
elnevezést kérik.  
 
4. A Robert Bosch Power Tool Kft. és a Robert Bosch Energy and Body 
Systems Kft. vezetése jelezte az önkormányzat felé, hogy mindkét 
telephelyének postai címe Miskolc, Repülőtéri u. 1., azonban  a fent jelzett 
telkek csak részben kapcsolódnak a  Repülőtéri utcához. Ezért kérelmezik, 
hogy a cég előtt lévő terület kapjon új földrajzi nevet. A Kft. kéri, a telephelye 
előtti terület elnevezését Robert Bosch parknak.  
A következő megoldást javasolják: a Szentpéteri kapuból nyíló gyárbejárat előtti 
terület – melyet a cégek szeretnének parkosítani – a közforgalomtól nincs 
elzárva (tehát bárki szabadon használhatja) ezért „közhasználatra átengedett 
magánút”-ként értelmezhető, ezt javasoljuk elnevezni Robert Bosch parknak. A 
megoldás azért célszerű, mert a gyárak bejárata onnan érhető el, a 
székhelyüket ennek megfelelően megváltoztathatják Robert Bosch park 1., ill. 
2. címre.  
 
5. Lakossági kezdeményezésre kéri a FIDESZ Magyar Polgári Szövetség 
Miskolc Megyei Jogú Városi Frakciója a Miskolc Csermőke dűlőben 
elhelyezkedő Csermőke dűlőút egy szakaszának (60556 hrsz.) átnevezését 
Naposdomb utca névre, valamint a jelenleg utcanévvel nem rendelkező alábbi 
közterületek elnevezését: 
a 60549 helyrajzi számú terület a Naposdomb köz, 
a 60555/12 helyrajzi számú terület a Napos köz, 
a 60555/16 helyrajzi számú terület a Domb köz elnevezést kapja. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését.  
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Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
 
9. sz. napirend tárgya:  Könyvtári szolgáltatások összehangolt 

infrastruktúra – fejlesztése „Tudásdepo – 
Expressz” pályázat beadásának támogatása  

 
Előterjesztő:  Fedor Vilmos alpolgármester 
 
Polgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg szóbeli 
kiegészítését. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A miskolci könyvtárnak lehetősége van arra, 
hogy konzorciumi formában tagként részt vehessen egy olyan pályázaton 
amely Társadalmi Infrastruktúra Operatív Program néven került meghirdetésre 
a kormány által. A pályázat beadási határideje: szeptember 30., a megvalósítás 
2009. január 1-je és december 31-e között történik. A konzorcium összetételét 
az előterjesztés tartalmazza. A pályázat önerőt nem igényel, de a megvalósítás 
utófinanszírozású.  
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését.  
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását.  
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
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10. sz. napirend tárgya: Javaslat a Miskolci Városi Könyvtár Alapító 
Okiratának módosítására  

 
Előterjesztők:  Fedor Vilmos alpolgármester 
 
Polgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg szóbeli 
kiegészítését. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A korábbi évek döntései értelmében, az 
meglévő oktatási, kulturális és sport intézmények fejlesztését, átalakítását 
preferálják. A pályázatoknál is ezt az elvet képviselik. Örvendetes, hogy 
augusztusban a harmadik gimnázium, nevezetesen az Avasi Gimnázium 
felújítása is megtörtént. Az Avasi Gimnázium a lakótelep közepén speciális 
helyzettel bír. Korábban közösségi terek, formák itt nem alakultak ki. A 
gimnázium vállalta könyvtár létesítését, fiókkönyvtár formában.  
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését.  
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását.  
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
11. sz. napirend tárgya: Javaslat a középfokú oktatási intézmények 2009. 

évi beiskolázási tervére 
 

Előterjesztők:  Fedor Vilmos alpolgármester  
 
Polgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg szóbeli 
kiegészítését. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Minden évben dönteniük kell a beiskolázási 
tervről. A szülők, tanárok és diákok igényeit is figyelembe kell venni. Az 
iskolaigazgatók javaslatai alapján állítja össze a hivatal az előterjesztést. A piac 
igénye erőteljesen alakítja a szakképzés rendszerét. A pályaválasztási 
tájékoztatóban, ami ősszel elkészül a mostani adatok szerepelnek majd. 
Tájékoztatja a testületet előterjesztői módosító indítványt nyújtott be, melyet 
képviselőtársai is megkaptak.  
 

--- Az ülést Dr. Mokrai Mihály alpolgármester úr vezeti. --- 
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Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését.  
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság 5 igen, 0 nem és 1 tartózkodó 

szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását.  
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság 4 igen, 3 nem és 0 tartózkodó szavazattal 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
12. sz. napirend tárgya:  Javaslat közoktatási és közművelődési intézmény 

megszüntetésére 
 
Előterjesztő: Fedor Vilmos alpolgármester 
  
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye 
meg szóbeli kiegészítését. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése 
korábbi határozataival elrendelte a Középiskolai Fiúkollégium (Miskolc, 
Debreczeni Márton tér 3.), illetve a Gárdonyi Géza Művelődési Ház (Miskolc, 
Sütő J. u. 42.) működésének szüneteltetését.  
Az intézmények jelenleg sem működnek, azonban a Magyar Államkincstár 
nyilvántartásában élő státusszal szerepelnek. 
Miután az intézmények további működtetésére nincs lehetőség, illetve a MÁK 
nyilvántartásából szükséges a törzsszámok törlése, a Közgyűlésnek a nevezett 
két intézmény megszüntetéséről kell határoznia. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
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13. sz. napirend tárgya:  Javaslat új közművelődési megállapodás kötésére 

közművelődési feladatellátás céljából 
 
Előterjesztő: Fedor Vilmos alpolgármester  
  
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye 
meg szóbeli kiegészítését. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: 2003-ban döntött úgy a testület, hogy a 
közművelődési feladatokat igyekszik megosztani. Az intézményeken túl a civil 
szervezeteket is bevonják a feladatellátásba. Szakmai szervezettel is lehet 
megállapodást kötni. A Filharmónia Kelet-Magyarország Kht-t és a Fügedi 
Márta Népművészeti Egyesületet emeli ki.  
A civil szervezetek mellett javasolja megállapodást kötni az Avasi 
Gimnáziummal. Ez azért is fontos, mert ez a feltétele annak, hogy a gimnázium 
önállóan is pályázhasson. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását.  
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 

14. sz. napirend tárgya:  Javaslat a MITISZK Kht. működési feltételeinek 
biztosítására 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: A HEFOP 4.1.1 és a HEFOP 3.2.2 
projektek keretében elnyert támogatások, valamint Miskolc Város 
Képviselőtestülete által biztosított fenntartói önrész a Térségi Integrált 
Szakképző Központ kialakításának és működtetésének fedezete a projekt 
lezárásáig.  
 A pályázat Irányító Hatósága a teljes pályázati összeg 20%-át a sikeres 
szakmai és pénzügyi zárásig (2009) visszatartotta.  
Mivel a pályázat utófinanszírozású, a visszatartott pénzek lehívására csak a 
megvalósulás után van mód, így a Kht. működése és a projekt eredményes 
lezárása veszélybe került. 
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A fenntartó költségvetésében nem szerepel ekkora mozgósítható összeg, így a 
MITISZK Kht-nak a fentiek ismeretében a pénzpiacon – áthidaló jelleggel - 
kölcsönt kell felvennie.  
 A szükséges hitel nagysága 203.331.308,- Ft, amelynek kamat vonzata is van. 
Jelenleg folynak a tárgyalások a bankokkal a feltételekről. 
Mivel a Kht a projekt befejezéséig felnőttképzést nem folytathat, így bevétele 
nincs, ezért Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése 2008. évi költségvetésében 
az egyéb oktatási feladatok között a „MITISZK Kht. működéséhez való 
hozzájárulás” soron 20.750.000,- Ft-ot különített el a Kht. működésének 
biztosítására.  
Mivel a MITISZK Kht. működése csak hitelfelvétel útján biztosítható, ezért 
annak vezetése azzal a kéréssel fordult a Képviselőtestülethez, hogy 
engedélyezze a fenti 20.750.000,- Ft működési költség felhasználását a felvett 
hitel kamatkötelezettségének fizetésére.   
Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását.  
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  

 
15. sz. napirend tárgya:  Javaslat pályázat benyújtására a helyi 

önkormányzatok létszámcsökkentési döntéseivel 
kapcsolatos költségvetési hozzájárulás 
elnyerésére (II. forduló) 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: A feladatok átszervezése, a gyermek- és 
tanulólétszám csökkenése folytán megjelenik az ellátandó feladat csökkenése, 
mely maga után vonja az álláshelyek megszüntetését is. 
Az önkormányzat valamennyi koncepciójában szerepel a feladatváltozások 
évenkénti áttekintése és az alkalmazotti létszám feladatokhoz történő igazítása. 
Az önkormányzati terhek csökkentése érdekében az Önkormányzati és 
Területfejlesztési Miniszter pályázatot írt ki az álláshely megszüntetések 
következtében fellépő többletkiadások átvállalására. 
Az álláshelyek csökkentése mellett a feladat ellátása zavartalanul biztosítható. 
A költségvetési pályázat elnyerése esetén 2008.évben (II. forduló) 25.607.213,- 
Ft-tal, 2009. évben 16.468.286,- Ft-tal kevesebb lenne az intézményi többlet-
finanszírozási igény. E célra költségvetési forrást és kiadást nem terveztek. 
Kéri a bizottsági álláspontokat. 
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Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság 5 igen, 0 nem és 1 tartózkodó 

szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását.  
 Pénzügyi Bizottság 4 igen, 3 nem és 0 tartózkodó szavazattal támogatta 

az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság 4 igen, 0 nem és 3 tartózkodó szavazattal 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  

 
16. sz. napirend tárgya:  Javaslat az iparosított technológiájú épületek 

energiatakarékos felújításnak támogatási 
rendszeréhez kötődő, a 2008. évi pályázathoz 
biztosított támogatási keret növelésére 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását.  
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Szinay Attila: A pályázati összeg növelése pozitívum. A városvezetéshez is 
biztos eljutott az a lakossági vélemény, amellyel őt is felkereste a Váralja 
Lakásszövetkezet.  A lakosság szempontjából úgy látszik, a városvezetést az 
érdekli, mekkora lesz az önrész. A pályázatokról elvileg havonta kell dönteni, de 
úgy tudja ez nem feltétlenül így történt. Az önkormányzatot minél kevesebb 
összeggel megterhelő pályázatok voltak a „jó pályázatok”. A testületnek a 
megalkotott rendelethez tartania kellene magát. Annak idején szó volt arról, 
hogy a társasház és lakásszövetkezet között nincs egyenlőség. A pályázati 
rendszer a társasházi formát preferálja. Ez azon alapult, hogy elvileg ez a forma 
felújítási alappal bír. Az élet beigazolta, nagyon kevés esetben van ez így.  
A vesztes és nyertes pályázatokat javasolja értékelés után nyilvánossá tenni. A 
tévhitek így eloszlathatóak lennének.  
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Jó úton jár, aki a panelprogramhoz akar csatlakozni, a minőségi hibák nyilván a 
kivitelezés oldalán vannak. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: A panelprogram a város sikertörténetei 
közé tartozik, néha az az érzése, savanyú a szőlő. 
 
Dr. Tompa Sándor: Az MSZP frakció álláspontját ismerteti. Úgy gondolja, 
abban nincsen vita a két oldal között, hogy a város számára sikertörténet a 
panelprogram. A panelban élők is így érzik. A mostani előterjesztés arról szól, 
hogy az önkormányzat saját részét 250 millió Ft-tal megemeli. 2002. óta, az idei 
pályázatok befejeztével 9468 lakás újul meg. A 2006-os pályázatokról, amelyek 
döntően most valósulnak meg, elmondja 107 eredményes pályázatuk volt, 5355 
lakásra, 5,5 milliárd Ft-os beruházás értékben. A város 1,8 milliárdot tett hozzá. 
A mai helyzet: 54 épület elkészült, folyamatban van: 52 épület és 1 pályázatnál 
nem kezdődött el a tényleges munka. 13 - döntően - miskolci cég nyerte el a 
kivitelezési munkákat. A minőséggel kapcsolatban vannak kifogások, ahogy Dr. 
Szinay Attila említette. A MIK a panaszokra, a kivitelezőkkel történő 
egyeztetésre igen nagy súlyt fektet. 
Az idei pályázattal kapcsolatban elmondja, az emberek megértették, hogy a 
korszerűsítéssel az energiafelhasználást tudják csökkenteni, ami a 
rezsiköltséget is befolyásolja. A beérkezett 130 pályázat 7386 lakás 
megújítására vonatkozik, a bruttó összeg 10 milliárd Ft felett van, 2,7 milliárdos 
önkormányzati támogatással. Körülbelül 20 érvénytelen pályázat is érkezett. A 
Közgyűlés tavasszal fogadta el a szabályrendszert, a pontozási sémát. Végül 
ez alapján döntés születhetett a 750 millió Ft-os keretről és ez kikerült a MIK 
Zrt. honlapjára is. A mostani emelt keret 16 újabb pályázat elküldését jelenti az 
ÖTM felé.  
Az idei döntés tehát 4,5 milliárd Ft-os projektet jelent, 1 milliárd Ft az önrész. Ez 
nem az 1/3, ezúttal új eleme a pályázatnak. A pontozásban a kisebb 
önkormányzati részt igénylők előrébb kerülnek.  
Aki a pontozási rendszert meg akarta ismerni, annak a MIK Zrt. tájékoztatást 
adott. A Váralja Lakásszövetkezettel egyébként személy szerint is konzultált.  
A nem nyertes pályázóknak azt kell átgondolni, hogy kevesebb önkormányzati 
pénz igénybevételével újra pályáznak majd, vagy kivárják amíg több pénze lesz 
az önkormányzatnak. A szociális oldal is sokszor szóba kerül, nevezetesen, 
hogyan várhatja el az önkormányzat a munkanélküliektől, nyugdíjasoktól, más 
szociálisan hátrányos helyzetűektől a hozzájárulást. Igazából országos mintát 
nézve, sehol nem építették be ezeket a szociális elemeket a projektbe. Az 
összegzésnél erről is érdemes lesz szót váltani. 
 
Juga György: A panelfelújítás azoknak a legnagyobb öröm, akik a felújított 
épületben élnek. A többi városlakót, az idelátogatókat is érinti a külső 
megjelenítés. Két évvel ezelőtt már javasolta, hogy szabályozzák a 
színválasztást. El is érte azt, hogy a főépítésszel a színt kötelező egyeztetni. 
Úgy gondolja, sikerült is ez ügyben előrelépést elérni. Még azért lenne mit 
csiszolni a megjelenítésen. Javasolja színkombinációk alkalmazását, ablakkeret 
festését, csíkkal történő megtörését a felületnek. Ez dinamizmust adna a panel 
házaknak. 
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Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. 
Későbbiekben a panelprogrammal kapcsolatos színezésekről szóló bemutatóra 
visszatérnek. 
 

17. sz. napirend tárgya:  Miskolc Megyei Jogú Város Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázat 
2009. évi forduló  

 
Előterjesztő: dr. Mokrai Mihály alpolgármester 

 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását.  
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
18. sz. napirend tárgya:  Javaslat a támogató szolgáltatást, a közösségi 

ellátást és az alacsonyküszöbű szolgáltatást 
működtető szolgáltatók befogadása és állami 
támogatása (SZOC-BF-08-A/K/T) című pályázat 
benyújtásához való hozzájárulásra 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
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19. sz. napirend tárgya:  Javaslat a Herman Ottó Gimnázium részére 
magas komfortfokozatú önkormányzati bérlakás 
biztosítására és az Avasi Gimnázium 
mentesítésére a bérbe adott lakások utáni  
óvadéki díj fizetési kötelezettség alól 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 

 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 
elfogadását. 

 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 
elfogadását. 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság  támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
20. sz. napirend tárgya:  Javaslat a jégcsarnok mellett elhelyezkedő 

ingatlan értékesítésére 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 6 igen, 4 nem 

és 0 tartózkodó szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság módosítójával együtt 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság 5 igen, 3 nem és 0 tartózkodó szavazattal 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság 0 igen, 3 nem és 4 tartózkodó szavazattal nem 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság módosítójával együtt támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
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Vitában hozzászólók: 
 
T. Asztalos Ildikó: A Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság nem 
szerepelt a tárgyalásra kijelölt bizottságok között, de az ülésen úgy gondolták, 
valamilyen formában tárgyalniuk kell a témáról. A város közepén található zöld 
területről van szó. A bizottság tisztában van azzal, hogy a Népkert nem tudja az 
elvárt funkciót betölteni jelenleg. Ha szálloda épülne ide, a zöld terület sérülne, 
s a funkció továbbra sem lenne biztosított. A városközpont terhelt most is a 
szálloda nélkül is.  A bizottság szerint a Népkert közösségi funkciójának 
megtalálásával kellene foglalkozni. A bizottság végül az előterjesztés 
elfogadását nem támogatta. Kisebbségi véleményként rögzült az a tény, hogy a 
város olyan szállodakomplexumot kíván megvalósíttatni, ami a 
sportrendezvények jobb minőségű lebonyolításához is hozzájárulna, a sportolók 
színvonalas elhelyezésével.  
 
Tavaszi Zsolt: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti. Az előterjesztés a 
Népkert területéből 11250m2–t értékesítését irányozza elő szálloda és 
konferenciaközpont létesítésére. A MÉSZ előírásai szerint ilyen funkcióra lehet 
hasznosítani ezt a területet. A Népkert 1/5-éről van szó. A MÉSZ értelmében 
40%-os beépítettségű lehet az épület, 4500m2 alapterülettel és 12,5 méter 
magassággal.  
Példátlannak tartja a javaslatot és az értékrendjével ellentétesnek. A Népkert 
hagyománya a 19. század végétől napjainkig megbecsülésnek örvendett, 
senkinek nem jutott eszébe szállodát építeni ide eddig. A létesítmény a 
megmaradó zöld felület környezetterhelését is magával hozza. A terület északi 
szomszédja az evangélikus temető, a szálloda mellé nem illik a temető, ez 
kegyeleti aggályokat is felvet. 
A szállodára szükség van, ezt nem vitatja, de szerinte nem egy közparkban van 
a helye.  
Az előterjesztés határozati javaslatával kapcsolatban a Fidesz frakció módosító 
indítványt terjesztett be.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: A Sportkoncepció elfogadása óta a Közgyűlés 
megrendelésére szakértőkkel dolgoznak a sport stratégia kérdésén és keresik 
az infrastrukturális fejlesztési lehetőségeket. Ilyen javaslat volt a 
Szabadidőközpont és környezetére vonatkozó elképzelés.  
A terület, amiről szó van, funkciótlan, kihasználatlan gazos rész, ahova már 
focizni sem járnak a gyerekek, mert erre is alkalmatlan. A zöld felület nem 
csökken, a szálloda még valószínű parkosítani is fog, megtöltve funkcióval a 
területet.  
A sűrűn látogatott Margit szigetet említi példaként, ami zöldfelület, a város 
tüdeje, s mégis van szálloda, sportolási lehetőség.  
A Népkertet a pihenés, a biztonságos kikapcsolódás szigetévé szeretnék tenni.  
 
Juga György: A bitumenes kézilabdapályák nem teszik ki a beépíthető 
területet. Tavaszi Zsolttal lemérték a helyszínen a 4500 m2-t ami jóval nagyobb 
két pályánál. Konferenciaközpontra, szállodára szüksége van a városnak, ezzel 
egyetért. Nem érti, miért pont a Népkert és miért nem például az Egyetem? Ha 
belváros, akkor az ITC környéke is szóba jöhetne. A pályák helyén lehetne 
műfüves pálya, játszótér, vagy egyszerűen fásított zöldfelület. Olvasta, Orosz 
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Lajos alpolgármester úr Tatáról ábrándozik. Tatán egy infrastruktúrával 
maximálisan ellátott edzőkomplexum található, amilyet a Népkertben a területi 
behatárolás miatt sem lehetne megvalósítani. Ilyen méretű komplexumot a 
Diósgyőri Sportligetben lehetett volna megvalósítani.  
Ha új perdöntő érvek nem merülnek fel, akkor kitartanak amellett, ne erőltesse 
a városvezetés ennek az elképzelésnek a megvalósítását.  
 
Polgármester: Megadja a szót Főépítész úrnak, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Viszlai József: 1/5-ös területnagyságról volt szó az előzőekben, az 
előterjesztésből viszont világosan kiderül, hogy 1/10-ről lehet csak beszélni. Ezt 
szükségesnek tartja pontosítani. A szóban forgó terület soha nem volt a 
Népkert kertészeti és szerves része. A jelentős sportlétesítmények közelében 
rendszerint sportszállodát építenek. Kétfordulós pályázatról van egyébként szó. 
Az zavarja, hogy úgy vitatkoznak valamiről, hogy még tervek sincsenek. Kéri, 
ne rémképeket vetítsenek előre, hanem a kétfordulós pályázat között a 
beérkezett ajánlatokról tárgyaljanak.  
 
Tavaszi Zsolt: Főépítész úr véleménye nem nyugtatatta meg teljesen. A mai 
előterjesztés szerinti javaslat értelmében az értékesítésről döntenek. A mai 
építési szabályok szerint 40%-os beépítés lehetséges. Nehéz azt elképzelni, ha 
már valaki 400 millió Ft nettó összeg felett fizet egy területért, parkot és nagy 
zöldfelületet akarna létesíteni. Úgy érzi, akar a városvezetés valamit, de nem 
tudják pontosan mit. A befektető, aki idejön, majd kitalálja mit akar, de akkor 
már nem sok beleszólásuk lesz, hiszen területen belül lesz a vállalkozó.  
A cél egy odaillő funkció telepítése lenne. Addig kellene erről határozni, amíg a 
Közgyűlés birtokon belül van. A beépítési szabályokat is meg lehet változtatni, 
de ehhez is közgyűlési döntés szükséges.  
 
Dr. Simon Gábor: A Közgyűlésben lefolytatott vita értelmében módosították 
Miskolc város Szabályozási Tervét. A Fidesz akkor azzal riogatta a 
miskolciakat, hogy gigantikus pláza érkezik a Városház térre és ledózerolják 
sok-sok ember lakóhelyét. Azt gondolja nem érdemes lufikat eregetni és nem 
érdemes a tényeket sem elferdíteni. Tavaszi Zsolt azt mondta, a befektető 
kifizeti a 400 millió Ft-ot és azt csinál, amit akar. A befektetőktől fejlesztési 
elképzelést kérnek, addig a város nem fizet semmit. Eladásra csak akkor 
kerülhet sor, ha a fejlesztési terv átmegy a véleményezési eljárásokon és 
megfelel az elvárásoknak is.  
Tájékoztatja a testületet a Jogi Bizottság módosítójával még egy plusz 
garanciát javasol beépíteni. A beérkezett javaslatokat a Városfejlesztési 
Bizottság vizsgálja meg és foglaljon állást.  A bizottsági ülésre minden képviselő 
meghívást kapna. Ha a Városfejlesztési Bizottság ellenvéleményt fejt ki, a 
terület nem kerül értékesítésre, ezt megígéri. Kéri a Közgyűlés támogatását.  
 
Dr. Szinay Attila: Nem ért egyet Orosz Lajos alpolgármester úrral, mert ezen a 
területen nem lehet komplex sportingatlanban gondolkozni. Erre ott lett volna a 
Diósgyőri Sportliget. Utal arra, annak idején Orosz Lajos alpolgármester  úr volt 
az, aki zárt ülésen a Váci út 40. Kft-t dicsérte a jó elképzeléséért, de a 
terveikből azóta sem láttak Diósgyőrben semmit. Közel 500 millió Ft-ért 
vásárolna jelenleg a majdani befektető telket. Nem gondolja, kis épületben 
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gondolkozna bárki is, aki ennyi pénzt fizet egy ingatlanért. A Szociális Bizottság 
módosítóját támogatja, miszerint a Közgyűlés döntsön a benyújtott 
pályázatokról.  
A Fidesz frakció az alapelképzeléssel nem ért egyet. A lakosság is ezen az 
állásponton van. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Valószínű rosszul emlékeznek egymás múltbeli 
tevékenységére. A Diósgyőri Sportliget és a Sportcsarnok körüli 
ingatlanfejlesztések avatásakor az ellenzék két kézzel majszolja majd a 
szendvicset és akkor nem fognak már arra emlékezni, hogy két koszos pálya 
beépítésén vitatkoztak. A Népkert újrafunkcionálását tűzték ki célul. Arra is 
alkalmassá kell tenni a Népkertet, hogy adott esetben egy család eltölthessen 
egy napot a sportfunkciók, wellness szolgáltatások igénybe vételével és akár 
megebédeljen a Vigadóban. Jelenleg alkalmatlan erre a Népkert, alig jár oda 
valaki. A hajléktalanok megjelennek viszont rendszeresen, sok a szemét és 
igénytelen a környék. 
 

--- Az ülést Dr. Mokrai Mihály alpolgármester úr vezeti. --- 
 
Dr. Szinay Attila: Röviden reagál Orosz Lajos alpolgármester úr szavaira. Két 
kézzel nem esznek szendvicset és városvezetőként nem méltó így beszélni.  
 
Juga György: Orosz Lajos alpolgármester úr stílusát elképesztőnek tartja. Nem 
tudja, alpolgármester úr mikor járt a Népkertben, mert a gyermekeit ő 
rendszeresen szokta idehozni. A játszótér is a Népkertben van.  A 
sajtótájékoztató alkalmával is megfigyelte, hogy szitáló esőben is sétálgattak az 
emberek. Nem biztos, hogy 20 évvel ezelőtti emlékek mindig a valóságot 
tükrözik. Az a lényeg szerinte, hogy az emberek szívesen menjenek a 
Népkertbe. Azt nem tudja elfogadni, hogy azért kell szállodát építeni, mert a 
Népkert lepusztult állapotban van.  
 
Tavaszi Zsolt: 1998-2002. között is egyéni képviselője volt a területnek. Ezen 
időszakban évente több tízmilliós fejlesztést sikerült megvalósítania. A 2002-es 
fejlesztések sajnos ma már pusztulóban vannak. 2006. óta újból azon fáradozik, 
hogy a Népkert rendben legyen.  
A hivatalba benyújtott javaslatai nem találtak meghallgatásra. A városvezetés is 
felelős azért, ha a Népkert lepusztult.  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját.  
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--- A testület visszatér a 16. sz. napirend tárgyalásához. --- 
 
16. sz. napirend tárgya:  Javaslat az iparosított technológiájú épületek 

energiatakarékos felújításnak támogatási 
rendszeréhez kötődő, a 2008. évi pályázathoz 
biztosított támogatási keret növelésére (folytatás) 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megadja a szót Főépítész úrnak, tegye 
meg szóbeli kiegészítését.  
 
Viszlai József: A panel színezés kérdéséről elmondja, az építészetben helyet 
kap a szubjektivitás is, mivel ez nem matematikai képletekkel, mutatókkal 
kifejezhető műfaj. A városkép közügy, a lakásszféra magánügy. 6 fős építész 
team arra tett kísérletet arra, hogy ezt a kérdést komplexen közelítsék meg az 
elmúlt évek felújítási tapasztalatait is figyelembe véve.  
A prezentációt Szunyogh László építész kollegája tartja, akinek átadja a szót.  
 
Szunyogh László: Az építész team azt a célt tűzte ki, hogy a panelszínezést 
valamilyen mederbe terelje. Miskolc látképére a panelok miatt sokan 
panaszkodnak. A panelházak akár esztétikusak, akár nem tény, hogy 
dominánsan jelen vannak a városban. Az Avas, a belváros, a diósgyőri 
városrész és a győri kapui részek a legfrekventáltabbak.  
Az energiaracionalizálás egy lehetőség az esztétikai megjelenés javítására is. A 
panelek egységesek, az átalakításnak is egységesnek kellett volna lennie. A 
korábbi pályázatoknál főépítészi kontroll sem volt. Ráadásul két cég 
színkatalógusa sem egyforma. A fentiekben előadottak miatt első körben 
egyszerű program kidolgozása mellett döntöttek. Az egymás mellett található 
házaknak harmonizálniuk kell egymással. 
Jövő héten tervtanács elé is beviszik a terveket. Piaci igény van a tetőre 
ráépítésre is egyébként.  
 
Szűcs Erika: A színezéssel kapcsolatban sok lakossági észrevétel érkezett 
hozzá. A városépítész oldaláról érti az képviselt értékeket. Egyetért azzal, hogy 
ne a pillanatnyi hangulat, egy-egy lakó ötlete határozza meg a ház színét. A 
lakótelepek lakói 30-40 éve szürke panelben élnek, önmagában az, hogy 
színes házakban élhetnek, lelki többletet ad. A színekben ezért kéri, hogy több 
lehetőséget biztosítsanak. Az egyes házrészeket lehetne hangsúlyozni. Ezeket 
ajánlásként a nagy felületek színskálájához hozzá lehetne adni.  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megadja a szót Főépítész úrnak, reagáljon 
az elhangzottakra. 
 
Viszlai József: 25.000 lakásról és majdnem 1 millió m2 felületről van szó. A 10 
emeletes, 35 méteres magasságú tömbök színezését a legvisszafogottabb 
módon kell kezelni. A 4 szintes házaknál besegít az is, hogy a fák alatt néhol 
eltűnnek a házak. A 10 emeleteseknél ez nem így van. A részletek színezése 
elől nem zárkóznak el. Óvatosan kell kezelni például az Avasi lakótelepet, 
hiszen tipikusan ezek a házak azok, amelyek már az autópályáról látszanak. A 
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nevesincs zöldek, a furcsa sárgák és a fáradt lilák úgy kerülhettek be, hogy 
finoman fogalmazva ezek voltak raktáron. Most alapszín a barackvirág például. 
Azt tudomásul kellene venni, hogy akik kifestetik a házat, akik az adott 
panelben élnek, pont ők nem látják a házukat kívülről.  
Az újonnan épülő lakóparkoknál megfigyelhető, hogy nincsenek harsány, 
szemet bántó színek. Azt szem előtt kell tartani, ha dacból adott esetben 
harsány színűre festenek egy házat, az a ház 15-20 év múlva is így fog kinézni, 
tehát, ne a ma divatja döntsön.  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: A napirend feletti vitát lezárja.  

 
21. sz. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolc, Rácz Ádám u. 35. sz. alatti 

ingatlan jelzálogjoggal történő megterhelésére 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  

 
 

22. sz. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolci Egészségügyi Központ és a 
BAZ Megyei Kórház és Egyetemi Oktató Kórház 
között kapacitások átadása-átvétele tárgyában 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Javasolja, a napirendi pontot a testület 
vegye le napirendről.  

 
A Közgyűlés 29 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 15 fő) az ügyrendi 
javaslatot elfogadta.  
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23. sz. napirend tárgya:  Javaslat a Célpont Ifjúsági Iroda elhelyezési 
ügyére és egyéb társadalmi és civil szervezetek 
elhelyezésére  

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság 5 igen, 0 nem és 1 tartózkodó 

szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
24. sz. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolc, Széchenyi u. 1. sz. alatti (volt 

Avas Szálló) ingatlan egyes részeinek cseréjére 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 6 igen, 0 nem 

és 4 tartózkodó szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság 5 igen, 0 nem és 1 tartózkodó 

szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság 1 igen, 6 nem és 0 tartózkodó szavazattal nem 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság módosítójával együtt támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Juga György: Kettős érzés van sokukban az előterjesztéssel kapcsolatban, 
nevezetesen, nem tudják örüljenek, vagy szomorkodjanak. A Kossuth mozihoz 
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érzelmileg kötődnek, az idősebbek az Avas szállóra is emlékeznek még, amikor 
bálterem volt itt. Az előterjesztés kapuként hagyja meg a Hevesy termet, hogy a 
Művészetek házán túl legyen még vetítési lehetőség más teremben is.  
Szerencsésnek tartotta volna, ha a tervekről prezentációt láthattak volna a 
megvalósuló szálloda komplexumról. A mozi területét adja a város a majdan 
kialakítandó üzlethelyiségekért cserében. Erről pontos képet jó volna látni, 
szeretné tisztán tudni, mit mire cserélnek.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Úgy tűnik a Közgyűlés valamennyi tagja ebben 
a kérdésben egyetért. Juga Györgynek igaza van abban, megváltozott mára a 
helyzet a két évvel ezelőtti vitához képest. A fesztivál kapcsán a szereplőkkel 
sikerült beszélgetnie, ők is azt állítják, hogy néhány év átalakította a 
szokásokat. A nagy art mozik ideje lejárt sajnos, nem lehet fenntartani, 
működtetni ezeket a létesítményeket. A Művészetek Házában a filmvetetések 
rendszeresek és látogatottak.  Tájékoztatja a testületet, megkereste Hiller 
István minisztert, hiszen egy pályázat keretében a Közgyűlés vállalta, hogy a 
Kossuth Filmszínházat art moziként működteti 2009. március 19-ig. Engedély 
kell ahhoz, hogy novemberben megszüntessék a mozit. Az eszközöket 
szeretnék részben áthelyezni, részben a MIK megőrzésébe adják. A 
Művészetek Háza nagytermét is tervezik vetítésre alkalmassá tenni. 
Csatlakozik Juga Györgyhöz, és kéri, a befektetőt keressék fel és kérjenek 
bemutatót tervekről.  
 
Csutorás Géza: Úgy gondolja a funkció visszaállítása Miskolc számára fontos, 
hiszen nem bővelkedik a város ilyen történelmi jellegű épületekkel. 
Magánbefektetőn múlik majd, mennyire biztosít helyet a városi 
rendezvényeknek.  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját.  
 

25. sz. napirend tárgya:  Miskolci Városi Lakossági Kártya (MiskolcCard) 
bevezetése 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Kérdezi Bernáth Attila urat, kíván-e az 
előterjesztő jogán szólni. 

--- 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megadja a szót az előterjesztők 
képviseletében Dr. Szinay Attila képviselő úrnak. 
 
Dr. Szinay Attila: A Fidesz 2006-os kampányának egyik eleme volt a Miskolc 
kártya, de tisztában van vele mások is gondolkodtak hasonló szolgáltatás 
kidolgozásában. Tavaly Juga Györggyel közösen az alapötletet a testület elé 
terjesztették. Ahhoz képest egy összetettebb, alátámasztottabb anyag fekszik 
most az asztalon. Ma egy kártyacsomag első eleméről döntenek. Ha elfogadják 
a kártyát, a munka még nincs befejezve. Hiszen a turistcard és a studentcard 
még hátravan. Polgármester úr a közvélemény-kutatásra előzetesen forrást 
biztosított, különben nem jöhetett volna létre. A kártya a miskolciaknak biztosít 
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kedvezményeket a nagyobb volumenű szolgáltatásoknál, például a 
közlekedésben, a parkolásban. A kártyát egyébként az önkormányzati szférán 
túlra is ki lehet terjeszteni. A készítők kitértek a magyar és külföldi 
kártyatípusokra.  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Egészségügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Tompa Sándor: Nem szokványos előterjesztésről van szó. Most olyan 
anyagról tárgyalnak, melynek előterjesztői Polgármester úr, Dr. Szinay Attila és 
Juga György. Példaértékű, a lakosság érdekét szolgáló szakmai javaslatról van 
szó. Szerinte nem érdemes azon vitatkozni, hogy kié volt az alapötlet, hiszen az 
elmúlt években párhuzamosan több ötlet is volt. A kártya lokálpatrióta jellegénél 
fogva új szolgáltatásokat is bevon a más városokban már működő verziókhoz 
képest. Kulturális, sport és szabadidő tevékenységek is bekerülnek a kártya 
kedvezményei közé. A gazdasági háttér is világos és átláthatóan bemutatott.  
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 
Garamvölgyi Attila: Komoly, szakmailag alapos anyagról van szó, a kártya 
európai színvonalú. A KDNP frakció támogatja az előterjesztés elfogadását. A 
média közreműködését kéri abban, hogy a lakosság minél szélesebb körben 
megismerhesse a kártyát. Javasolja, ne csak a felsőoktatásban részesülők 
kapjanak kedvezményeket. Elnevezésében ne legyen összekeverhető más 
kártyával és amennyiben a többi ilyen szolgáltatás bevonható, vonják be a 
MiskolcCard-ba. 
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót Dr. Szinay 
Attilának, reagáljon az elhangzottakra. 
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Dr. Szinay Attila: A közlekedés, a fürdő, az állatkert, a színház is bevonásra 
kerülnének a kedvezményes szolgáltatások körébe. A hasonló 
kezdeményezéseket ha lehet bevonják a MiskolcCardba.  
 
26. sz. napirend tárgya:  Javaslat a Közgyűlés 2008. II. félévi 

munkatervének megállapítására 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Egészségügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság módosítójával 

együtt támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság módosítójával együtt támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Fábián István: Az Avason élők azzal a problémával keresték fel, hogy népes 
roma családok költöznek be egyes lépcsőházakba. Azt nem tudják, honnan 
költöznek be, de a fészekrakó program kiskapuit kihasználva, 
ingatlanközvetítők közreműködésével vásárolnak állítólag ezek a családok 
lakásokat. Nem az a baj, hogy beköltöznek egyes lépcsőházakba, hanem az, 
hogy megkeserítik az ott élők mindennapi nyugalmas életét. A visszaéléseket 
sürgősen meg kell szüntetni, hiszen a fészekrakó programot nem erre találták 
ki. Az újonnan beköltözők életvitele nem felel meg a közösségi együttélés 
szabályainak. A szemetet például a folyosóra dobálják, ami magához vonzza a 
csótányokat, rágcsálókat. A lépcsőházakban hangos mulatozások a jellemzőek, 
egy-egy lakásban igen sokan élnek együtt. Megszaporodtak a fémlopások, 
gyakoriak a molesztálások, már sokan nem engedik le gyermekeiket a 
játszótérre sem. Nem az egész Avasról beszél, de igenis ezek jellemző 
események. A féléves munkatervhez a Fidesz frakció ezzel kapcsolatban 
módosító indítványt terjesztett be. Az avasi lakók képviseletében kéri 
Polgármester urat, hogy ígéretét tartsa be, miszerint  a hatóságok szigorúan fel 
fognak lépni azok ellen, akik mások életét megkeserítik. A fellebbent pletykákat 
minél előbb vizsgáltassák ki, ne az események után menjenek, akadályozzák 
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meg inkább az incidenseket, Az októberi Közgyűlés napirendjei közé javasolja 
felvenni a témát. 
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. A példátlanul álságos vádról, 
miszerint az önkormányzat betelepít romákat, kiderült, az elmúlt 10 éve egyik 
legaljasabb híre volt.  Valakik saját pénzügyi érdekeiket használva visszaélnek 
a jó szándékú fészekrakó programmal. Valamennyi hitelező bank képviselőjét 
felkéri, ezzel kapcsolatban üljenek le és nézzék meg a jogszerűséget. 
Felháborító, hogy feltehető az, súlyos visszaélések történtek. A rendőrséggel a 
jövő hét elején tárgyal arról, milyen gyorsan tudnak reagálni a bejelentésekre, a 
technikai feltételek adottak-e. Sorskérdés, kinek építik a várost. A tisztességes 
embereknek, beleértve a tisztességes romákat is, vagy azoknak, akik szétverik 
a rendszert. Miskolc egyedi helyzetben van. Nem érti a problémát Győr, Szeged 
és Budapest sem. A probléma az 1973-as nagyárvíz óta valódi, ne kapkodjanak 
a határidőkkel, hogy októberre dolgozzanak ki megoldást. Tárgyalásokat folytat 
mindenkivel a közeljövőben, akik érintettek bármilyen szinten és 
vonatkozásban. A vajdával is tervezi az egyeztetést.   
 
27. sz. napirend tárgya:  Beszámoló a polgármesterre átruházott, valamint 

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester   
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Egészségügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el. 
 
28. sz. napirend tárgya:  Beszámoló a Miskolci regionális 

hulladékgazdálkodási projekt zárásáról és az 
előttünk álló feladatokról 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester   
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
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Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el. 
 
  
1. sürgősségi napirend tárgya:  Helyi népszavazás elrendelése és kitűzése 

Miskolc-Tapolcán 
 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Miskolc-Tapolca választópolgárai a településrész leválását és 
önálló településsé átalakítását kezdeményezték. 
A benyújtott íveket Miskolc Megyei Jogú Város Helyi Választási Bizottsága a 
Választási eljárásról szóló jogszabály vonatkozó rendelkezései szerint 45 
napon belül ellenőrizte.  
Megállapította, hogy a helyi népszavazás elrendelésének és egyidejű 
kitűzésének nincs formai és jogi akadálya. 
Az ellenőrzötten érvényes aláírások száma a hatályos önkormányzati 
rendeletben előírt 25 %-ot meghaladja, ezért a Közgyűlés köteles a helyi 
népszavazást elrendelni és kitűzni.  
A lefolytatott egyeztetéseket is figyelembe véve a helyi népszavazás időpontját  
2008. december 7. napjára (vasárnapra) javasolja kitűzni. A napirend feletti vitát 
megnyitja.  
 
Vitában hozzászólók: 
 
Kocsis Levente: A Közgyűlésnek nincsen valós döntési jogköre, ki kell tűznie a 
népszavazást. A tapolcai lakosok elkeseredettségét meg tudja érteni. 
Képviselői munkája során a városvezetés visszautasított kérések okozta 
keserűséggel sokat találkozik. A parkolás átalakítását is visszautasították, majd 
mégis úgy döntött a városvezetés, hogy megvalósítja.   A parkolás helyzete 
meg nem oldódott, de jelentősen javult. A legradikálisabb kérdés, a strand 
kérdése. 2004. óta könyörögnek a tapolcaiak azért, amit néhány napirenddel 
később most tárgyalnak majd. A bizalmatlansági válság vezetett a leválási 
kezdeményezéshez. A tapolcaiak csak ígéreteket kapnak és „a belváros visz 
mindent” mégis. A strandfürdő fejlesztési napirendje is sok tapolcainak már 
csak üres ígéretként cseng.  
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Polgármester: A napirend feletti vitát lezárja. A leglényegesebbnek azt tartja, 
hogy minden párt egyértelműen kinyilvánították, nem értenek egyet azzal, hogy 
egy településrész leváljon.  Ez a város iránti felelős gondolkodás. A felvetett 
problémákat érzékelik. A józanul számolni és gondolkodni akaró emberekre 
épít, akik belátják azt, milyenek egy nagyközség lehetőségei.  
 
2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az ÉMOP keretében meghirdetett, 

regionális jelentőségű klaszterek közös 
beruházásainak támogatása, szolgáltatása-
inak kialakítása és fejlesztése tárgyában kiírt 
pályázat benyújtásához való hozzájárulásra 

 
Előterjesztő:   Dr. Mokrai Mihály alpolgármester  
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
3. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Borsod - Abaúj - Zemplén Megyei 

Kórház Egyetemi Oktató Kórház és a 
Miskolci Egészségügyi Központ Egyetemi 
Oktató Kórház közötti kapacitások 
átadására-átvételére   

 
Előterjesztő:   Dr. Mokrai Mihály alpolgármester  
 
Polgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg szóbeli 
kiegészítését.  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: A BAZ Megyei Kórháztól átvételre került az 
aktív pszichiátriai ellátás. Ennek következtében szakmai igényként merült fel a 
teljes pszichiátriai fekvőbeteg és járóbeteg szakellátást is elvégezzék. Ennek 
érdekében kerül sor a kapacitások átadására-átvételére. 
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
4. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Búza téri piac üzemeltetésével 

kapcsolatos járulékos döntések 
meghozatalára 

 
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: A Közgyűlés a V-133/2006.sz határozatában döntött arról, hogy 
az IKERON Rt-vel mint magánbefektetővel közös gazdasági társaság 
keretében üzemelteti – és fejleszti – tovább a Búza téri piacot.  
A döntést követően a Zrt. megalakult, létrejött az Önkormányzat és a 
magánbefektető között egy ún. szindikátusi megállapodás.  A Zrt. időközben 
fejlesztéseket hajtott végre a piac területén, és a tényleges működésének 
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megkezdéséig a Közgyűlés úgy döntött, hogy a piacüzemeltetés 
folytonosságának biztosítása végett a Városgazda Kht. és a Zrt. keret-
megállapodásban rendezze az átmeneti állapotot. A keret-megállapodást a 
Felek 2006. december 8-án kötötték meg egymással, mely eddig  rendezte a 
piac átmeneti állapotát. 
A Városgazda Kht. időközben a Miskolc Holding Zrt. tagvállalatává vált, és a 
„holding rendszeren” belül látja el tevékenységét. 
2008. augusztusának végén született meg a döntés arról, hogy 2008. október 
16. napjával nyitja meg kapuit az új miskolci Vásárcsarnok és Piactér. 
Mindezekre tekintettel szükségessé vált az Önkormányzat oldaláról az átmeneti 
állapotot lezáró döntések meghozatala, ugyanis a Városgazda Kht. Búza téri 
piac üzemeltetésére vonatkozó kötelezettsége az új piac megnyitásával 
megszűnik. Ezen tevékenység megszűnését illetve ennek indokoltságát 
szükséges egy önkormányzati határozatban rögzíteni. 
Fontos hangsúlyozni, hogy ezen járulékos döntések sem visszamenőlegesen, 
sem a jövőre nézve nem befolyásolják a piac üzemeltetését, illetve fejlesztését, 
nem módosítják a Felek között már létrejött – a Közgyűlés által eldöntött, és a 
szerződésekben is rögzített – megállapodásokat. Olyan formális döntések 
meghozatala szükséges, melyek egyértelművé teszik, hogy az üzemeltetési 
feladatok a Városgazda Kht. tevékenységéből immár véglegesen kikerülnek. Az 
előterjesztés feletti vitát megnyitja.  
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
5. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az ITC székház tulajdonjogára 

szóló elővásárlási jog gyakorlásáról történő 
lemondásra 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
6. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Technika Háza tulajdonjogára 

szóló elővásárlási jog gyakorlásáról történő 
lemondásra 

 
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
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7. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat regisztrációs pályázat benyújtására 
az ÉMOP keretében Turisztikai Desztináció 
Menedzsment Szervezetek támogatására 

 
Előterjesztő:  Fedor Vilmos alpolgármester 
 
Polgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg szóbeli 
kiegészítését. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Több alkalommal tárgyaltak már a témáról. 
Kiemelt törekvésként fogalmazták meg a desztináció menedzsment szervezet 
létrehozásában való közreműködést. A pályázati lehetőség megnyílt. Most arról 
kell dönteni, hogy a regisztrációs pályázaton Miskolc részt kíván venni. A 
desztiánáció menedzsment esetén arról van szó, hogy a Nemzeti 
Turizmusfejlesztési Stratégia egyik kiemelt célja az újfajta működési rendszer 
kialakítása. Miskolcon és környékén az érintett szervezetek közös 
munkálkodására szükség van, hiszen közös cél, hogy az idegenforgalom minél 
több pénzhez jusson.  
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
Vitában hozzászólók:   
 
Lenártek András: A turizmus az Észak-Magyarországi Régió kiemelten 
fejlesztendő területe. Az infrastrukturális háttér fejlesztése is szükséges. A 
menedzsment ezt a célt is szolgálja. Két területre is lehet pályázni Egyik a helyi 
desztináció menedzsment megvalósítása, másik egy markáns, szélesebb 
szervezet. A Fidesz frakció az előterjesztést támogatja. 
 
Polgármester: A napirend feletti vitát lezárja.  
 
9. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Miskolc-Tapolcai Strandfürdő 

(46063/4 hrszú és 45575/4 hrszú ingatalok) 
létrehozandó projekt-társaságba történő 
apportálására   

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester  
 
Polgármester: A könyvvizsgáló személyével kapcsolatos változásról szóló 
korrekció és egy módosító indítvány is kiosztásra került. A város saját kezébe 
kívánja venni a projekt fejlesztését, kiegészítve azzal természetesen, hogy ez 
nem szűkül le kizárólag a strandfürdő területére, hanem a csónakázó tó, a 
Barlangfürdő és a strand közötti terület is bevonásra kerül. A napirend feletti 
vitát megnyitja. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Kocsis Levente: A népszavazásos napirendnél abbahagyott mondanivalóját 
folytatja. Az előterjesztésnek örül, hiszen nagyon régen kérik ezt a tapolcaiak. 
Az előterjesztést ma reggel kapták kézhez, szerinte ez fontosabb téma annál, 
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hogy pár órájuk legyen átnézni. Néhány hónap eltelt már a lakossági fórum óta, 
amikor is megígérte ezt az anyagot Polgármester úr. Érdekes, hogy pont ma 
került a Közgyűlés elé ez a javaslat. Javasolja, hogy az ellenzék is 
képviseltesse magát Felügyelő Bizottságban. A bizottságok nem tudták ezt az 
előterjesztést megtárgyalni, így a határidőkről, az elképzelésekről sem tudni 
szinte semmit.  
 
Juga György: Az elmúlt hat év rossz gyakorlatát szeretnék megváltoztatni, 
miszerint az ellenzék a város gazdasági társaságaiban nem kap meghívást, 
lehetőséget a képviseletre.  
Az előterjesztés tartalmazza, hogy 2008. május 22-én elfogadtak egy 
határozatot, miszerint meghirdetik a gyermek strand területét befektetői 
pályázatra. Ez ellentmondás. Ha ezt a pontot nem vonják vissza, akkor sajátos 
helyzetbe kerülnek, mert ez a határozati javaslat fog élni. A hivatkozott 
határozat 7.c. pontját kellene visszavonni. Nem igazán gondolták végig, hogy 
hogyan tovább. Azzal egyetért, hogy végre birtokon belülre kerülnek és 
létrehoznak egy fejlesztési társaságot, ami 100%-ig önkormányzati tulajdonban 
van és ebbe apportálják a strand területeit. Az előterjesztésből viszont a 
következő lépés nem derül ki. Szerinte nem kellene további kísérleteket 
fordítani befektetők keresésére, hiszen ez csak időpazarlás. Fürdők 
fejlesztésére lehet pályázni, amire a sajtóban elhangzottak szerint jó eséllyel 
tudnának is pályázni.  
Két konkrét javaslata jelenleg, a korábbi határozati javaslat meghivatkozott 
pontjának visszavonása, a felügyelő bizottságba az ellenzéki képviselet 
biztosítása. A további lépésekre határozati javaslat formát kér az előterjesztőtől.  
 
Polgármester: A napirend feletti vitát lezárja. Időben valóban jogos, hogy miért 
most. Az FB bővítését támogatja. A szavazás előtt kéri a személyi javaslatot a 
tagságra vonatkozóan. A projekt terjedjen ki az említett – Barlangfürdőhöz 
közeli – területre. A lakossági fórumon arra tett ígéretet, hogy a felnőtt strand 
területén nem épül szálloda, hanem élményfürdő valósul meg. A többi esetben 
szolgáltató központ és akár a szálloda funkciót sem zárja ki.  
 
 
 
10. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat, a”Miskolc vízellátási infrastruktúra 

működési biztonságának helyreállítása és 
modernizációja, valamint a víztermelési és 
elosztási rendszer fenntartható 
irányítása”című, a svájci - magyar 
együttműködési program keretében 
meghirdetett pályázati támogatás 
elnyeréséhez szükséges önrész 
biztosítására 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester  
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
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Vitában hozzászólók:   
 
Lenártek András: Miskolc ívó vízhálózatával kapcsolatban gondok merültek fel 
a közelmúltban, amelyeket valamilyen szinten sikerült megoldani, de a nagy 
volumenű beruházások sürgető igénnyel lépnek fel. 1913-1950. között épült 
vezetékekről van szó, melyeket ha sikerül nyerniük, korszerűsíthetnek. A város 
sok más irányban is próbálkozik pályázatokon történő részvétellel, de sajnos 
egyiken sem sikerült nyerni. Annak ellenére sem, hogy két éve súlyos 
válságban volt Miskolc. A svájci nagykövetségen egyeztetett korábban a 
témában, s akkor jelezte a Holding felé a ma előterjesztés keretében benyújtott 
lehetőséget. Százalékát tekintve kedvező ajánlatról van szó.  
 

--- Az ülést Dr. Mokrai Mihály alpolgármester  úr vezeti. --- 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: A napirend feletti vitát lezárja.  
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: A közérdekű bejelentések, 
interpellációk tárgyalása következik.  
 
Hegedűs Andrea: Szomorú eseményről számol be. A nyáron Szirma és 
Martin-kertváros között halálos baleset történt, egy biciklist gázoltak el. Kéri, 
hogy ezen az útszakaszon mielőbb építsenek a kerékpárosok részére utat, 
valamint a közvilágítást is bővítsék, illetve a kiégett izzókat cseréljék.  
A betörésekkel és besurranásos lopásokkal kapcsolatban elmondja, Szirmán is 
egyre több bűncselekmény történik. A lakosokat kéri, jobban vigyázzanak 
ingatlanjaikra, zárják minden esetben az ajtókat, kapukat. A besurranó tolvajok 
napközben is garázdálkodnak.  
A Széna köz és a Nagy László utca kereszteződésénél beszakadt egy vízakna, 
kéri ennek a helyreállítását.  
Örömmel tájékoztatja a nyilvánosságot, hogy a berekkerti négy gyalogos híd 
elkészült. 
A Virág-Szirma rendezvény idén is sikeres volt. Ezúton mond köszönetet a 
szervezésben és lebonyolításban közreműködőknek. 
 
Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Képviselő asszony felvetéseire írásban, 15 
napon belül választ kap.  
 
Kovács Józsefné: Rendhagyó ügyben szól hozzá. Nem a választókerületéhez, 
hanem az ingatlankezelési körzetéhez tarozik a Soltész Nagy Kálmán utca 2. 
sz. alatt található épület. Rendszeresen parkolnak a járdán az épület előtt az 
autók, ami igen veszélyes. Az épület sürgős felújításra szorul, most tervezik a 
70 millió Ft nagyságrendű beruházást. A balesetveszélyt a falról, tetőről lehulló 
darabok, cseréprészek okozzák. A kocsik tartósan jelen vannak, ami tovább 
fokozza a veszélyt. Ráadásul fizetős parkoló övezetről van szó. Kéri a helyzet 
rendezését. 
Megköszöni a rendőrség járőrözését a Selyemréten. A prostitúció valamelyest 
csökkent, de sajnos a rablások és a lopások megszaporodtak. További aktív 
rendőri jelenlét biztosítását kéri. 
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
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Polgármester: Parkolás ügyben a Közterület-felügyelet válaszol. A technikai 
fejlesztések megvalósításakor, ahol lehetséges a térfigyelő kamerák telepítését 
támogatják. Képviselő asszony felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap.  
   
Balogh Zoltán: A Tisza utca kialakításáról szól. Fiatal házaspárok építkeztek 
ebben az utcában. Javasolja, 80 méter hosszú utcaszakasz kialakítását annak 
érdekében, hogy ne keljen kerülő úton megközelíteni a házakat.  
A Velence és a Balaton utca sarkán, ahol a 3A-s busz kikanyarodik, a Balaton 
utcára történő rákanyarodás életveszélyes a jobb oldali irányban. A bokrok 
levágását javasolja, mert beláthatatlan az útszakasz, ráadásul több kátyú is 
éktelenkedik ezen a szakaszon, tovább nehezítve a biztonságos közlekedést. 
Az akna fedlapokat rendszeresen ellopják, javasolja inkább beton lapok 
kihelyezését. 
Az utcanév táblák hiányosak. Erre kéri, fordítsanak nagyobb figyelmet. 
Helyesírási hibára hívja fel a figyelmet, miszerint a Gutenberg nevet egy t-vel 
írják helyesen.  
A Búza tér és a Bajcsy-Zsilinszky Endre kereszteződés lámparendszernél az 
útburkolati jelzések elkoptak, ami balesetveszélyessé teszi a közlekedést. 
Javasolja a 3A-s és a 3-as busz kicsit hátrébb helyezését a csarnok átadásával 
egyidejűleg. Ha a Pest felől érkező kamionok, buszok felugratnak a padkára 
elgázolhatják az ott várakozó utazókat.  
Orosz Lajos alpolgármester úrral közösen előzetes megbeszélések zajlottak a 
Pfaff-Vörösmarty-Kisfaludy utcák csomópontjának átrendezése tárgyában. Arról 
volt szó, hogy augusztusban újra leülnek tárgyalni, de erre nem került sor, 
kérdése, hol tart ez az ügy.  
A forgalomirányító táblákat rendszeresen kidöntik, megrongálják. Kéri a 
stabilabb rögzítést. 
A Bornemissza utca elején van egy hatalmas jegenyefa, amelynek egyik oldala 
elszáradt és balesetveszélyessé vált.  
Hasonló a helyzet a Szimbiózis Alapítvány épületénél, ahol egy labilis fa 
található, melynek a kidőlése életveszélyes állapotot teremthet.  
Orosz Lajos alpolgármester úr fogadó óráján megígérte, hogy a 3A-s autóbusz 
2008. szeptember 1-jétől kimegy a gázcsere telepig. Kérdése, mi a helyzet 
ebben a kérdésben. 
Hegedűs Andrea említette a halálos gázolást Martin-kertváros és Szirma között. 
Képviselőasszonyhoz csatlakozva kéri a kerékpárút kiépítését és a közvilágítás 
megerősítését. 
A polgárőrség létrejöttének örül, de az aktivitásukon van még némi javítanivaló. 
Tájékoztatja a testületet és a közvéleményt arról, hogy Martin-kertvárosban jövő 
héten, szombaton hagyományos őszi burgonya, alma és hagymavásár lesz. 
 
Polgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap.  
 
Lenártek András: A miskolci sportszeretők bizonyára értesültek arról, hogy a 
Varsói Junior EB-n az MVSC-s lányok ezüstérmet szereztek. Ezúton gratulál a 
három tehetséges sportolónak. Az edzőjüknek, Illyés Miklósnak is gratulál.  
Orosz Lajos alpolgármester úrral volt egy sikeres egyeztetés Martin-kertváros 
és Szirma közlekedési helyzetéről, a megoldási lehetőségekről. Arról volt szó, 
visszatérnek a témára szeptemberig, de sajnos ez nem történ meg.  
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A kerékpárutakkal kapcsolatban a hogyanon mindig elakadnak. Javasolja, a 
vasútvonal mellett menjen végig a kerékpárút, akkor Szirmára is be tudna 
csatlakozni az út. 
A Selyemréti Strandfürdővel kapcsolatban elmondja, az utóbbi fél évben megy 
össze a strand. A vendégek száma csökken, elbocsátások is történtek. Nem 
gondolták januárban, hogy ilyen félév vár a strandra. Decemberben, januárban 
is kérdést intézett a Holding igazgatójához abban a témában, hogy miért kell 
bezárni a dögöny részét a strandnak. Akkor indoklásként az hangzott el, hogy 
már tavasszal elindulnak a munkák. Azóta világos, hogy egy kapavágás sem 
történt, a megoldás szerencsétlennek bizonyult. Ha a pályázat nyerő ágon van, 
akkor el kellene a munkálatokat kezdeni. 
 
Polgármester: Októberben tárgyalja a Közgyűlés a közlekedési témát. A 
stranddal kapcsolatban elmondja, fél évet csúszott a döntés. Most már úgy 
tűnik, lassan egyenesbe érnek. Nem saját döntésük miatt zárták be egyébként 
a dögönyt és a piskótamedencét, hanem az ÁNTSZ – a működési engedély 
sokadik hosszabbítása után - rendelkezése értelmében kellett így cselekedni. 
Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap. 
 
Szűcs Tamás: A díszterembe erősen beszivárog a cigaretta füst. Jegyző urat 
kéri, vizsgáltassa meg, a dohányzásra kijelölt hely megfelel-e az előírásoknak. 
Tájékoztatja a testületet és a város lakosságát arról, hogy a Fidesz éléskamra 
akciója keretében idén is lesz kedvezményes gyümölcs, krumpli és 
hagymavásár Miskolc valamennyi területén.  
 
Dr. Kovács László: Nyáron eljutott Kárpátaljára, nevezetesen Beregszászra. 
Beregszász a kárpátaljai magyarság kulturális és oktatási központja. A II. 
Rákóczi Ferenc Tanárképző Főiskola épülete nagyon lerobbant állapotban van. 
Igazgató asszonnyal találkozott, aki elmondta, a felújításra kitaláltak egy 
rendhagyó megoldást, nevezetesen, egy-egy tantermet egy-egy önkormányzat 
újíthat fel, és az adott helyiséget el is nevezik a felújítóról. Már több város 
csatlakozott a kezdeményezéshez. Kéri, vizsgáltassa meg Polgármester úr 
Miskolc részvételének lehetőségét és feltételeit ebben a nemes 
megmozdulásban.   
A Városgazda Kht. rendszeresen hírlevélben tájékoztatja a képviselőket a 
tevékenységéről. A szeptemberi hírlevélben a zászlózásról is szó van. Idén 
augusztus 20-ra 780 zászlót tudtak kihelyezni a folyamatos lopások miatt. 
Szerinte a zászlókat pótolni kell.  
 
Polgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap. 
 
Zámbó Tiborné: A Komlós tetőn élők örömmel értesültek arról, hogy EU-
konform játszótér valósul meg a közeljövőben pályázati pénzből. A kivitelezés 
kapcsán kérik az ott élők, hogy a világítást oldják meg. Kérdése, hogy a 
játszótér közelében ivókút létesíthető-e. 
Szomorúan vette tudomásul, hogy a KEOP-os pályázaton nem nyertek.  Jó 
volna, ha pár utcában megvalósulhatna ennek ellenére a szennyvízberuházás. 
Kérdése, hogy a Magashegy és a Szántó Kovács János utca beruházása 
elkezdődhet-e idén. A városnak a közeljövőben van-e esélye újbóli pályázat 
benyújtására? 
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A Komlóstető utcán mart aszfalttal újították fel a burkolatot, ami a hűvös idő 
miatt tönkrement. Kéri, hogy az úthibákat javítassák ki. 
Felhívja a figyelmet arra, hogy Lyukóban és a Magashegyen is van Liliom utca. 
A lyukói nem belterület, kéri a terület átnevezését.  
A Nádastó utca igen szűk, az ott élők kérik, hogy az utca elejére tegyenek ki 
zsák utca táblát, illetve utcanév táblát is.  
A parlagfű irtásánál oda kellene figyelni arra, hogy virágzás előtt kezdjék meg a 
munkálatokat. 
Mindenkit szeretettel hív és vár az október 4-én megrendezésre kerülő Vidám 
Komlós Nap elnevezésű rendezvényre. 
 
Polgármester: Képviselő asszony felvetéseire írásban, 15 napon belül választ 
kap. Annak idején azért szüntették meg a közkutakat, mert előszeretettel 
használták egyesek a város vizét például autómosásra. A KEOP-os 
pályázatokkal küzdenek tovább. Az a probléma, hogy a rendszer igen bonyolult 
és összetett. 
 
Szabó Tamás: Miskolc - többek között - adott otthont júliusban a legnagyobb 
országos kerékpárversenynek. A befejező szakaszt rendezhette meg a város a 
legnagyobb örömükre. A nyertesnek kijáró sárga trikót ezúttal szeretné 
Polgármester úrnak átadni. 
 

(A pólót átadja Szabó Tamás képviselő úr Polgármester úrnak) 
 
Polgármester: Megköszöni a miskolciak nevében a pólót. 
 
Nyulászy Istvánné: A Gárdonyi Iskola tagiskolájának igazgatója június 5-én a 
Városüzemeltetési Osztályhoz levelet intézett, miszerint a bejárat feletti vakolat 
válik. A leválást a felázás okozza. Azt a választ kapta, hogy a munka elvégzése 
szükséges és ütemezik, de egyelőre nem történt semmi. 
A Sütő J. utca igen forgalmas még mindig, a közelmúltban a szalagkorlátot 
átszakította egy autó, szerencsére komoly sérülés nem történt. 
Forgalomlassításra szükség van. Azt mondták nem lehet fekvőrendőrt 
telepíteni, mert busz közlekedik ezen a részen, de valami megoldást sürgősen 
kell találni. 
Két évvel ezelőtt a Csabavezér u. 55. szám alól kiköltözették az embereket, az 
épület azóta ott áll és egyre rosszabb állapotban van, nem beszélve arról, hogy 
a patkányok is megjelentek.  
 
Polgármester: Képviselő asszony felvetéseire írásban, 15 napon belül választ 
kap.  Kéri a MIK Zrt. képviselőit nézzék már meg ezt az ingatlant és orvosolják 
a problémát.  
 
Sebestyén László: Az Árok utcai buszfordulóval kapcsolatban azt a választ 
kapta, hogy a tulajdonviszonyok nincsenek rendezve. Elmondja, olyan cégnél 
dolgozik, ahol szolgalmi jogi bejegyzéstől kezdve minden hasonló típusú 
tulajdonjogi dolgot rendezni szoktak és nem kell hozzá ennyi idő. A helyzet 
kezelhető lenne szerinte.  
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A Szepessy utca aszfaltozását amíg jó idő van, addig kellene megoldani. A 
felszedett mart aszfaltot fel lehetne vinni a Bandzsalgó útra. A Búzavirág út fele 
gyakorlatilag a közművesítés után eltűnt. Kéri az utca rendberakását.  
A volt tüdőszűrő épülete magántulajdon, ezzel tisztában van, de azt nem tudja 
elfogadni, hogy semmit nem lehet tenni az ügyben. 
Az illegális szemét konstans probléma, már ÁNTSZ határozat is van arra, hogy 
el kell szállítani a keletkező szemetet.  
A Pece patak medertisztítása is aktuális lenne. 
A közvilágítás rossz a Bábonyi bércen és a Napfürdő, Közdomb részen. Több 
helyen kiégtek az izzók. Fokozott rendőri jelenlét szükséges az egész 
választókerület területén. 
 
Polgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap. 
Az ÉMÁSZ-szal újra le kell ülniük tárgyalni. A tüdőszűrő projekt általános 
história, Fedor Vilmos alpolgármester úr e témában is interpellálni fog a 
Parlamentben.  
 
Dr. Szinay Attila: A Miskolc Holding Zrt. kapcsán szeretne kérdést feltenni. Az 
a hír jutott el hozzá, hogy a Holding vezetése felmondja a Holding 
tagvállalatainál hatályban lévő megállapodást a munkavállalói szervezetekkel. 
Nyilvánvalóan a Holding vezetése ezt úgy tálalja, hogy egységesíteni szeretné 
a szerződéseket. Meglátása szerint, ha ez így van, akkor nem biztos, jó ez az 
alapállítás. Az a kollektív szerződés ugyanis, ami lehetőséget biztosít a 
vízműveknél dolgozó részére bizonyos természetbeni juttatások igénybe 
vételére, például ingyen belépőre, az nem biztos, hogy a hőszolgáltatónál 
dolgozó esetében ugyanígy megáll. Szerinte kicsit sántít ez a gondolat. 
Kérdése, mi az oka annak, hogy a kollektív szerződéseket felmondják. 
Munkavállalói oldalról ez azt jelenti, hogy számottevő juttatástól eshetnek el a 
most plusz juttatásban részesülők. A munkavállalók attól tartanak, hogy a 
mostani nehéz helyzetben elveszíthetik az előnyöket biztosító juttatásokat.  
 
Polgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap. 
 
Tavaszi Zsolt: A kerékpárutakról már volt szó a mai ülésen. A Csabai kapunál 
balesetveszélyes a kerékpárút. Annak idején pályázati pénz nélkül, az 
önrészből valósult meg a teljes beruházás. Két év tapasztalatai már mutatják a 
hiányosságokat. Kéri, hogy valamilyen megoldást találjanak a balesetveszély 
csökkentésére.  
Az Állatklinikánál átmegy a kerékpárút a Népkert oldalára, de a kerékpárosok 
80%-ka marad a múzeum oldalán, ami szintén nem biztonságos. 
A választókerületében a belső utakon a kátyúzásra nem maradt pénz. A 
mellékutcák egyre rosszabb állapotban vannak. Kéri, fordítsanak erre, mert 
egyre több pénzt igényel majd a rekonstrukció. 
 
Polgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap. 
 
Cseh László: A bűnűzés sajnos jelen van a város életében, de azt is el kell 
mondani, hogy a jóérzésű emberek összefogása is egyre hatékonyabb. Az 
elmúlt hetekben Selyemréten, Bulgárföldön és a Kiliánban is megalakult a 
polgárőrség. Dr. Kovács László képviselő úr is jelezte igényét polgárőrségre és 
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segítségét is felajánlotta. A polgárőrök a fő közlekedési utakon segítik a 
gyermekek átkelését. A martin-kertvárosi polgárőrök kerékpárokkal is 
rendelkeznek, így még hatékonyabban tudnak járőrözni. A rendőrség is segíti 
munkájukat.  Lyukóban, Perecesen kocsival is meg tudják közelíteni az eddig 
járhatatlan utakat. 
Megköszöni Polgármester úrnak és a Hivatalnak, hogy lehetővé tették, hogy a 
Hold utca útjavítására a pénz összegyűljön. A Kalló és a Csalogány utcák 
megjavítása elodázhatatlan, kéri a jövő évi költségvetésbe ezt a két utcát 
betervezni. 

--- Az ülést Dr. Mokrai Mihály alpolgármester  úr vezeti. --- 
 

Dr. Mokrai Mihály alpolgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 
napon belül választ kap. 
 
Juga György: A történelmi Avas kapcsán a civil szerveződések egyik sikeréről 
számol be. A civil szféra kiemelkedő egyesülete, az Avasi Borút Egyesület  a 
Környezetvédelmi Minisztérium pályázatán részt vett és az illegális 
hulladéklerakók felszámolása témában nyert is.  
Vasárnap délután 4 órakor indul a Critical Mass akció a Szabadidő Központ 
elől. Aki szereti a biciklizést, annak ott a helye.  

 
--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 

 
Polgármester: Zárt ülést rendel el. 

--- 
 

Az előterjesztésekről történő tételes szavazás következik: 
 

1. napirend tárgya:  Javaslat az Önkormányzat 2008. évi költségvetési 
előirányzatainak I. félévi módosítására. Tájékoztató 
az Önkormányzat 2008. I. féléves gazdálkodásáról. 
Javaslat az Önkormányzat 2008. évi 
költségvetésének I. félévi korrekciójára 

 
Polgármester: Az előterjesztés kapcsán két rendelet megalkotásáról és három 
határozati javaslat elfogadásáról kell szavaznia a Közgyűlésnek.  
Kéri, szavazzanak először a költségvetés módosításáról szóló rendelet 
megalkotásáról - melyhez legalább 23 igen szavazat szükséges: 
 

A Közgyűlés 28 igen, 13 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
23/2008. sz. rendeletét az 
Önkormányzat 2008. évi 
költségvetésének módosítá-
sáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
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Polgármester: A költségvetés korrekciójára vonatkozó rendelet-tervezethez 
módosító indítvány az előterjesztőin kívül a Fidesz frakció részéről érkezett. 
Erről kéri, szavazzanak. 
 
A Fidesz frakció módosító indítványa: 
 
Az alábbi módosító javaslatot tesszük. 
Veszélyelhárítás 
A főutcai ingatlanok veszélyelhárítása    + 16 millió Ft. 
Igazgatási kiadások       - 16 millió Ft. 

 
A Közgyűlés 18 igen, 23 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elutasította.  

 
Polgármester: Szavazásra teszi fel a költségvetés módosításáról szóló - 
korrekcióra vonatkozó- rendelet-tervezetet, melynek elfogadásához minősített 
többség, legalább 23 igen szavazat szükséges. 

A Közgyűlés 25 igen, 16 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
24/2008. sz. rendeletét az 
Önkormányzat 2008. évi 
költségvetésének módosítá-
sáról. 
 

 (A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 

Polgármester: Szavazásra teszi fel a 2008. évi költségvetési gazdálkodás I. 
félévi helyzetéről szóló tájékoztatót.  

A Közgyűlés 25 igen, 16 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a  

VII-137/13.702-2/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: 2008. évi költségvetési gazdálkodás I. félévi helyzetéről szóló 

tájékoztató elfogadása 
 
Miskolc megyei jogú Város Közgyűlése a 2008. évi költségvetési gazdálkodás 
I. félévi helyzetéről szóló tájékoztatót megtárgyalta, az előterjesztésben 
foglaltakat tudomásul veszi. 
 
Polgármester: Kéri, szavazzanak az önkormányzat bankszámlavezetésére és 
rövid lejáratú hitelek nyújtására lefolytatandó közbeszerzési eljárásban és ezek 
szerződéseiben alkalmazandó időtartamról szóló határozati javaslatról.  
 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a  
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VII- 138/13.702-3/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Az Önkormányzat bankszámláinak vezetésére és rövid lejáratú 

hitelek nyújtására vonatkozó közbeszerzési eljárás kiírása  
 
Miskolc megyei jogú Város Közgyűlése a III-8/13.178-2/2008. számú határozata 
1. pontjáról – az önkormányzat bankszámlavezetésére és rövid lejáratú hitelek 
nyújtására lefolytatandó közbeszerzési eljárásban és ezek szerződéseiben 
alkalmazandó időtartamról – szóló előterjesztést megtárgyalta és a következő 
határozatot hozza: 
 
A Közgyűlés a III-8/13.178-2/2008. számú határozat 1. pontját az alábbira 
módosítja: 
 
Az önkormányzat – beleértve az önállóan gazdálkodó költségvetési 
intézményeket – bankszámláinak vezetésére és a rövid lejáratú hitelek 
igénybevételére alternatív: 2 éves, illetve 5 éves szerződéses időtartamra kell 
ajánlatokat kérni a lefolytatandó közbeszerzési eljárásban. 
A benyújtott ajánlatok alapján kell eldönteni az eljárás nyertesével kötendő 
szerződés időtartamát, figyelemmel az Önkormányzat hosszabb távú érdekeire. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodás Főosztály 
   Gazdasági Bizottság elnöke 
   Pénzügyi Bizottság elnöke 
Határidő:  2008. december 31. 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztői módosító szerinti határozati 
javaslatot. (lásd elfogadott határozat) 

A Közgyűlés 26 igen, 15 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a  

 
VII-139/13.702-4/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Útrekonstrukció keretében kötelezettség vállalása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a Javaslat az 
önkormányzat 2008. évi költségvetésének korrekciójára (I. félév) című 
előterjesztéshez benyújtott 1003-56/2008. számú előterjesztői módosító 
indítványt és az alábbi határozatot hozza: 
 
A Közgyűlés a 2008. évi nagyvolumenű útrekonstrukció keretében 23 db út 
felújítását irányozta elő. Ennek megvalósításához a 2009. évi költségvetés 
terhére 60 millió Ft-os összegben kötelezettséget vállal. 
 
 
Felelős: polgármester 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő: 2009. évi költségvetés összeállítása 
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2. napirend tárgya:  Javaslat a Polgármesteri Hivatal belső szervezeti 
felépítéséről és működési rendjéről szóló 7/2004. 
(III.10.) sz. rendelet módosítására 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy rendelet-tervezetet és egy határozati 
javaslatot tartalmaz.  
Kéri, szavazzanak a rendelet megalkotásáról, melyhez legalább 23 igen 
szavazat szükséges. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem, 15 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
25/2008. sz. rendeletét a 
Polgármesteri Hivatal belső 
szervezeti felépítéséről és 
működési rendjéről szóló - 
többször módosított - 7/2004. 
(III. 10.) sz. rendelet 
módosításáról. 

 
 (A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot.  

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem, 16 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
 

VII- 140/13.703-2/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Polgármesteri Hivatal belső szervezeti felépítéséről és működési 

rendjéről szóló 7/2004. (III. 10.) számú rendelet módosításainak 
átvezetése az Önkormányzat Szervezeti és Működési 
Szabályzatában 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzatának a Polgármesteri Hivatal belső felépítéséről és 
működési rendjéről szóló 7/2004. (III. 10.) sz. rendeletének módosítására” című 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
A közgyűlés utasítja a jegyzőt, hogy a Polgármesteri Hivatal belső szervezeti 
felépítéséről és működési rendjéről szóló 7/2004. (III. 10.) számú rendeletének 
módosítását az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
7/2007. (III.7.) sz. rendelet 3. számú függelékében a módosításnak megfelelően 
vezesse át. 
 
Felelős: Jegyző 
Közreműködik: Jegyzői Kabinet 
Határidő: azonnal 
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3. napirend tárgya:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának a Polgármesteri Hivatal 
közszolgálati jogviszonyban álló dolgozói részére 
adható juttatásokról és támogatásokról szóló 
rendeletének megalkotására 

 
Polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy rendelet megalkotásáról kell 
szavazni. Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetet, 
melynek elfogadásához minősített többség, legalább 23 igen szavazat 
szükséges. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
26/2008. sz. rendeletét a 
Polgármesteri Hivatal köz-
szolgálati jogviszonyban álló 
dolgozói részére adható 
juttatásokról és támogatá-
sokról. 
 

 (A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 
4. napirend tárgya:  Javaslat a szolgáltató társaság energiaköltségeinek 

növekedése miatti lakossági távhőszolgáltatási hődíj 
megállapítására 

 
Polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy rendelet megalkotásáról kell 
szavazni. Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetet, 
melynek elfogadásához minősített többség, legalább 23 igen szavazat 
szükséges. 

A Közgyűlés 25 igen, 16 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
27/2008. sz. rendeletét a 
távhőszolgáltatás díjáról és a 
díjalkalmazás feltételeiről 
szóló 40/2006.(XII. 06.) sz. 
rendelet módosításáról. 

 
 (A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 
6. napirend tárgya:  Javaslat a 84.sz. és 96. sz. háziorvosi körzetek ellátási 

területének módosítására, valamint a háziorvosi és 
fogorvosi körzetekről szóló 24/2002. (VI.10.) sz. 
rendelet módosítására 

Polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy rendelet megalkotásáról és egy 
határozati javaslatról kell szavazni. Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti 
rendelet-tervezetet, melynek elfogadásához minősített többség, legalább 23 
igen szavazat szükséges. 
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A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
29/2008. sz. rendeletét a 
háziorvosi és fogorvosi 
körzetekről szóló 24/2002. 
(VI.10.) sz. rendelet 
módosításáról. 

 
 (A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 
 

VII- 141/13.706-2/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: A 84. sz. és 96. sz. háziorvosi körzetek ellátási területének 

módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 84. sz. és 
96. sz. háziorvosi körzetek ellátási területének módosítására valamint a 
háziorvosi és fogorvosi körzetekről szóló 24/2002.(VI.10.) sz. rendelet 
módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1.) A Közgyűlés hozzájárul ahhoz, hogy a 84. számú háziorvosi körzet és a 96. 
számú háziorvosi körzet kötelező ellátási területe 2008. október 1. napjától az 
1999-es állapotoknak megfelelően visszaállításra kerüljön. 
 
Felelős:   Polgármester 
Határidő:   2008. október 1. 
Közreműködik:  Egészségügyi, Családvédelmi és  
 Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
 
2.) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a 84. és 96. számú háziorvosi 
körzeteket érintő körzethatár módosítással összefüggésben a háziorvosokkal 
megkötött megállapodások módosítására, aláírására, illetve a változás 
következtében szükséges intézkedések megtételére. 
 
Felelős:   Polgármester 
Határidő:   2008. október 1. 
Közreműködik:  Egészségügyi, Családvédelmi és  
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
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7. napirend tárgya:  Javaslat aljegyzői pályázat kiírására 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslathoz módosító 
indítványt a Jogi és Ügyrendi Bizottság nyújtott be. Az előterjesztő ezt a 
javaslatot befogadta, így erről a testületnek nem kell szavaznia.  
 
 
A Jogi és Ügyrendi Bizottság módosító indítványa: 
 
A Bizottság indítványozza, hogy a pályázati feltételek közül a summa cum laude 
végzettség törlésre kerüljön, és külön mondatként beépítésre kerüljön, hogy a 
pályázat elbírálásánál előnyt jelent a summa cum laude minősítéssel szerzett 
diploma és az államilag elismert nyelvvizsgával igazolt nyelvtudás. 
 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra, figyelemmel az előterjesztőiként befogadott módosító indítványra 
is. 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 

 
VII- 142/13.708/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Pályázat kiírása aljegyzői álláshely betöltésére 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése az aljegyzői álláshely betöltésére 
kiírandó pályázati feltételeket megtárgyalta. 
 
Felkéri a jegyzőt, gondoskodjon annak a Magyar Közlöny Hivatalos 
Értesítőjében történő megjelentetéséről. 
  
Felelős:              Jegyző 
Közreműködik:   Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:            azonnal 
 
 
8. napirend tárgya:  Javaslat közterületek elnevezésére (II. forduló) 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

 
 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 
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VII- 143/13.543-2/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Közterületek elnevezése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat közterület 
elnevezésére” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:  
 
1. Miskolc-Martinkertvárosban a 6093/767 helyrajzi számú terület a Visó köz 

nevet kapja. 
2. Miskolcon a 71545 helyrajzi számú terület a Wass Albert utca elnevezést 

kapja. 
3. Miskolcon a 71302 helyrajzi számú terület a Prizma utca elnevezést kapja. 
4. Miskolcon a 11124 hrsz. magánterületen fekvő „közhasználatra átengedett 

magánút” a Robert Bosch park elnevezést kapja. 
5. Miskolcon a 60556 helyrajzi számú terület a Naposdomb utca elnevezést 

kapja. 
6. Miskolcon a 60549 helyrajzi számú terület a Naposdomb köz elnevezést 

kapja. 
7. Miskolcon a 60555/12 helyrajzi számú terület a Napos köz  elnevezést 

kapja. 
8. Miskolcon a 60555/16 helyrajzi számú terület a Domb köz  elnevezést 

kapja. 
9. Az elnevezésekről névtáblát kell készíteni, és azokat a közterületre ki kell 

helyezni. 
10. Az új közterületek elnevezését a médiában közzé kell tenni. 
11. A határozatról az indítványozót levélben értesíteni kell. 
12. A változásokat a rendezési terveken, az informatikai, valamint a 

földhivatali adatbázisban át kell vezetni. 
 

Felelős:     Polgármester 
Közreműködik: Építési, Környezetvédelmi és Településfejlesztési  
   Főosztály 
     Polgármesteri Kabinet 
     Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:     azonnal 

 
 
 
9. napirend tárgya:  Könyvtári szolgáltatások összehangolt infrastruktúra 

– fejlesztése „Tudásdepo – Expressz” pályázat 
beadásának támogatása  

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

 
A Közgyűlés 39 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) meghozta a 
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VII- 144/13.709/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Könyvtári szolgáltatások összehangolt infrastruktúra – 

fejlesztése „Tudásdepo – Expressz” című pályázat beadásának 
támogatása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a Könyvtári 
szolgáltatások összehangolt infrastruktúra – fejlesztése „Tudásdepo – 
Expressz” című pályázat beadásának támogatása című előterjesztést és az 
alábbi határozatot hozza: 
 
1.) A Közgyűlés a támogatja a Miskolci Városi Könyvtár a Társadalmi 

Infrastruktúra Operatív Program keretében meghirdetett Könyvtári 
szolgáltatások összehangolt infrastruktúra – fejlesztése „Tudásdepo – 
Expressz” című pályázatának beadását a Miskolci Egyetem Központi 
Könyvtárával alakított konzorciumon belül.  

 
2.) Az önkormányzat kötelezettséget vállal arra, hogy a pályázat által elnyert 

támogatásból megvalósított fejlesztéseket és szolgáltatásokat az 
1083/2006 EK rendelet szerint a projekt befejezését követő 5 évben 
fenntartja és üzemelteti a Miskolci Városi Könyvtárban.  
 
Felelős:   Fedor  Vilmos alpolgármester 
Közreműködik: Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
   Miskolci Városi Könyvtár 
Határidő:   2008. szeptember 30. 

 
 
10. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolci Városi Könyvtár Alapító 

Okiratának módosítására  
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 
 

VII-145/13.710/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolci Városi Könyvtár Alapító Okiratának módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Városi Könyvtár Alapító Okiratának módosítására” c. előterjesztést és a 
módosítást jóváhagyja az 1. sz. melléklet szerint. 
 
Felelős:   Fedor Vilmos alpolgármester 
Közreműködik:  Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
Határidő:   azonnal 
 

(Melléklet a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
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11. napirend tárgya:  Javaslat a középfokú oktatási intézmények 2009. évi 
beiskolázási tervére 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslathoz módosító 
indítvány az előterjesztőin kívül (lásd elfogadott határozat) nem érkezett. 
Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel szavazásra. 

 
A Közgyűlés 25 igen, 16 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 

 
VII-146/13.711/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Középfokú oktatási intézmények 2009. évi beiskolázási terve 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a „Javaslat a középfokú oktatási 
intézmények 2009. évi beiskolázási tervére” tárgyú előterjesztést megtárgyalta 
és az alábbi határozatot hozza: 
 
I.  A Közgyűlés a középfokú oktatási intézmények képzési jellegét és 
beiskolázási osztályszámát a 2009- 2010. tanévtől az alábbiak szerint 
határozza meg: 
 
A) A gimnáziumokban  
 
 1. Avasi Gimnázium                       
- Általános tantervű képzés                                                       (1 osztály) 
- 4 évfolyamos magyar német két tanítási nyelvű képzés     (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos magyar-angol két tanítási nyelvű képzés      (1/2 osztály) 
- 5 évfolyamos magyar-német két tanítási nyelvű képzés      (1/2 osztály) 
- 5 évfolyamos magyar-francia két tanítási nyelvű képzés     (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos emelt szintű történelem                                   (1/2 osztály) 
  4 évfolyamos emelt szintű biológia                                        (1/2 osztály) 
- 6 évfolyamos egyedi tanterv alapján általános képzésű          (1 osztály) 
 
2. Diósgyőri Gimnázium 
- 6 évfolyamos magyar-angol két tanítási nyelvű                            (1 osztály) 
- 4 évfolyamos reál tagozatú képzés                                               (1 osztály) 
- 4 évfolyamos testnevelés emelt szintű                                       (1/2 osztály) 
  4 évfolyamos általános tagozatú képzés    (1/2 osztály) 
- 5 évfolyamos angol nyelvi előkészítő     (1/2 osztály) 
  5 évfolyamos német nyelvi előkészítő     (1/2 osztály) 
 
3. Földes Ferenc Gimnázium 
- 4 évfolyamos általános tantervű                                                  (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos általános tantervű (történelem orientáció)             (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos emelt biológia                                                  (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos matematika emelt szintű                                       (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos kémia emelt szintű                                                 (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos fizika emelt szintű                                                  (1/2 osztály) 
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- 6 évfolyamos speciális matematika     (1/2 osztály) 
- 6 évfolyamos általános tantervű humán    (1/2 osztály) 
- 5 évfolyamos Arany János Tehetséggondozó Program                    (1 osztály) 
 
4. Herman Ottó Gimnázium  
- 8 évfolyamos képzés (tehetséggondozás)                                       (1 osztály) 
- 5 évfolyamos magyar-spanyol két tanítási nyelvű                            (1/2 osztály) 
  5 évfolyamos angol nyelvi előkészítő                                    (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos magyar-angol két tanítási nyelvű képzés                  (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos történelem emelt szintű képzés                                 (1/2 osztály) 
  4 évfolyamos 10 órás emelt német            (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos emelt matematika                                                       (1/2 osztály) 
  4 évfolyamos emelt biológia                                                             (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos általános tantervű képzés                                          (1/2 osztály) 
 
5. Zrínyi Ilona Gimnázium 
- 5 évfolyamos általános tantervű képzés német nyelvi előkészítő évfolyammal  
                                      (1/2 osztály) 
- 5 évfolyamos kerettantervre épülő emelt szintű dráma angol nyelvi előkészítő 
évfolyammal                           (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos általános tantervű képzés                                  (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos kerettantervre épülő emelt szintű történelem          (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos kerettantervre épülő emelt haladó angol                (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos kerettantervre épülő emelt szintű rajz és vizuális kultúra 
                 (1/2 osztály) 
- 5 évfolyamos angol-magyar két tanítási nyelvű                             (1/2 osztály) 
- 5 évfolyamos francia-magyar két tanítási nyelvű                          (1/2 osztály) 
 
B) A szakközépiskolákban  
 
6. Andrássy Gyula Szakközépiskola 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület;   Gépészet szakmacsoport   (2 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport (1 osztály) 
- 5 évfolyamos Magyar-szlovák két tanítási nyelvű 
                         Informatika előkészítő évfolyam         (1 osztály) 
- 5 évfolyamos műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport 
                         angol nyelvi előkészítő        (1/2 osztály) 
- 5 évfolyamos műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport 
                         német nyelvi előkészítő       (1/2 osztály) 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők
száma 

52 342 01 0000 00 00 Marketing- és reklámügyintéző 1 év 30 fő 
54 521 01 0000 00 00 Gépgyártástechnológiai technikus 2 év 30 fő 
52 523 03 0000 00 00 Mechatronikai műszerész 2 év 30 fő 
54 481 01 1000 00 00 CAD-CAM informatikus 2 év 30 fő 
54 481 03 0010 54 01 Informatikai hálózattelepítő és -

üzemeltető 
2 év 30 fő 
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7. Baross Gábor Közlekedési és Postaforgalmi Szakközépiskola 
 
- 5 évfolyamos Gazdasági-szolgáltatási szakterület; Közgazdasági 
  szakmacsoport angol nyelvi előkészítővel (banki)     (1/2 osztály) 
- 5 évfolyamos Gazdasági-szolgáltatási szakterület; Közgazdasági 
  szakmacsoport német nyelvi előkészítővel (banki)       (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos Műszaki szakterület;   Közlekedés szakmacsoport 
                         közlekedésgépész (1 osztály) 
- 4 évfolyamos Műszaki szakterület;   Közlekedés szakmacsoport 
                         közlekedés üzemvitel (1 osztály) 
- 4 évfolyamos Gazdasági- szolgáltatási szakterület; Kereskedelem-marketing, 
  üzleti adminisztráció (posta) (1 osztály) 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehető
k 

száma 
52 841 01 0010 52 01 Közlekedésüzemvitel-ellátó 
52 841 01 0010 52 03 Szállítmányozási ügyintéző 

2 év 16 fő 

52 841 04 0010 52 01 
Vasútüzemvitel-ellátó; Forgalmi 
szolgálattevő 

52 841 04 0010 52 02 
Vasútüzemvitel-ellátó; Árufuvarozási 
pénztáros 

52 841 04 0010 52 03 
Vasútüzemvitel-ellátó; 
Személyfuvarozási pénztáros 

2 év 16 fő 

54 345 02 0000 00 00 Logisztikai ügyintéző 2 év 16 fő 
52 342 01 0000 00 00 Marketing- és reklámügyintéző 1 év 16 fő 
51 341 01 0000 00 00 Műszaki cikk-kereskedő 2 év 16 fő 
52 841 02 0000 00 00 Postai ügyintéző 1 év 16 fő 

55 343 01 0010 55 01 
Banki szakügyintéző (akkreditált, 
felsőfokú szakképzés) 

2 év 16 fő 

54 481 02 0010 54 02 
Informatikai alkalmazásfejlesztő, 
Információrendszer-elemző és- tervező 

2 év 16 fő 

54 481 03 0010 54 04 
Informatikai rendszergazda; IT 
kereskedő 

2 év 16 fő 

54 481 04 0010 54 04 Informatikus;Műszaki informatikus 2 év 16 fő 
 
A Széchenyi TISZK keretén belül indítandó szakképesítések: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők
száma 

51 525 02 0010 51 02 
Vasúti járműszerelő; Villamosjármű 
szerelő 

51 525 02 0010 51 03 
Vasúti járműszerelő; Vontatottjármű 
szerelő 

2 év 16 fő 

51 525 01 1000 00 00 Autószerelő 2 év 16 fő 
51 525 01 0001 54 01 Autótechnikus (autószerelőknek !) 2 év 16 fő 
52 525 01 1000 00 00 Autóelektronikai műszerész 2 év 16 fő 
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8. Bartók Béla Zeneművészeti Szakközépiskola 
- 4+1 évf. kerettantervre épülő helyi tanterv, humán szakterület, művészeti 
szakmacsoport                                              (2 osztály) 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési idő Felvehetők 
száma 
fő/évf. 

54 212 02 0000 00 00 Egyházzenész 
54 212 02 0010 54 01 Kántor-énekvezető 
54 212 02 0010 54 02 Kántor-kórusvezető 
54 212 02 0010 54 03 Kántor-orgonista 
54 212 03 0000 00 00 Jazz zenész 
54 212 03 0010 54 01 Jazz-énekes 

54 212 03 0010 54 02 
Jazz-zenész (a hangszer 
megjelölésével) 

54 212 04 0000 00 00 Klasszikus zenész 

54 212 04 0010 54 02 
Klasszikus zenész (a hangszer 
megjelölésével) 

54 212 04 0010 54 03 Magánénekes 
54 212 04 0010 54 04 Zeneelmélet-szolfézs szak 
54 212 05 0000 00 00 Népzenész 
54 212 05 0010 54 01 Népi énekes 

54 212 05 0010 54 02 
Népzenész  (a hangszer 
megjelölésével) 

Nappali tag. 
5év esti tag. 

3 év 
50 fő 

 
 
9. Berzeviczy Gergely Szakképző Iskola 
- 4 évf. Gazdasági-szolgáltatási szakterület; Kereskedelem, marketing üzleti 

adminisztráció szakmacsoport (Belkereskedelmi szak) (1 osztály) 
- 5 évf. Gazdasági-szolgáltatási szakterület; kereskedelem-marketing, üzleti 

adminisztráció szakmacsoport,angol nyelvi előkészítő évfolyammal 
(Külkereskedelmi szak)   (1 osztály) 

- 5 évf. Magyar-német két tanítási nyelvű képzés; Gazdasági-szolgáltatási 
      szakterület;Vendéglátás-idegenforgalom szakmacsoport, 

      (Idegenforgalmi szak)  (1 osztály) 
 
A fenti osztályokban végző tanulók (a 2013/2014-es tanévben illetve a 
2014/2015-ös tanév) az érettségi vizsga után a tanulók az alábbi tervezett 
szakképesítések közül választhatnak: 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők
száma 

52 341 05 1000 00 00 Kereskedő 2 év 35 fő 

52 811 02 0000 00 00 Vendéglős 2 év 35 fő 

52 341 04 0001 52 01 
Kereskedelmi ügyintéző 
külgazdasági ügyintéző ráépüléssel  1 év 35 fő 

54 812 02 0010 54 01 Protokollügyintéző 1 év 35 fő 

54 812 02 0010 54 02 Utazásügyintéző 1 év 35 fő 
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A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
illetve a 2014/2015-ös tanévben), a Gálffy Ignác TISZK szervezésében, az 
alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 
(Képzési hely: Fáy András Közgazdasági Szakközépiskola, 
Miskolc, Jászi O. u. 1) 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők
száma 

54 346 01 0010 54 01 Idegen nyelvi titkár 2 év 35 fő 
55 345 01 0010 55 07 Üzletviteli szakmenedzser 2 év 35 fő 

 
(Képzési hely: Debreczeni Márton Szakképző Iskola, 
Miskolc, Debreczeni M. tér 1.) 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők 
száma 

54 541 01 0010 54 09 Sütő és cukrászipari technikus 2 év 35 fő 

54 541 01 0010 54 10 Tartósítóipari technikus 2 év 35 fő 

54 541 01 0010 54 11 Tejipari technikus 2 év 35 fő 

54 622 01 0000 00 00 Parképítő és fenntartó technikus 2 év 35 fő 

 
 
10. Bláthy Ottó Villamosipari Szakközépiskola 
- 5 évfolyamos műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport 
                         angol nyelvi előkészítő                                                 (1 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport  (1 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület; 
                         Elektrotechnika-elektronika szakmacsoport             (2 osztály) 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők
száma 

54 522 01 0000 00 00 Erősáramú elektrotechnikus 2 év 35 fő 
52 523 03 0000 00 00 Mechatronikai műszerész 2 év 35 fő 
54 481 03 0010 54 01 Informatikai hálózattelepítő és -

üzemeltető 
2 év 35 fő 

54 481 03 0010 54 04 Számítógéprendszer-karbantartó 2 év 35 fő 
 
 
11. Debreczeni Márton Szakképző Iskola 
- 4 évfolyamos agrár szakterület;   Mezőgazdasági szakmacsoport  (1 osztály) 
- 4 évfolyamos agrár szakterület;   Élelmiszeripari szakmacsoport    (1 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport      (1 osztály) 
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A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben), a Gálffy Ignác TISZK szervezésében, az alábbi tervezett 
szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők
száma 

54 541 01 0000 00 00 Élelmiszeripari technikus 
elágazásai: 

  

54 541 01 0010 54 09 Sütő és cukrászipari technikus 2 év 35 fő 
54 541 01 0010 54 10 Tartósítóipari technikus 2 év 35 fő 
54 541 01 0010 54 11 Tejipari technikus 2 év 35 fő 
54 622 01 0000 00 00 Parképítő és fenntartó technikus 2 év 35 fő 

 
12. Diósgyőr-Vasgyári Szakképző Iskola és Kollégium 
- 4 évfolyamos humán szakterület;   Egyéb szolgáltatások szakmacsoport 
  (rendészet szakirány) (1 osztály) 
- 4 évfolyamos humán szakterület;   Egyéb szolgáltatások szakmacsoport 
  (határrendész szakirány) (1 osztály) 
- 4 évfolyamos humán szakterület;   Egyéb szolgáltatások szakmacsoport 
  (honvédelem szakirány) (1 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület;   Faipar szakmacsoport   (1 osztály) 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési idő Felvehetők 
száma 

54 481 01 1000 00 00 CAD-CAM informatikus 2 év 15 
54 543 02 00010 54 01Bútoripari technikus 2 év 30 

 
 
13. Eötvös József Építőipari, Művészeti Szakképző Iskola és Kollégium  
- 4 évfolyamos Műszaki szakterület;   Gépészet szakmacsoport     (1 osztály) 
- 4 évfolyamos Műszaki szakterület;   Építészet szakmacsoport (2 osztály) 
- 3 évfolyamos Érettségire felkészítő nappali tagozatos felnőttoktatás(2 osztály) 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők 
száma 

54 544 02 0000 54 02 
Energiatermelő – és hasznosító 
technikus (Gázipari technikus 
szakirány) 

2 év 20 fő 

54 543 02 0000 00 00 Fa- és bútoripari technikus 2 év 20 fő 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben), a Fazola Henrik TISZK szervezésében, az alábbi tervezett 
szakképesítések közül választhatnak: 
 
 

 79 



OKJ szám Megnevezés Képzési idő Felvehetők 
száma 

54 544 02 0000 54 03 

Energiatermelő – és 
hasznosító technikus 
(Megújuló 
energiagazdálkodási 
technikus szakirány) 

2 év 20 fő 

54 543 01 0000 00 00 
Építőanyag-ipari 
technikus 

2 év 20 fő 

54 211 08 0010 54 02 Díszítőfestő 2 év 20 fő 
54 211 15 0010 54 02 Díszítőszobrász 2 év 20 fő 

 
 
14. Fáy András Közgazdasági Szakközépiskola 
- 4 évf. Gazdasági-szolgáltatási szakterület; Közgazdasági szakmacsoport  
                                                                                                            (2 osztály) 
- 5 évf. magyar-angol két tanítási nyelvű képzés; gazdasági-szolgáltatási   
szakterület;  Közgazdasági szakmacsoport      (1/2 osztály) 
  5 évf. magyar-francia két tanítási nyelvű képzés; Gazdasági-szolgáltatási 
szakterület; Közgazdasági szakmacsoport     (1/2 osztály) 
- 5 évf. Gazdasági-szolgáltatási szakterület; Közgazdasági szakmacsoport 
   Nyelvi előkészítő évfolyam angol nyelvből        (1 osztály) 
  5 évf. Gazdasági-szolgáltatási szakterület; Közgazdasági szakmacsoport 
   Nyelvi előkészítő évfolyam német nyelvből     (1/2 osztály) 
  5 évf. Gazdasági-szolgáltatási szakterület; Közgazdasági szakmacsoport 
   Nyelvi előkészítő évfolyam orosz nyelvből     (1/2 osztály) 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám 
 

Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők 
száma 

52 344 01 0000 00 00 Pénzügyi-számviteli ügyintéző 1 év 35 fő 
52 344 02 0000 00 00 Vállalkozási ügyintéző 1 év 35 fő 
55 346 02 0010 55 02 Titkárságvezető 2 év 35 fő 
55 343 01 0010 55 04 Pénzügyi szakügyintéző 2 év 35 fő 
55 346 01 0000 00 00 Jogi asszisztens 2 év 35 fő 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben), a Gálffy Ignác TISZK szervezésében, az alábbi tervezett 
szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők 
száma 

54 346 01 0010 54 01 Idegen nyelvi titkár 2 év 35 fő 
55 345 01 0010 55 07 Üzletviteli szakmenedzser 2 év 35 fő 

 
 
15. Ferenczi István Egészségügyi Szakközépiskola 
- 4 évf. Humán szakterület; Egészségügyi szakmacsoport (4 osztály) 
- 4 évf. Humán szakterület Oktatás szakmacsoport (pedagógia)       (1 osztály) 
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A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők 
száma 

54 723 01 1000 00 00 Ápoló 3 év 35 fő 
54 723 02 1000 00 00 Csecsemő- és gyermekápoló 3 év 35 fő 
52 720 01 0000 00 00 Egészségügyi asszisztens 2 év 35 fő 
52 720 01 0010 52 01 Általános asszisztens 2 év  
52 720 01 0010 52 03 Gyógyszertári asszisztens 2 év  
54 724 01 0000 00 00 Fogtechnikus és fülilleszték-

készítő 
3 év 18 fő 

52 723 01 0000 00 00 Mentőápoló 2 év 35 fő 
55 761 02 0000 00 00 Gyermekgondozó-nevelő 2 év 35 fő 
55 761 02 0100 33 01 Gyermek- és ifjúsági felügyelő 2 év  
55 761 02 0010 54 01 Gyermekotthoni asszisztens 2 év  
55 761 02 0010 54 02 Kisgyermekgondozó, -nevelő 2 év  
54 762 01 0000 00 00 Szociális segítő 2 év 35 fő 
54 762 01 0010 54 01 Rehabilitációs nevelő, segítő 2 év  
54 762 01 0010 54 02 Szociális asszisztens 2 év  
54 762 01 0010 54 03 Szociális, gyermek- és 

ifjúságvédelmi ügyintéző 
2 év  

 
 
16. Gábor Áron "Művészeti Iskola"Szakközépiskola  
- 4 évfolyamos Műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport  (1 osztály) 
- 4 évfolyamos Műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport  (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület;  Környezetvédelem-vízgazdálkodás 
szakmacsoport                                                                                   (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület; Környezetvédelem-vízgazdálkodás 
szakmacsoport             (1 osztály) 
- 5 évfolyamos humán szakterület;  művészet szakmacsoport    (1 osztály) 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők 
száma 

54 481 02 0010 54 03 Internetes alkalmazásfejlesztő 1 év 20 
54 850 01 0010 54 01 Energetikai környezetvédő 1 év 20 

54 524 01 0010 54 05 
Környezetvédelmi és vízminőségi 
laboratóriumi technikus 

1 év 20 

55 621 02 0010 55 03 Hulladékgazdálkodási technológus 2 év 20 
54 211 09 0010 54 01 Alkalmazott grafikus* 1 év 20 
54 211 09 0010 54 02 Képgrafikus* 1 év 15 
54 211 06 0000 00 00 Díszműkovács* 1 év 12 
54 211 02 0000 00 00 Bőrműves* 1 év 12 
54 211 15 0000 00 00 Szobrász* 1 év 12 
 * párhuzamos képzés esetén 1 év a képzési idő 
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17. Kandó Kálmán Szakközépiskola 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület; 
                         Elektrotechnika-elektronika szakmacsoport   (2 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport     (1 osztály) 
- 5 évfolyamos műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport 
                         angol nyelvi előkészítő            (1/2 osztály) 
- 5 évfolyamos műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport 
                         német nyelvi előkészítő           (1/2 osztály) 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők 
száma 

33 522 01 0000 00 00 Elektronikai műszerész 1 év 35 fő 
54 523 01 0000 00 00 Elektronikai technikus 1 év 35 fő 
54 481 04 0010 54 04 Műszaki informatikus 1 év 35 fő 
54 481 04 0010 54 06 Telekommunikációs informatikus 1 év 35 fő 

 
 
18. Kós Károly Építőipari Szakközépiskola és Szakiskola 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület;   Építészet szakmacsoport (2 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület;   Gépészet szakmacsoport     (1 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület; 
                        Környezetvédelem-vízgazdálkodás szakmacsoport (1 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport     (1 osztály) 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők
száma 

54 582 03 0000 00 00 Magasépítő technikus 2 év 70 

54 582 02 0010 54 02 
Közlekedésépítő- Útépítő és -
fenntartó technikus 

2 év 35 

54 582 02 0010 54 03 
Közlekedésépítő- Vasútépítő és -
fenntartó technikus 

2 év 18 

54 582 01 0000 00 00 Épületgépész technikus 2 év 35 

54 850 01 0010 54 06 
Környezetvédelmi technikus- 
Vízgazdálkodó 

2 év 35 

54 582 05 0000 00 00 Vízépítő technikus 2 év 16 
54 481 04 0010 54 07 Informatikus - Térinformatikus 2 év 35 

 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben), a Fazola Henrik TISZK szervezésében, az alábbi tervezett 
szakképesítések közül választhatnak: 
 
(Képzési hely: Eötvös József Építőipari, Művészeti Szakképző Iskola és 
Kollégium, Miskolc, Gagarin u. 54.) 
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OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők
száma 

54 544 02 0000 54 03 

Energiatermelő – és hasznosító 
technikus (Megújuló 
energiagazdálkodási technikus 
szakirány) 

2 év 20 fő 

54 543 01 0000 00 00 Építőanyag-ipari technikus 2 év 20 fő 
54 211 08 0010 54 02 Díszítőfestő 2 év 20 fő 
54 211 15 0010 54 02 Díszítőszobrász 2 év 20 fő 
 
 
19. Szemere Bertalan Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium 
 
- 4 évfolyamos humán szakterület;  Egyéb szolgáltatások szakmacsoport 
 (1 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület;   Közlekedés szakmacsoport    (1 osztály) 
- 4 évfolyamos műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport    (1 osztály) 
- 5 évfolyamos humán szakterület;   Művészet, közművelődés, kommunikáció 
  szakmacsoport (színházi táncos)          (1/2 osztály) 
- 5 évfolyamos humán szakterület;   Művészet, közművelődés, kommunikáció 
  szakmacsoport (alkalmazott fotográfus)      (1/2 osztály) 
- 4 évfolyamos humán szakterület;   Művészet, közművelődés, kommunikáció 
  szakmacsoport               (1 osztály) 
 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők
száma 

54 211 01 0000 00 00 Alkalmazott fotográfus (emelt szintű) 2 év 20 
52 525 01 1000 00 00 Autóelektronikai műszerész 2 év 35 
54 214 04 0000 00 00 Dekoratőr (emelt szintű) 2 év 20 
54 214 07 0000 00 00 Divat-stílustervező (emelt szintű) 3 év 20 

54 481 03 0010 54 01 
Informatikai rendszergazda (emelt 
szintű) (informatikai műszerész, 
Webmester) 

2 év 
35 

52 815 01 0000 00 00 Kozmetikus 2 év 35 
 
A Széchenyi TISZK keretén belül indítandó szakképesítések: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési 
idő 

Felvehetők
száma 

51 525 02 0010 51 02 
Vasúti járműszerelő; Villamosjármű 
szerelő 

51 525 02 0010 51 03 
Vasúti járműszerelő; Vontatottjármű 
szerelő 

2 év 16 fő 

51 525 01 1000 00 00 Autószerelő 2 év 16 fő 
51 525 01 0001 54 01 Autótechnikus (autószerelőknek !) 2 év 16 fő 
52 525 01 1000 00 00 Autóelektronikai műszerész 2 év 16 fő 
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20. Szentpáli István Kereskedelmi és Vendéglátóipari Szakközépiskola 
- 4 évf. Gazdasági-szolgáltatási szakterület kereskedelem, marketing üzleti 
     adminisztráció szakmacsoport (1 osztály) 
- 4 évf. Gazdasági-szolgáltatási szakterület; Vendéglátás-idegenforgalom 
     szakmacsoport,                                                                            (1 osztály) 
 
A fenti osztályokban végző tanulók az érettségi vizsga után (a 2013/2014-es 
tanévben) az alábbi tervezett szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési idő Felvehetők
száma 

52 341 05 1000 00 00 Kereskedő 2 év 35 fő 
52 811 02 0000 00 00 Vendéglős 2 év 35 fő 

 
 
C) A szakiskolában  
 
21. Debreczeni Márton Szakképző Iskola 
- 2 évfolyamos agrár szakterület;   Mezőgazdasági szakmacsoport (1 osztály) 
- 2 évfolyamos agrár szakterület;   Élelmiszeripari szakmacsoport (2 osztály) 
 
A 10. osztály elvégzése után a fenti tanulók (a 2011/2012-es tanévben) a 
szakképzési évfolyamokon folytathatják tanulmányaikat és az alábbi tervezett 
szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés Képzési idő 
Felvehetők

száma 
33 541 04 1000 00 00 Pék-cukrász 3 év 35 fő 
33 541 07 0000 00 00 Pék 2 év 35 fő 
31 622 01 0000 00 00 Kertész 2 év 35 fő 

33 622 01 1000 00 00 Dísznövénykertész 3 év 35 fő 

31 623 01 1000 00 00 Erdészeti szakmunkás 2 év 35 fő 

 
A Gálffy Ignác TISZK szervezésében: 
 

OKJ szám Megnevezés 
Képzési 

idő 
Felvehetők

száma 
33 541 05 0000 00 00 Virágkötő, -berendező, 

virágkereskedő 
2 év 35 fő 

31 541 01 1000 00 00 Húsipari termékgyártó 2 év 35 fő 
33 541 05 0000 00 00 Tartósítóipari termékgyártó 2 év 35 fő 

 
 
22. Diósgyőr-Vasgyári Szakképző Iskola és Kollégium 
 
- 2 évfolyamos műszaki szakterület;   Gépészet szakmacsoport     
          (2 osztály) 
- 2 évfolyamos műszaki szakterület;   Faipar szakmacsoport     (1 osztály) 
- 2 évfolyamos műszaki szakterület;   Informatika szakmacsoport     
          (1 osztály) 
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- 2 évfolyamos humán szakterület;   Egyéb szolgáltatások szakmacsoport 
                   (1 osztály) 
- 2 évfolyamos műszaki szakterület;   Közlekedés szakmacsoport  
          (1 osztály) 
 
A 10. osztály elvégzése után a fenti tanulók (a 2011/2012-es tanévben) a 
szakképzési évfolyamokon folytathatják tanulmányaikat és az alábbi tervezett 
szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés 
Képzési 

idő 
Felvehetők 

száma 
30 521 24 1000 00 00 Szerkezetlakatos 3 év 15 fő 
33 543 01 1000 00 00 Bútorasztalos 3 év 30 fő 
33 542 04 1000 00 00 Kárpitos 3 év 15 fő 
31 525 02 1000 00 00 Járműfényező 2 év 30 fő 
31 525 03 1000 00 00 Karosszérialakatos 2 év 15 fő 

33 523 01 1000 00 00 
Számítógép-szerelő, -
karbantartó 2 év 

15 fő 

31 521 09 1000 00 00 Gépi forgácsoló 2 év 30 fő 
31 521 10 1000 00 00  géplakatos 3 év 15 fő 
31 521 11 0000 00 00 hegesztő 2 év 15 fő 
31 521 02 0000 00 00 CNC-forgácsoló 1 éves 15 fő 

 
23. Eötvös József Építőipari, Művészeti Szakképző Iskola és Kollégium 
 
- 2 évfolyamos műszaki szakterület;   Gépészet szakmacsoport     (1 osztály) 
- 2 évfolyamos műszaki szakterület;   Építészet szakmacsoport (1 osztály) 
- 2 évfolyamos műszaki szakterület;   Faipar szakmacsoport     (1 osztály) 
 
A 10. osztály elvégzése után a fenti tanulók (a 2011/2012-es tanévben) a 
szakképzési évfolyamokon folytathatják tanulmányaikat és az alábbi tervezett 
szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés 
Képzési 

idő 
Felvehetők 

száma 

31 582 09 0010 31 02 
Gázfogyasztóberendezés- és 
csőhálózat- szerelő 

3 év 20 fő 

31 582 09 0010 31 03 
Központifűtés- és csőhálózat-
szerelő 

3 év 20 fő 

31 582 09 0010 31 04 Vízvezeték- és vízkészülék-szerelő 3 év 20 fő 
33 522 04 0000 00 00 Villanyszerelő 3 év 20 fő 
33 543 01 0000 00 00 Bútorasztalos 3 év 20 fő 
31 582 08 0000 00 00 Épületasztalos 3 év 20 fő 

 
A Fazola Henrik TISZK szervezésében: 
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OKJ szám Megnevezés 
Képzési 

idő 
Felvehetők 

száma 
33 582 01 0000 00 00 Ács-állványozó 3 év 20 fő 
33 582 03 0000 00 00 Burkoló 3 év 20 fő 
31 582 07 0000 00 00 Épület-és építménybádogos 3 év 20 fő 
33 582 04 0000 00 00 Festő, mázoló és tapétázó 3 év 20 fő 

31 582 14 0000 00 00 
Kőfaragó, műköves és 
épületszobrász 

3 év 20 fő 

31 582 15 0000 00 00 Kőműves 3 év 20 fő 
31 582 19 0000 00 00 Üveges-és képkeretező 3 év 20 fő 

 
 
24. Martin János Szakképző Iskola  
 
- 2+2évf.”A1”, „A2” vagy „B” változatú kerettantervre épülő helyi tanterv; 
műszaki szakterület; könnyűipar szakmacsoport; megj.: „B” változat mozgás, 
látás, hallássérülteknek is     (1/2 osztály) 
- 2+2évf.”A1”, „A2” vagy „B” változatú kerettantervre épülő helyi tanterv; 
műszaki szakterület; faipar szakmacsoport; megj.: „B” változat mozgás, látás, 
hallássérülteknek is      (1/2 osztály) 
 
A 10. osztály elvégzése után a fenti tanulók (a 2011/2012-es tanévben) a 
szakképzési évfolyamokon folytathatják tanulmányaikat és az alábbi tervezett 
szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés 
Képzé
si idő 

Felvehetők 
száma 

31 542 02 1000 00 00 Szíjgyártó és nyerges 2 év 35 fő 
33 542 05 0000 00 00 Szabó 

EFérfiszabó (33 542 05 0010 33 02)
E Női szabó (33 542 05 0010 33 03)

 
3 év 
3 év 

35 fő 

33 543 01 1000 00 00 Bútorasztalos 3 év 35 fő 
33 542 04 1000 00 00 Kárpitos 3 év 35 fő 

 
 
25. Szemere Bertalan Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium 
 
- 2 évfolyamos humán szakterület;   Egyéb szolgáltatások szakmacsoport 
  (fodrász)         (2/3 osztály) 
- 2 évfolyamos műszaki szakterület;   Könnyűipar, Nyomdaipar szakmacsoport 
(bőrdíszműves, könyvkötő)      (1/3 osztály) 
- 2 évfolyamos műszaki szakterület;   Elektrotechnika-elektronika 
szakmacsoport (villanyszerelő)      (2/3 osztály) 
- 2 évfolyamos humán szakterület;   Egyéb szolgáltatások szakmacsoport 
  (biztonságtechnikai szerelő, vagyonvédelmi rendszerszerelő)   (1/3 osztály) 
 
A 10. osztály elvégzése után a fenti tanulók (a 2011/2012-es tanévben) a 
szakképzési évfolyamokon folytathatják tanulmányaikat és az alábbi tervezett 
szakképesítések közül választhatnak: 
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OKJ szám Megnevezés 
Képzési 

idő 
Felvehetők

száma 

31 527 01 0000 00 00 Könyvkötő 2 év 12 
33 815 01 1000 00 00 Fodrász 3 év 35 
33 542 01 1000 00 00 Bőrdíszműves 3 év 12 
33 522 04 1000 00 00 Villanyszerelő 3 év 20 

31 861 02 0100 31 01 
Biztonságtechnikai szerelő, kezelő, 
elektronikus vagyonvédelmi 
rendszerszerelő 

1 év 15 

 
 
 26. Szentpáli István Kereskedelmi és Vendéglátóipari Szakközépiskola 
 
- 2 évfolyamos Gazdasági-szolgáltatási szakterület, kereskedelem-marketing, 
üzleti adminisztráció szakmacsoport; Kompetenciaalapú kerettanterv 
      (Kereskedelmi orientáció) (2 osztály) 
- 2 évfolyamos Gazdasági-szolgáltatási szakterület; Vendéglátás-
idegenforgalom szakmacsoport; Kompetenciaalapú kerettanterv 
      (Vendéglátó orientáció)                                                                (3 osztály) 
 
A 10. osztály elvégzése után a fenti tanulók (a 2011/2012-es tanévben) a 
szakképzési évfolyamokon folytathatják tanulmányaikat és az alábbi tervezett 
szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés 
Képzési 

idő 
Felvehetők 

száma 
31 341 01 0010 31 02 Élelmiszer –és vegyiáru eladó 2 év 35 fő 
31 341 01 0010 31 05 Ruházati eladó 2 év 20 fő 
31 341 01 0010 31 03 Műszakicikk eladó 2 év 20 fő 
33 811 01 0000 00 00 Cukrász 3 év 16 fő 
33 811 02 1000 00 00 Pincér 3 év 55 fő 
33 811 03 1000 00 00 Szakács 3 év 35 fő 
 
D) A speciális szakiskolában és a képességfejlesztő speciális 
szakiskolában  
 
27. Martin János Szakképző Iskola 
 
Speciális szakiskola 
- 2+2 évfolyamos kerettantervre és a fogyatékos tanulók iskolai oktatásának 
irányelvére épülő helyi tanterv Műszaki szakterület, Könnyűipar szakmacsoport     
     ( ½ osztály) 
- 2+2 évfolyamos kerettantervre és a fogyatékos tanulók iskolai oktatásának 
irányelvére épülő helyi tanterv Műszaki szakterület, Faipar szakmacsoport            
    ( ½ osztály) 
 - 2+2 évfolyamos kerettantervre és a fogyatékos tanulók iskolai oktatásának 
irányelvére épülő helyi tanterv Műszaki szakterület, építészet szakmacsoport   
    ( ½ osztály) 
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- 2+2 évfolyamos kerettantervre és a fogyatékos tanulók iskolai oktatásának 
irányelvére épülő helyi tanterv Műszaki szakterület, közlekedés szakmacsoport  
    ( ½ osztály) 
- 2+2 évfolyamos kerettantervre és a fogyatékos tanulók iskolai oktatásának 
irányelvére épülő helyi tanterv Agrár szakterület, mezőgazdaság 
szakmacsoport          ( ½ osztály) 
- 2+2 évfolyamos kerettantervre és a fogyatékos tanulók iskolai oktatásának 
irányelvére épülő helyi tanterv Agrár szakterület, Élelmiszeripar szakmacsoport  
          ( ½ osztály) 
- 2+2 évfolyamos kerettantervre és a fogyatékos tanulók iskolai oktatásának 
irányelvére épülő helyi tanterv művészet közművelődés kommunikáció Humán 
szakterület, Művészet, közművelődés, kommunikáció szakmacsoport   
           (1 osztály) 
 
A 10. osztály elvégzése után a fenti tanulók (a 2011/2012-es tanévben) a 
szakképzési évfolyamokon folytathatják tanulmányaikat és az alábbi tervezett 
szakképesítések közül választhatnak: 

 

OKJ szám Megnevezés 
Képzési 

idő 
Felvehetők 

száma 
31 542 02 1000 00 00 Szíjgyártó és nyerges 

R   Bőrtárgykészítő (31 542 02 
0100 31 01) 

 
2 év 17 

33 542 05 0000 00 00 Szabó 
R   Lakástextil-készítő (33 542 05 
0100 21 02) 
R   Textiltermék-összeállító (33 542 
05 0100 21 04) 

 
2 év 
2 év 17 

33 543 01 1000 00 00 Bútorasztalos 
R   Asztalosipari szerelő (33 543 
01 0100 21 01) 
R   Fa- és bútoripari gépkezelő (33 
543 01 0100 31 01) 
R   Faesztergályos (33 543 010100 
21 02) 
R   Fatermékgyártó (33 543 01 
0100 31 02) 

 
2 év 
2 év 
2 év 
2 év 17 

33 542 04 1000 00 00 Kárpitos 
R   Bútorkárpitos (33 542 04 0100 
31 01) 

3 év 
17 

31 341 01 0000 00 00 Bolti eladó 
E   Élelmiszer- és vegyi áru eladó 
(31 341 01 0010 31 02) 

3 év 
17 

31 812 01 0000 00 00 Panziós, falusi vendéglátó 
R   Mezőgazdasági gazdaasszony 
(31 812 01 0100 31 01) 
R   Szállodai szobaasszony 
(31 812 01 0100 21 01) 

 
2 év 
2 év 17 

33 525 01 0000 00 00 Motor- és kerékpárszerelő 
R   Kerékpárszerelő (33 525 01 
0010 33 01) 
R   Motorkerékpár-szerelő (33 525 
01 0010 33 02) 

 
2 év 
2 év 17 
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31 215 02 0000 00 00 Népi kézműves 
R Kosárfonó (31 215 02 0100 21 
01) 
E Csipkekészítő (31 215 02 0010 
31 01) 
E   Fajátékkészítő (31 215 02 0010 
31 02) 
E   Faműves (31 215 02 0010 31 
03) 
E   Fazekas (31 215 02 0010 31 
04) 
E Gyékény-, szalma- és 
csuhéjtárgykészítő 
           (31 215 02 0010 31 05) 
E   Kézi és gépi hímző (31 215 02 
00103106) 
E   Kosárfonó és fonottbútor-
készítő 
           (31 215 02 0010 31 07) 
E   Szőnyegszövő (31 215 02 0010 
31 08) 
E   Takács (31 215 02 0010 31 09) 

   

17 

33 215 02 0000 00 00 

Virágkötő, -berendező, 
virágkereskedő 
R   Virágkötő (33 215 02 0100 31 
02) 

 
2 év 

17 

33 622 01 1000 00 00 Dísznövénykertész 4 év 17 
31 622 01 0000 00 00 Kertész 

R   Fűszernövény termesztő 
R   Gyógynövénytermesztő 
R   Kerti munkás 

 
2 év 
2 év 
2 év 

17 

54 622 01 0000 00 00 Parképítő és –fenntartó technikus 
R   Parkgondozó (54 622 01 0100 
21 01) 

 
2 év 17 

33 541 01 0000 00 00 Édesipari termékgyártó 
R   Keksz- és ostyagyártó (33 541 
04 0100 21 02) 

 
2 év 17 

33 541 04 1000 00 00 Pék-cukrász 
R   Gyorspékségi sütő és eladó (33 
541 04 0100 21 01) 
R   Mézeskalács-készítő (33 541 
04 0100 21 02) 
R   Sütőipari munkás (33 541 04 
0100 21 03) 
R   Száraztésztagyártó (33 541 04 
0100 21 04) 

 
2 év 
2 év 
2 év 
2 év 17 

33 582 03 1000 00 00 Burkoló 4 év 17 
52 347 03 0000 00 00 Telefonos és elektronikus 

ügyfélkapcsolati asszisztens 
R   Számítógépes adatrögzítő 
(52 347 03 0100 31 01) 

 
2 év 

17 

 
A szakképesítéseken belül a rész-szakképesítésekből a jelentkezések 
függvényében kettőt indítanak. 
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Készségfejlesztő speciális szakiskola 
 
- 2+2.évf. a kerettantervre és a fogyatékos tanulók iskolai oktatásának 
irányelvére épülő helyi tanterv; fogyatékosság jellege; középsúlyos értelmi 
fogyatékos; humán szakterület; művészet, közművelődés kommunikáció 
szakmacsoport; megj.: középsúlyos értelmi fogyatékosok oktatása 
  ( ½ osztály) 
- 2+2.évf. a kerettantervre és a fogyatékos tanulók iskolai oktatásának 
irányelvére épülő helyi tanterv; fogyatékosság jellege; középsúlyos értelmi 
fogyatékos; agrár szakterület; mezőgazdaság szakmacsoport; megj.: 
középsúlyos értelmi fogyatékosok oktatása 
 ( ½ osztály) 
 - 2+2.évf. a kerettantervre és a fogyatékos tanulók iskolai oktatásának 
irányelvére épülő helyi tanterv; fogyatékosság jellege; középsúlyos értelmi 
fogyatékos; műszaki szakterület; faipari szakmacsoport; megj.: középsúlyos 
értelmi fogyatékosok oktatása 
 ( ½ osztály) 
 
A 10. osztály elvégzése után a fenti tanulók (a 2011/2012-es tanévben) a 
szakképzési évfolyamokon folytathatják tanulmányaikat és az alábbi tervezett 
rész-szakképesítések közül választhatnak: 
 

OKJ szám Megnevezés 
Képzé
si idő 

Felvehető
k 

száma 
11049/20/2004 Gyümölcsláda és raklap készítő 2 év 10 fő 
2846/16/2004 Csomagolási munkák 2 év 10 fő 
2689/3/2006. III.1. Textil és fonalmentő munkák 2 év 10 fő 
2684/4/2006.III.1. Agyagtárgy készítő 2 év 10 fő 
1149/22/2004 Parkápoló 2 év 10 fő 

24112/2001 sz. 
Kézi rongyszőnyeg és lábtörlő 
szövő 

2 év 10 fő 

 
 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:   2009. szeptember 1. 
 
 
12. napirend tárgya:  Javaslat közoktatási és közművelődési intézmény 

megszüntetésére 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
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VII- 147/13.712/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Közoktatási és közművelődési intézmény megszüntetése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a „Javaslat közoktatási és 
közművelődési intézmény megszűntetésére” című előterjesztést megtárgyalta 
és az alábbi határozatot hozza: 
 
1. A Közgyűlés a Középiskolai Fiúkollégiumot (3518 Miskolc, Debreczeni 
Márton tér 3.) 2008. október 1-jei hatállyal jogutód nélkül megszünteti. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztálya 
                           Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:            2008. október 1. 
 
2. A Közgyűlés a Gárdonyi Géza Művelődési Házat mint intézményt (3508 
Miskolc, Sütő J. u. 42.) 2008. október 1-jei hatállyal jogutód nélkül megszünteti. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztálya 
                           Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:            2008. október 1. 
 
3. Felkéri a Polgármestert, tegye meg a szükséges intézkedéseket annak 
érdekében, hogy a változások a Magyar Államkincstár nyilvántartásában 
átvezetésre kerüljenek. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:  2008. október 31.  
 
 
 
13. napirend tárgya:  Javaslat új közművelődési megállapodás kötésére 

közművelődési feladatellátás céljából 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

 
 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 
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VII-148/13.713/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Új közművelődési megállapodás kötése közművelődési 

feladatellátás céljából 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat új 
közművelődési megállapodás kötésére közművelődési feladatellátás céljából” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata közművelődési megállapodást 

köt 2008. október 1-jétől 2013. június 30-ig az Avasi Gimnáziummal az 
Avas városrész közművelődési feladatellátására a határozat mellékletét 
képező megállapodás szerint.  

 
2.  Az Önkormányzat az új kulturális színtér szakmai tevékenységéhez 2008. 

évben a IV. negyedévre 1.760.000,- Ft pluszfinanszírozást biztosít. A 
következő években a támogatás mértéke a költségvetésben kerül 
meghatározásra. 

 
Felelős:  Káli Sándor  polgármester 
Közreműködik:    Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
    Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 

Avasi Gimnázium  
Határidő:  2008. szeptember 15.   

 
14. napirend tárgya:   Javaslat a MITISZK Kht. működési feltételeinek 

biztosítására 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 

 
VII- 149/13.714/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: MITISZK Kht. működési feltételeinek biztosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a MITISZK 
Kht. működési feltételeinek biztosítására” tárgyú előterjesztést, és az alábbi 
határozatot hozza: 
A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a költségvetésében rendelkezésre álló az 
„egyéb oktatási feladatok” között a „MITISZK Kht. működéséhez való 
hozzájárulás” soron elkülönített 20.750.000,- Ft-ot a MITISZK Kht. a működését 
a projektzárásig biztosító hitelfelvétel kamataira fordíthassa.  
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
   MITISZK Kht. ügyvezetője 
Határidő:   azonnal 
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15. napirend tárgya:  Javaslat pályázat benyújtására a helyi 
önkormányzatok létszámcsökkentési döntéseivel 
kapcsolatos költségvetési hozzájárulás elnyerésére 
(II. forduló) 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem, 16 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 

 
VII-150/13.551-2/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Pályázat benyújtása a helyi önkormányzatok 

létszámcsökkentési döntéseivel kapcsolatos költségvetési 
hozzájárulás elnyerésére (II. forduló) 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Pályázat benyújtása 
létszámcsökkentési döntésekkel kapcsolatos költségvetési hozzájárulás 
elnyerése ( II. forduló )” címen benyújtandó pályázati előterjesztést, s az 
alábbiak szerint határoz: 
1.) Utasítja a költségvetési szervek és intézmények vezetőit-mint munkáltatói 
jogkör gyakorlóit- az alábbi létszám csökkentésének végrehajtására, s ezzel 
egy időben elrendeli 

Álláshely 
változása 

(megszüntetés 
bővítés) Sor-

szám Intézmény megnevezése 

Költségvetés 
engedélyezett 
létszámkeret, 
álláshely (fő) I.forduló 

Álláshely 
változása 

(megszüntetés 
bővítés) 
II.forduló 

2008.december 
31-re 

engedélyezett 
létszám (fő) 

1 Diósgyőri Óvoda 62 - -3 59 

2 Vasgyári Óvoda 55 - -4 51 

3 Benedek Elek Óvoda 49 - -6 43 

4 Bársony J. Ált. Isk. 116 - -1 115 

5 Fazekas-Istvánffy 153 -3 -1 149 

6 Szabó L.Ált.Isk. 150 -1 -1 148 

7 Selyemréti Ált. Isk. 96 -2 -1 93 

8 10.sz. Petőfi Ált. Isk. 92 -1 - 91 

9 Bem J. Ált. Isk. 83 - -7 76 

10 21.sz. Általános Isk. 122 -6 -1 115 

11 Szilágyi D. Ált. Isk. 97 -3 - 94 

12 Herman O. Ált.Isk. 131 -4 - 127 

13 Bulgárföldi Ált. Isk. 71 - -3 68 

14 Komlóstetői Ált. Isk. 109 -2 -2 105 

15 Avastetői Ált. Isk. 139 -2 - 137 
16 Debreczeni M.Szakképző 105 -2 -7 96 

17 Szemere B. Szakközép. 228 -4 -4 220 

18 Gábor Áron Szakközép. 85 -1 - 84 

19 Baross G. Szakközép. 103 - -1 102 

20 Területi Gondozószolgálat 331 - -2 329 

21 Összesen 2377 -31 -44 2302 
       Város összesen                 9333                            -31                           -44                          9258 
 

további 44 álláshely megszüntetését. 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatánál és intézményeinél a dolgozói 
létszám 9333  főről 9258 főre csökken. Ennek megfelelően a 2/2008 (III.12.) sz. 
költségvetési rendeletünk 2008.december 31-ével módosításra kerül. 
 
Felelős:                      Polgármester 
Közreműködik:        Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
      Közigazgatási és Jogi Főosztály 
      Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:                    azonnal 
   
2.) Egyetért azzal, hogy a létszámcsökkentések miatti kötelezettségek 
teljesítéséhez további   24 fő esetében 42.075.499,- Ft egyszeri hozzájárulás 
igénylése céljából a pályázat benyújtásra kerüljön. 
 
Felelős:                        Polgármester 
Közreműködik:          Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
                       Közigazgatási és Jogi Főosztály 
             Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:   azonnal 
 
3.) Felhatalmazza a Polgármestert az igénybejelentéssel kapcsolatos 
intézkedések megtételére. 
 
Felelős:                       Polgármester 
Közreműködik:         Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
                          Közigazgatási és Jogi Főosztály 
               Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:                    azonnal 
 
4.) A létszámcsökkentéssel érintett álláshelyen alkalmazottak foglalkoztatására 
az önkormányzat költségvetési szerveinél: 
- a meglévő üres álláshelyeken, 
- az előreláthatólag megüresedő álláshelyeken, 
- illetve fenntartói körön kívül 
nincs lehetőség. 
                                                                
Felelős:                     Polgármester 
Közreműködik:         Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
                         Közigazgatási és Jogi Főosztály 
              Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:                   azonnal 
 
16. napirend tárgya:  Javaslat az iparosított technológiájú épületek 

energiatakarékos felújításnak támogatási 
rendszeréhez kötődő, a 2008. évi pályázathoz 
biztosított támogatási keret növelésére 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 
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A Közgyűlés 37 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 8 fő) meghozta a 

VII-151/13.715/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Iparosított technológiájú épületek energiatakarékos felújításnak 

támogatási rendszeréhez kötődő, a 2008. évi pályázathoz 
biztosított támogatási keret növelése 

 
A Közgyűlés a 2008 évi állami támogatású LFP-2008-LA-2 kódszámú 
programhoz kötődő támogatási keretösszeg biztosításáról készített 
előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozta. 
 
A Közgyűlés a 2009 évi költségvetésében az LFP-2008-LA-2 program 
önkormányzati támogatására a III-12/13.187/2008. sz. határozatában biztosított 
750 millió Ft előirányzatot  további 250 MFt-tal kiegészíti, azaz összesen 1.000 
MFt támogatási keretösszeget biztosít. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt,    Miskolc Holding Zrt  
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:  szeptember 30. 
 
17. napirend tárgya:  Miskolc Megyei Jogú Város Bursa Hungarica 

Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázat 
2009. évi forduló  

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslathoz módosító 
indítványt a Fidesz frakció nyújtott be. Erről kéri, szavazzanak.  
 
A Fidesz frakció módosító indítványa: 
 
A Határozati javaslat 2. pontja az alábbiak szerint módosul: 
2.) Engedélyezi az előterjesztésben szereplő 400 fő keretösszegig a 
pályázatok befogadását, melyből 370 db-ot „A” típusúként 30 db-ot ”B” 
típusúként lehet benyújtani. Amennyiben az engedélyezett „B” típusú keret 
erejéig nem érkezik elegendő számú érvényes pályázat, akkor a megmaradó 
keret szám az „A” típusú pályázatra biztosított keretszámot növeli. Egyben 
felhatalmazza a Polgármestert, hogy a 2009. évi költségvetésben pályázati 
önrészként biztosítsa a 4.000.- Ft/fő/hó összeget, melyből az „A” típusban 
nyertes pályázók 2009. márciusától, a „B” típusban nyertes pályázók 2009. 
októbertől részesüljenek ösztöndíjban. 

A Közgyűlés 15 igen, 26 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elutasította.  

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 
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A Közgyűlés 38 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott:  7 fő) meghozta a 

VII-152/13.716/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Bursa Hungarica Felsőoktatási 

Önkormányzati Ösztöndíj pályázat 2009. évi forduló 
 
A Közgyűlés megtárgyalta a „Miskolc Megyei Jogú Város Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2009. évi fordulója” tárgyú 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
A Közgyűlés: 
 
1.   Engedélyezi, hogy Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 
csatlakozzon az Oktatási és Kulturális Minisztérium által meghirdetett Bursa 
Hungarica Felsőoktatási Önkormányzat Ösztöndíjpályázathoz, egyben 
felhatalmazza a Polgármestert az 1. sz. mellékletben szereplő Nyilatkozat 
aláírására. 
 
Felelős:          Polgármester 
Közreműködik:     Egészségügyi, Családvédelmi és  
    Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
Határidő:          azonnal 
 
2. Engedélyezi az előterjesztésben szereplő 400 fő keretösszegig a 
pályázatok befogadását, melyből 370 db-ot „A” típusúként 30 db-ot ”B” 
típusúként lehet benyújtani. Amennyiben az engedélyezett „B” típusú keret 
erejéig nem érkezik elegendő számú érvényes pályázat, akkor a megmaradó 
keret szám az „A” típusú pályázatra biztosított keretszámot növeli. Egyben 
felhatalmazza a Polgármestert, hogy a 2009. évi költségvetésben pályázati 
önrészként biztosítsa a 3.000.- Ft/fő/hó összeget, melyből az „A” típusban 
nyertes pályázók 2009. márciusától, a „B” típusban nyertes pályázók 2009. 
októbertől részesüljenek ösztöndíjban. 
 
Felelős:    Polgármester 
Közreműködik:      Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:    2009. évi költségvetés elfogadása 
 
3. Felhatalmazza a Polgármestert a Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjpályázat pályázati feltételeinek kiírására – a 2-3. sz. 
mellékletek szerint – valamint a pályázattal kapcsolatos döntést megelőző 
adminisztrációs tevékenységek lebonyolítására. 
 
Felelős:    Polgármester 
Közreműködik:     Egészségügyi, Családvédelmi és  
    Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
Határidő:    2008. október 1. és 2008. november 24. 
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4. Felhatalmazza az Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport-, és az Oktatási és 
Kulturális Bizottságot, hogy a pályázatokkal kapcsolatos döntéseket együttes 
ülésen hozzák meg, a 4. sz. mellékletben alkalmazandó bírálati szempontok 
alapján.  
 
Felelős:    Polgármester 
Közreműködik:   Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság  
     Oktatási és Kulturális Bizottság 
Határidő:    2008. november 24. 
 
18. napirend tárgya:  Javaslat a támogató szolgáltatást, a közösségi 

ellátást és az alacsonyküszöbű szolgáltatást 
működtető szolgáltatók befogadása és állami 
támogatása (SZOC-BF-08-A/K/T) című pályázat 
benyújtásához való hozzájárulásra 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 

VII-153/13.717/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Támogató szolgáltatást, a közösségi ellátást és az alacsonyküszöbű 

szolgáltatást működtető szolgáltatók befogadása és állami 
támogatása (SZOC-BF-08-A/K/T) című pályázat benyújtásához 
hozzájárulás 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a támogató 
szolgáltatást, a közösségi ellátást és az alacsonyküszöbű szolgáltatást működtető 
szolgáltatók befogadása és állami támogatása (SZOC-BF-08-A/K/T) című pályázat 
benyújtásához való hozzájárulásra” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
1.) A Közgyűlés egyetért azzal, hogy a Szociális és Munkaügyi Minisztérium által 
meghirdetett a támogató szolgáltatást, a közösségi ellátást és az alacsonyküszöbű 
szolgáltatást működtető szolgáltatók befogadása és állami támogatása (SZOC-BF-08-
A/K/T) című pályázat keretén belül az Önkormányzat a támogató szolgálat 
vonatkozásában pályázatot nyújtson be. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Egészségügyi, Családvédelmi és  
  Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
  Miskolci Családsegítő Szolgálat 
 
2.) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a pályázati dokumentációt és 
annak kötelező elemét képező nyilatkozatokat aláírja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Egészségügyi, Családvédelmi és  
  Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
   Miskolci Családsegítő Szolgálat 
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19. napirend tárgya:  Javaslat a Herman Ottó Gimnázium részére magas 
komfortfokozatú önkormányzati bérlakás 
biztosítására és az Avasi Gimnázium mentesítésére a 
bérbe adott lakások utáni  
óvadéki díj fizetési kötelezettség alól 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 

VII-154/13.718/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Herman Ottó Gimnázium részére magas komfortfokozatú 

önkormányzati bérlakás biztosítása és az Avasi Gimnázium 
mentesítése a bérbe adott lakások utáni óvadéki díj fizetési 
kötelezettség alól 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Herman 
Ottó Gimnázium részére magas komfortfokozatú önkormányzati bérlakás 
biztosítására és az Avasi Gimnázium mentesítésére a bérbe adott lakások utáni 
óvadéki díj fizetési kötelezettség alól” című előterjesztést, és a következő 
határozatot hozza:  
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 1 db magas komfortfokozatú 
(összkomfortos vagy komfortos) legfeljebb 2 szobás, költségelven bérbe 
adandó önkormányzati bérlakást biztosít 10 éves határozott időtartamra a 
Herman Ottó Gimnázium részére, melyben a Herman Ottó Gimnázium 
vendégtanára kerül elhelyezésre. 
 
A bérlő a Herman Ottó Gimnázium lesz, mely az óvadéki díj fizetése alól 
mentesül. 
 
A bérlő a bérlakást nem cserélheti el, minőségi cserébe nem vonhatja be, 
tartási szerződést nem köthet rá, albérletbe nem adhatja, valamint a lakásba 
más személyt kizárólag a mindenkor hatályos jogszabályi feltételekkel fogadhat 
be. A bérleti jogviszony közös megegyezéssel történő megszüntetése esetén a 
bérlő részére térítési díj nem fizethető. 
 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata az Avasi Gimnáziumot a 
részére korábban biztosított Miskolc, Kölcsey F. u. 11. V/2. és Széchenyi u. 6/B. 
III/4. szám alatt lévő költségelven bérbe adott lakások vonatkozásában az 
óvadéki díj fizetése alól mentesíti. 
 
Felelős:    MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztálya 
Határidő:            azonnal  
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20. napirend tárgya:  Javaslat a jégcsarnok mellett elhelyezkedő ingatlan 
értékesítésére 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslathoz az előterjesztői 
módosítón (lásd elfogadott határozat) több módosító indítvány is érkezett. 
Először a Jogi és Ügyrendi Bizottság módosítóját teszi fel szavazásra.  
 
A Jogi és Ügyrendi Bizottság módosító indítványa: 
 
A Jogi és Ügyrendi Bizottság a határozati javaslatot az alábbi pontokkal 
javasolja kiegészíteni és módosítani: 
 
Határozati javaslat: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a jégcsarnok mellett 
elhelyezkedő ingatlan értékesítésére” című előterjesztést, s az alábbi határozatot 
hozza: 
 
1. Nyílt, kétfordulós eljárás (írásos ajánlattétel, melynek tartalmaznia kell a 
pályázó fejlesztési elképzeléseit + versenytárgyalás) alkalmazásával értékesítésre 
jelöli a Miskolc, Belterület, 7633/8, 7633/11 helyrajzi számon nyilvántartott 
ingatlanokból és a 7633/12 hrsz-ú ingatlan egy részéből telekalakítás során kialakuló 
mintegy 1 ha 1250 m2 nagyságú ingatlant, annak induló fajlagos eladási árát 36.000 
Ft/m2 + áfa összegben meghatározva az alábbi feltételekkel: 
2. A fejlesztési elképzeléseket Miskolc Megyei Jogú Város Városfejlesztési, -
Üzemeltetési és Turisztikai Bizottsága véleményezi a versenytárgyalás 
megtartása előtt, és a véleményezés során állást foglal a városrendezési 
szempontokról. 
3. Az ingatlan egészének fejlesztését tartalmazó és engedélyezésre alkalmas, a 
szakhatóságokkal egyeztetett tervdokumentációt a leendő vevő a végleges adásvételi 
szerződés megkötését követő fél éven belül nyújtsa be az illetékes építési hatósághoz, 
és további fél éven belül szerezze be a jogerős és végrehajtható építési engedélyt. 
4. Az ingatlanfejlesztés használatbavételi engedéllyel dokumentált befejezésének 
határideje a végleges adásvételi szerződés megkötését követő két év. 
5. Vevő tudomásul veszi, hogy az ingatlan régészeti terület határán belül 
helyezkedik el, és a feltárás költsége az új tulajdonost terheli, mely kötelezettség az 
adásvételi szerződésben is megfogalmazásra kerül. 
6. A vevői kötelezettségek teljesítését biztosítsa az adásvételi szerződésben 
kikötött, s az ingatlan-nyilvántartásba az önkormányzat javára bejegyzendő, az eredeti 
eladási árra, s öt év időtartamra szóló visszavásárlási jog, valamint az ingatlan 
fejlesztés befejezéséig elidegenítési és terhelési tilalom azzal, hogy a terhelési tilalom 
alól eseti felmentés adható a fejlesztéssel összefüggésben, továbbá az elállás joga. 
7. Vevő a végleges adásvételi szerződést – a telekalakítás és a 7633/16 hrsz-ú 
„beépítetlen terület” megnevezésű ingatlan ingatlan-nyilvántartási átvezetését 
követően – köteles 60 napon belül megkötni a Jogi és Ügyrendi Bizottság 
előzetes jóváhagyása esetén. 
A jogügylet ezen időpontig előszerződéssel biztosítható, amely a Jogi és 
Ügyrendi Bizottság  előzetes jóváhagyása esetén köthető meg. 
8. A vételár teljesítése két egyenlő részletben történjék. A fizetés első 
ütemeként a  bruttó vételár 50 %-a az adásvételi előszerződés megkötésekor, 
az azonos összegű második részlet pedig a végleges adásvételi szerződés 
megkötésekor egyenlítendő ki. 
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A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elfogadta. 
 

Polgármester: Szavazásra teszi fel az Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport 
Bizottság módosító indítványát. 

 
Az Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság módosító indítványa: 

 
Az Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság a határozati javaslatot az alábbi 
pontokkal javasolja kiegészíteni és módosítani: 
 
Határozati javaslat: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a jégcsarnok mellett 
elhelyezkedő ingatlan értékesítésére” című előterjesztést, s az alábbi határozatot 
hozza: 
 
1. Nyílt, kétfordulós eljárás (írásos ajánlattétel + versenytárgyalás) alkalmazásával 
értékesítésre jelöli a Miskolc, Belterület, 7633/8, 7633/11 helyrajzi számon 
nyilvántartott ingatlanokból és a 7633/12 hrsz-ú ingatlan egy részéből telekalakítás 
során kialakuló mintegy 1 ha 1250 m2 nagyságú ingatlant, annak induló fajlagos 
eladási árát 36.000 Ft/m2 + áfa összegben meghatározva az alábbi feltételekkel: 
2. Az ingatlan egészének fejlesztését tartalmazó és engedélyezésre alkalmas, a 
szakhatóságokkal egyeztetett tervdokumentációt a leendő vevő a végleges adásvételi 
szerződés megkötését követő fél éven belül nyújtsa be az illetékes építési hatósághoz, 
és további fél éven belül szerezze be a jogerős és végrehajtható építési engedélyt. 
3. Az ingatlanfejlesztés használatbavételi engedéllyel dokumentált befejezésének 
határideje a végleges adásvételi szerződés megkötését követő két év. 
4. Vevő tudomásul veszi, hogy az ingatlan régészeti terület határán belül 
helyezkedik el, és a feltárás költsége az új tulajdonost terheli, mely kötelezettség az 
adásvételi szerződésben is megfogalmazásra kerül. 
5. A vevői kötelezettségek teljesítését biztosítsa az adásvételi szerződésben 
kikötött, s az ingatlan-nyilvántartásba az önkormányzat javára bejegyzendő, az eredeti 
eladási árra, s öt év időtartamra szóló visszavásárlási jog, valamint az ingatlan 
fejlesztés befejezéséig elidegenítési és terhelési tilalom azzal, hogy a terhelési tilalom 
alól eseti felmentés adható a fejlesztéssel összefüggésben, továbbá az elállás joga. 
6. Az ingatlanra a végleges adásvételi szerződés csak a telekalakítás és a 7633/16 
hrsz-ú „beépítetlen terület” megnevezésű ingatlan ingatlan-nyilvántartási átvezetését 
követően köthető meg, ameddig az ügylet előszerződéssel biztosítandó. 
7. A vételár teljesítése két egyenlő részletben történjék. A fizetés első ütemeként a  
bruttó vételár 50 %-a az adásvételi előszerződés megkötésekor, az azonos összegű 
második részlet pedig a végleges adásvételi szerződés megkötésekor egyenlítendő ki. 
8. A pályázatokról Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése dönt. 
9. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése fenntartja magának a jogot, 
hogy a pályázatokat eredménytelennek minősítse. 
 
Utasítja a MIK Zrt-t a pályázat kiírására és a beadott pályázatokkal 
kapcsolatos döntés előkészítésére. 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt. 
Határidő:  azonnal 
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A Közgyűlés 16 igen, 25 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elutasította. 

 
Polgármester: A Fidesz frakció módosító indítványát teszi fel szavazásra. 
 
A Fidesz frakció módosító indítványa: 
 
A határozati javaslat az alábbiak szerint módosul: 
 
1. A közgyűlés megtárgyalta a „Javaslat a jégcsarnok mellett elhelyezkedő 
ingatlan értékesítésére” c. előterjesztést, és úgy dönt, nem kívánja értékesíteni 
a Miskolc, Belterület, 7633/8, 7633/11 helyrajzi számon nyilvántartott 
ingatlanokból és a 7633/12 hrsz-ú ingatlan egy részéből telekalakítás során 
kialakuló mintegy 1 ha 1250 m2 nagyságú ingatlant, továbbá nem támogatja, a 
Népkert területén a közparkhoz nem illeszkedő hasznosítás megvalósítását. 
 
2. A közgyűlés utasítja a polgármestert, hogy a Miskolc Városi Sportközpont 
bevonásával dolgoztassa ki, és terjessze a közgyűlés elé a terület sport, és 
rekreációs célú hasznosítási tervét. A tervnek illeszkednie kell a Népkert 
jellegéhez, és a közpark funkcióhoz. A hasznosítás során törekedni kell a 
Népkert területének, élővilágának lehető legkisebb mértékű 
környezetterhelésére.  
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:  Miskolc Városi Sportközpont  
   Építési, Környezetvédelmi és Városüzemeltetési Főosztály 
Határidő:  2008. decemberi közgyűlés 
 

A Közgyűlés 17 igen, 24 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elutasította. 

 
 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

A Közgyűlés 25 igen, 16 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 
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VII-155/13.719/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Jégcsarnok mellett elhelyezkedő ingatlan értékesítése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a jégcsarnok 
mellett elhelyezkedő ingatlan értékesítésére” című előterjesztést, s az alábbi 
határozatot hozza: 
 
1. Nyílt, kétfordulós eljárás (írásos ajánlattétel, melynek tartalmaznia  kell a 
pályázó fejlesztési elképzeléseit + versenytárgyalás) alkalmazásával 
értékesítésre jelöli a Miskolc, Belterület, 7633/8, 7633/11 helyrajzi számon 
nyilvántartott ingatlanokból és a 7633/12 hrsz-ú ingatlan egy részéből 
telekalakítás során kialakuló mintegy 1 ha 1250 m2 nagyságú ingatlant, annak 
induló fajlagos eladási árát 36.000 Ft/m2 + áfa összegben meghatározva az 
alábbi feltételekkel: 
 
2. A fejlesztési elképzeléseket Miskolc Megyei Jogú Város Városfejlesztési, -
Üzemeltetési és Turisztikai Bizottsága véleményezi a versenytárgyalás 
megtartása előtt, és a véleményezés során állást foglal a városrendezési 
szempontokról. 
 
3. Az ingatlan egészének fejlesztését tartalmazó és engedélyezésre 
alkalmas, a szakhatóságokkal egyeztetett tervdokumentációt a leendő vevő a 
végleges adásvételi szerződés megkötését követő fél éven belül nyújtsa be az 
illetékes építési hatósághoz, és további fél éven belül szerezze be a jogerős és 
végrehajtható építési engedélyt. 
 
4. Az ingatlanfejlesztés használatbavételi engedéllyel dokumentált 
befejezésének határideje a végleges adásvételi szerződés megkötését követő 
két év. 
 
5. Vevő tudomásul veszi, hogy az ingatlan régészeti terület határán belül 
helyezkedik el, és a feltárás költsége az új tulajdonost terheli, mely 
kötelezettség az adásvételi szerződésben is megfogalmazásra kerül. 
 
6. A vevői kötelezettségek teljesítését biztosítsa az adásvételi szerződésben 
kikötött, s az ingatlan-nyilvántartásba az önkormányzat javára bejegyzendő, az 
eredeti eladási árra, s öt év időtartamra szóló visszavásárlási jog, valamint az 
ingatlan fejlesztés befejezéséig elidegenítési és terhelési tilalom azzal, hogy a 
terhelési tilalom alól eseti felmentés adható a fejlesztéssel összefüggésben, 
továbbá az elállás joga. 
 
7. Vevő a végleges adásvételi szerződést – a telekalakítás és a 7633/16 
hrsz-ú „beépítetlen terület” megnevezésű ingatlan ingatlan-nyilvántartási 
átvezetését követően – köteles 60 napon belül megkötni a Jogi és Ügyrendi 
Bizottság előzetes jóváhagyása esetén. 
A jogügylet ezen időpontig előszerződéssel biztosítható, amely a Jogi és 
Ügyrendi Bizottság  előzetes jóváhagyása esetén köthető meg. 
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8. A vételár teljesítése két egyenlő részletben történjék. A fizetés első 
ütemeként a  bruttó vételár 50 %-a az adásvételi előszerződés megkötésekor, 
az azonos összegű második részlet pedig a végleges adásvételi szerződés 
megkötésekor egyenlítendő ki. 
 
Utasítja a MIK Zrt-t az elidegenítések teljes körű – az adásvételi szerződések 
aláírását is magában foglaló – lebonyolítására. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  MIK Zrt. 
Határidő:   azonnal 

 
21. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolc, Rácz Ádám u. 35. sz. alatti 

ingatlan jelzálogjoggal történő megterhelésére 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 

 
VII- 156/13.720/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolc, Rácz Ádám u. 35. sz. alatti ingatlan jelzálogjoggal 

történő megterhelése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a Miskolc, 
Rácz Ádám út 35. sz. alatti ingatlan  jelzálogjoggal történő megterhelésére” 
című előterjesztést, s az alábbi határozatot hozza: 
 
A Közgyűlés a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának tulajdonát 
képező 20617/9/A13. hrsz.-ú, egyéb helyiség megnevezésű, 724 m2 területű 
ingatlanára – a Szeretet Alapítvány „Csilla Bárónő” Szeretetotthon sikeres 
pályázata esetén az Észak-magyarországi Regionális Munkaügyi Központ 
javára 8.437.500,- Ft, azaz Nyolcmillió-négyszázharminchétezer-ötszáz forint 
összegű jelzálogjog bejegyzéséhez a foglalkoztatási kötelezettség 2 éves 
időtartamára hozzájárul. 
 
A jelzálogjog bejegyzéséhez való hozzájárulás kizárólag a Szeretet Alapítvány 
„Csilla Bárónő” Szeretetotthon az Észak-magyarországi Regionális Munkaügyi 
Központ „A megváltozott munkaképességű személyek támogatása” című 
pályázatánál érvényesíthető. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  MIK Zrt. 
Határidő:   azonnal 
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23. napirend tárgya:  Javaslat a Célpont Ifjúsági Iroda elhelyezési ügyére 
és egyéb társadalmi és civil szervezetek 
elhelyezésére  

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslathoz módosító 
indítványt az előterjesztőin kívül (lásd elfogadott határozat) az Ifjúsági, 
Szociálpolitikai és Sport Bizottság nyújtott be. Erről kéri, szavazzanak. 
 
Az Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság módosító indítványa: 
 
Az Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság a határozati javaslat 2. és 10. 
pontját az alábbiak szerint javasolja módosítani. 
 
 
2. A Közgyűlés az ÖMÉFA részére adományként a Miskolc, Váltó u. 45. sz. 
alatti ingatlant az ellátási szerződés fennállásáig átadja azzal, hogy az épület 
működtetésével kapcsolatban felmerülő minden költséget az ÖMÉFA vállalja. 
Az ÖMÉFA egyoldalú nyilatkozatot tesz, amelyben vállalja az adomány 
haladéktalan visszaszármaztatását, amennyiben az ellátási szerződés 
megszűnik. A nyilatkozat a határozat elválaszthatatlan részét képezi. 
 
Felelős:     Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt. 
Határidő:     azonnal 
 
 
10. A Közgyűlés a Miskolc Térségi Lokálpatrióta Értékeket Vigyázók, Őrzők 
Köre Egyesület részére biztosítja a Miskolc, Rácz Á. u. 29. sz. alatti, 64 nm 
nagyságú helyiségcsoport használati jogát az adott övezeti zónának megfelelő 
bérleti díj és kapcsolódó költségek megfizetése mellett 2013. december 31-ig. 
 
Felelős:              Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt. 
Határidő:           azonnal 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elfogadta. 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra, figyelemmel az előterjesztőiben és az elfogadott módosító 
javaslatban foglaltakra is.  

 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
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VII-157/13.722/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Célpont Ifjúsági Iroda elhelyezési ügye, valamint egyéb 

társadalmi és civil szervezetek elhelyezése  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a Javaslat „a Célpont 
Ifjúsági Iroda elhelyezési ügyére és egyéb társadalmi és civil szervezetek 
helyiséghasználatára” tett előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. A Közgyűlés a Miskolc Város Közoktatásáért Közalapítvány Ifjúsági 
Információs és Tanácsadó Irodája - mint kiemelten közhasznú szervezet - 
részére biztosítja a Miskolc, Arany J.u.29-35. sz. alatti 131 nm nagyságú 
helyiségcsoport ingyenes használati jogát az Iroda működésének idejére 
azzal, hogy a helyiséghasználattal kapcsolatban felmerült költségeket (rezsi, 
társasházi közös ktg., karbantartási ktg., stb.) és az ingyenes szolgáltatás miatti 
adóterhet a Célpont Iroda vállalja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt.       
Határidő:  azonnal 
 
2. A Közgyűlés az ÖMÉFA részére adományként a Miskolc, Váltó u. 45. sz. 
alatti ingatlant az ellátási szerződés fennállásáig átadja azzal, hogy az épület 
működtetésével kapcsolatban felmerülő minden költséget az ÖMÉFA vállalja. 
Az ÖMÉFA egyoldalú nyilatkozatot tesz, amelyben vállalja az adomány 
haladéktalan visszaszármaztatását, amennyiben az ellátási szerződés 
megszűnik. A nyilatkozat a határozat elválaszthatatlan részét képezi. 
 
Felelős:      Polgármester 
Közreműködik:  MIK Zrt. 
Határidő:      azonnal 
 
3. A Közgyűlés a CINE-MIS Kht. részére biztosítja a Miskolc, Széchenyi u. 
48. sz. alatti   I. emeleti  67 m2-es helyiségcsoport, valamint a Palóczy u. 7. sz. 
alatti 28 nm-es helyiség ingyenes használati jogát a Kht. működésének idejére 
azzal, hogy a helyiséghasználattal kapcsolatban felmerült költségeket (rezsi, 
társasházi közös ktg., karbantartási ktg., stb.) és az ingyenes szolgáltatás miatti 
adóterhet a CINE-MIS Kht. vállalja. 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése az alábbiak szerint dönt: a CINE-MIS 
Kht. székhelye a használati szerződés megkötését követően Miskolc, 
Széchenyi u. 48. sz. I. emeletre módosul, valamint a Miskolc, Rákóczi u. 5. 
sz. a Kht. telephelyeként kerül megjelölésre. A Közgyűlés a CINE-MIS Kht. 
Alapító Okiratát a melléklet szerint módosítja, és utasítja a társaság 
ügyvezetőjét a változás cégiratokon történő átvezetésére. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt.       
Határidő:  azonnal 
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4. A Közgyűlés a Romano Teatro Kulturális Egyesület részére biztosítja a 
Miskolc, Árpád u.2. sz. alatti, emeleti 285 nm nagyságú helyiségcsoport 
ingyenes használati jogát 2013.december 31-ig azzal, hogy a 
helyiséghasználattal kapcsolatban felmerült költségeket (rezsi, társasházi közös 
ktg., karbantartási ktg., stb.) és az ingyenes szolgáltatás miatti adóterhet az 
Egyesület vállalja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt.       
Határidő:  azonnal 
 
5. A Közgyűlés az „Északkelet-Magyarország ipartörténetének 
ápolásáért” Alapítvány részére biztosítja a Miskolc, Bartók B. u.1. sz. alatti, 
74 nm nagyságú helyiségcsoport ingyenes használati jogát 2013. december 
31-ig azzal, hogy a helyiséghasználattal kapcsolatban felmerült költségeket 
(rezsi, karbantartási ktg., stb.) és az ingyenes szolgáltatás miatti adóterhet az 
Alapítvány vállalja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt.       
Határidő:  azonnal 
 
6. A Közgyűlés a Szentpéteri kapu 66. sz. alatti 72 nm nagyságú helyiséget 
kivonja a forgalomképes ingatlanok közül és ezzel egyidejűleg a MIK Zrt. 
kezeléséből azzal, hogy átsorolja a korlátozottan forgalomképes ingatlanok 
közé azzal, hogy a működés biztosítására rábízott vagyonként átadja a 
Polgármesteri Hivatalnak.  
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt.       
Határidő:  azonnal 
 
7. A Közgyűlés a Szentpáli István Kereskedelmi és Vendéglátó 
Szakközépiskola részére az Árpád u. 2. sz. alatti 58 nm nagyságú helyiség 
ingyenes használati jogát biztosítja a 2013. december 31-ig azzal, hogy a 
helyiséghasználattal kapcsolatban felmerült költségeket (rezsi, társasházi közös 
ktg., karbantartási ktg., stb.) és az ingyenes szolgáltatás miatti adóterhet a 
Szakközépiskola vállalja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt.       
Határidő:  azonnal 

 106 



 
8. A Közgyűlés a Bükkszentlászló, Fő u. 103. sz. alatti épületben lévő 71 
nm-es helyiséget kivonja a forgalomképes ingatlanok közül és ezzel egyidejűleg 
a MIK Zrt. kezeléséből azzal, hogy átsorolja a korlátozottan forgalomképes 
ingatlanok közé azzal, hogy a működés biztosítására rábízott vagyonként átadja 
a Szlovák Kisebbségi Önkormányzat részére. 
  
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt.       
Határidő:  azonnal 
 
9. A Közgyűlés az 56-os Szövetség BAZ Megyei és Városi Szervezetétől  
megvonja támogatását. A Közgyűlés a továbbiakban a megalakuló Kilián-déli 
Polgárőrség részére biztosítja a Miskolc, Benedek u. 37. sz. alatti, 21 nm 
nagyságú helyiségcsoport ingyenes használati jogát 2013. december 31-ig 
azzal, hogy a helyiséghasználattal kapcsolatban felmerült költségeket (rezsi, 
társasházi közös ktg., karbantartási ktg.,  stb.) és az ingyenes szolgáltatás 
miatti adóterhet a szervezet vállalja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt.       
Határidő:  azonnal 
 
10. A Közgyűlés a Miskolc Térségi Lokálpatrióta Értékeket Vigyázók, 
Őrzők Köre Egyesület részére biztosítja a Miskolc, Rácz Á.u. 29. sz. alatti, 64 
nm nagyságú helyiségcsoport használati jogát az adott övezeti zónának 
megfelelő bérleti díj és kapcsolódó költségek megfizetése mellett 2013. 
december 31-ig. 
 
Felelős:               Polgármester 
Közreműködik:  MIK Zrt. 
Határidő:            azonnal 
 

(A CINE-MIS alapító okirata a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 

24. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolc, Széchenyi u. 1. sz. alatti (volt 
Avas Szálló) ingatlan egyes részeinek cseréjére 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslathoz módosító 
indítványt a Jogi és Ügyrendi Bizottság nyújtott be. Erről kéri a testület 
állásfoglalását. 
 
A Jogi és Ügyrendi Bizottság módosító indítványa: 
 
A Bizottság indítványozza, hogy a határozati javaslat VIII. pontja egészüljön ki 
azzal, hogy a MULTICASA Kft. vállalja, hogy minden naptári évben 10 napot 
bérleti díj mentesen a rezsiköltségek megfizetése ellenében Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzatával egyeztetett időpontban térítésmentesen 
átengedi használatba. 
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A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a módosító 
indítványt elfogadta. 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra, figyelemmel az elfogadott módosító indítványban foglaltakra is.  

 
A Közgyűlés 33 igen, 0 nem, 8 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 

 
VII-158/13.723/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolc, Széchenyi u. 1. sz. alatti (volt Avas Szálló) ingatlan 

egyes részeinek cseréje 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc, 
Széchenyi u. 1. sz. alatti (volt Avas Szálló) ingatlan egyes részeinek cseréjére” 
című előterjesztést és az alábbiak szerint dönt: 
 
Hozzájárul az alábbi ingatlancserékhez, melyek során: 
 
1. A MULTICASA Kft. 1/1 arányú tulajdonjogot szerez az önkormányzat 
jelenleg 1/1 arányú tulajdonában álló 2527/3/A/1 hrsz alatt nyilvántartott 1297 
m2 nagyságú „egyéb helyiség” (jelenleg filmszínházként használt), továbbá a 
Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 1/1 arányú tulajdonában álló 2527/3/A/3 hrsz 
alatt bejegyzett 149 m2 nagyságú „egyéb helyiség” megnevezésű (78,6 MFt + 0 
Ft áfa, illetve 10,0 MFt + 2,0 MFt áfa értékű) ingatlanra, melyek ellenértékeként: 
 
1.1 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 1/1 arányban tulajdonjogot 
szerez az Avas Szállóban megvalósítandó, alább felsorolt, mindösszesen 
213,45 m2 alapterületű, Patak utcai bejárattal rendelkező, s a beruházás során 
kulcsrakész állapotban kialakítandó helyiségekre, 53,5 MFt + 10,7 MFt áfa, 
mindösszesen 64,2 MFt összértékben:  
 

F.066 Üzlet 46,81 m2 
F.067 Üzlet 70,19 m2 
F.068 Üzlet 34,65 m2 
F.069 Üzlet 37,81 m2 
F.070 Üzlet 23,99 m2 

 
1.2 A MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 1/1 arányban tulajdonjogot szerez 
az Avas Szállóban megvalósítandó, alább megnevezett, 31,43 m2 alapterületű, 
Széchenyi utcai bejárattal rendelkező, s a beruházás során kulcsrakész 
állapotban kialakítandó helyiségre, 10,0 MFt + 2,0 MFt áfa, mindösszesen 12,0 
MFt összértékben: 

F.011 Üzlet 31,43 m2 
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1.3 Az 1.1 és 1.2 pontban szereplő helyiségek jogerős használatbavételi 
engedéllyel dokumentált megvalósításának és birtokbaadásának határideje 
2011. szeptember 30. 
 
2. Az adásvételi-csereszerződés érvényességi feltétele, a mozitermek 
felújítására kapott támogatási összeg visszafizetésére szóló kötelezettség 
feloldása iránti méltányossági kérelem kedvező elbírálása. Ebben az esetben a 
mozi 2008. november 1-ig befejezi a működést. 
 
3. A MULTICASA Kft. az ingatlancserékhez kötődően vételár-különbözet 
címén Miskolc Megyei Jogú Város felé 25,1 MFt + 0 Ft áfa (25,1 MFt) összeget 
köteles megfizetni oly módon, hogy a vételár-különbözet 50 %-a 2008. 
november 1-ig, az azonos összegű vételárhátralék 2008. december 31-ig 
fizetendő meg. 
 
4. A Miskolc Megyei Jogú Város felé fizetendő 25,1 MFt vételár-különbözet 
teljes egészében a CINE-MIS Kht. tőkeemelésére fordítandó, melyből a 
kiköltözést és kieső támogatásait pótolja. 
  
5. Az ingatlancsere feltétele, hogy az előzetes megállapodásnak 
megfelelően a felsorolt üzleteket a MULTICASA Kft. saját költségén alakítsa ki, 
a mozi helyiségeit üres állapotban 2008. november 10-ig vegye birtokba, azaz 
a filmszínház működtetéséhez közvetlenül szükséges berendezéseket 
(vetítővásznakat, széksorokat, valamint a vetítő technikát) a CINE-MIS Kht. 
szerelje le és azt más helyen működtesse tovább. A széksorok átmeneti 
elhelyezéséről a MIK Zrt. gondoskodik. 
 
6. Az ingatlancsere után létrejövő tulajdonviszonyoknak megfelelően a 
társasház alapító okiratát módosítani szükséges, melyre szólóan a 
MULTICASA Kft. vállaljon kötelezettséget. 
 
7. A Hevesy Filmklub további működtetésének lehetőségét vizsgálja meg a 
CINE-MIS Kht., s annak eredményétől függően tegyen javaslatot a vetítések 
lehetőségét biztosító új helyszínre. 
 
8. A MULTICASA Kft. vállalja, hogy úgy alakítja ki a jelenlegi 
filmszínházteremből a tervezett rendezvénytermét, hogy a megújult 
színházterem alkalmas legyen exkluzív filmvetítések lebonyolítására és 
filmfesztiválok befogadására. 
A MULTICASA Kft. vállalja, hogy minden naptári évben 10 napot bérleti díj-
mentesen a rezsiköltségek megfizetése ellenében Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatával egyeztetett időpontban térítésmentesen átengedi 
használatba. 
 
9. A MULTICASA Kft. vállalja az Avas Szálló K-i homlokzata (új főbejárat) 
előtti tér kialakítását, Miskolc MJV Főépítészével egyeztetett koncepció szerint, 
saját költségén. 
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10. Az 1.3, 3, 5, 6, 8 és 9. pontokban foglalt vevői kötelezettségek teljesítését 
biztosítsa az elállás joga. 
 
A Közgyűlés utasítja a MIK Zrt-t az ingatlancsere teljes körű (a csereszerződés 
aláírását is magába foglaló) lebonyolítására. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  MIK Zrt. (ingatlancsere szerződésének megkötésében 
    és a széksorok  átmeneti elhelyezésében) 
   CINE-MIS Kht. (a mozi berendezéseinek   
   leszerelésében, elhelyezésében, valamint a Hevesy  
   Filmklub további működési lehetőségének   
   vizsgálatában) 
   Vagyongazdálkodási Osztály  
   (a CINE-MIS Kht tőkeemelésében) 
   Főépítész (a közterületi felület kialakításában) 
Határidő:   folyamatos 
 
 
25. napirend tárgya:  Miskolci Városi Lakossági Kártya (MiskolcCard) 

bevezetése 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 
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VII-159/13.724/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolci Városi Lakossági Kártya (MiskolcCard) bevezetése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „MiskolcCard koncepció 
- Javaslat Miskolci Városi Kártya (MiskolcCard) bevezetésére” című 
előterjesztést és a következő határozatot hozta: 
 
1. A Közgyűlés úgy dönt, hogy a Miskolc Városi Kártya (MiskolcCard) 
koncepciót az előterjesztésben foglaltak szerint elfogadja, és a kártyarendszer 
bevezetését támogatja, a koncepciót a város saját hatáskörében fejleszteti és 
üzemeltetteti. A kártya bevezetésére 2009. július 01-i határidőt tűzi ki a 
mellékelt ütemterv és feladatterv betartásával, a műszaki megvalósításra pedig 
a melléklet technikai megvalósítási szintet fogadja el. A kártyarendszer 
működtetésével a Miskolc Holding érdekkörébe tartozó X-Centrum Nonprofit 
Kft-t bízza meg az előterjesztésben és mellékletében részletezett feltételekkel. 
A rendszer bevezetésének és működtetésének költségeire a közgyűlés a 
mellékelt költségterv alapján a meghatározott ütemezéssel Miskolc MJV és a 
Miskolc Holding Zrt. költségvetésének terhére forrást biztosít. Utasítja az erre 
vonatkozó szerződéskötésre és az ütemezett forrásbiztosításra Miskolc MJV 
polgármesterét. 
 
Felelős:   polgármester 
Határidő:   2008. szeptember 30.  
 
2. Utasítja az Miskolc MJV tulajdonában működő közlekedési, kulturális, 
turisztikai, parkolási és sport, szabadidős szolgáltatásokat nyújtó vállalatokat, 
intézményeket, hogy a MiskolcCard rendszerhez csatlakozási szerződéseket 
kössék meg és a 2009. évi díjszabásukat, árrendszerüket ennek megfelelően 
alakítsák ki, illetve terjesszék elő legkésőbb a 2008. decemberi első 
közgyűlésen. A kártyarendszerrel konform, kétszintű árképzés a decemberi 
közgyűlési elfogadást követően 2009.  július 01-től, a kártya bevezetésétől 
lép életbe. 
 
Felelős:   Fedor Vilmos, Orosz Lajos, Dr. Mokrai Mihály    
   alpolgármesterek 
Közreműködik:  Dr. Halmai Gyula elnök-igazgató, Miskolc Holding érintett  
   tagvállalati és Miskolc MJV érintett intézményi igazgatók 
Határidő:   2008. november 30.  

 
 
 
 
26. napirend tárgya:  Javaslat a Közgyűlés 2008. II. félévi munkatervének 

megállapítására 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslathoz több módosító 
indítvány is érkezett. Először a Fidesz frakció módosítóját teszi fel szavazásra. 
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A Fidesz frakció módosító indítványa:  
 
A határozati javaslat tervezet melléklete az alábbi napirenddel egészüljön ki. 
 
Október: 
 
- Beszámoló az úgynevezett „roma” beköltöztetések ügyében, javaslat 

konkrét lépések meghozatalára. 
 

Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
Véleményezi:   Valamennyi Bizottság 

 
A Közgyűlés 16 igen, 25 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elutasította. 
 

Polgármester: Szavazásra teszi fel a Pénzügyi Bizottság módosító indítványát. 
 
A Pénzügyi Bizottság módosító indítványa: 
 
A Bizottság javasolja, hogy a határozati javaslat tervezet melléklete az 
alábbiak szerint módosuljon: 
 
NOVEMBER 
 
… 
 
11. Beszámoló az önkormányzat által alapított közhasznú szervezetek, 
közalapítványok elmúlt egy éves tevékenységéről 
 
 Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 Véleményezi:   Valamennyi Bizottság 
 
12. Beszámoló a központosított beszerzés elmúlt egy éves 
tapasztalatairól 
 
 Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 Előkészítésért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
 Véleményezi:   Valamennyi Bizottság 
 

A Közgyűlés 16 igen, 24 nem, 1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elutasította. 
 

Polgármester: Szavazásra teszi fel a Városfejlesztési, üzemeltetési és 
Turisztikai Bizottság módosító indítványát. 
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A Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság módosító 
indítványa: 
 
November:  
 
Javaslat hosszú távú Közlekedési Koncepció felülvizsgálatra 
 
Előterjesztő:    Káli Sándor polgármester 
Előkészítésért felelős:  Stratégiai Városfejlesztési Osztály 
Közreműködik:   Építési, Környezetvédelmi és    
     Településfejlesztési Főosztály 
Véleményezi:   Gazdasági Bizottság 
     Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai  
     Bizottság 
     Pénzügyi Bizottság 
     Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság 
     Jogi és Ügyrendi Bizottság 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elfogadta. 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

A Közgyűlés 30 igen, 0  nem, 
10 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
 

VII-160/13.725/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: A Közgyűlés 2008. II. félévi munkatervének megállapítása 
 
Miskolc megyei jogú Város Közgyűlése a 2008. II. félévi munkatervét a 
melléklet szerint állapítja meg. 
 

(A munkaterv a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 
 
27. napirend tárgya:  Beszámoló a polgármesterre átruházott, valamint a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

 
A Közgyűlés 27 igen, 0 nem, 14 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 

 

 113 



VII- 161/13.726/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról, valamint a 

lejárt határidejű közgyűlési határozatok végrehajtásáról (2008. 
év I. félév) 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Beszámoló az 
átruházott hatáskörök gyakorlásáról, valamint a lejárt határidejű közgyűlési 
határozatok végrehajtásáról (2008. évi I. félév)” című előterjesztést és az alábbi 
határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése az átruházott hatáskörök gyakorlásáról, 
valamint a lejárt határidejű közgyűlési határozatok végrehajtásáról szóló 2008. 
évi I. féléves beszámolót elfogadja. 
 
Felelős:   polgármester 
Közreműködik:  Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:   azonnal  
 
 
28. napirend tárgya:  Beszámoló a Miskolci regionális 

hulladékgazdálkodási projekt zárásáról és az 
előttünk álló feladatokról 

 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 
 

VII-162/13.727/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Beszámoló a Miskolci regionális hulladékgazdálkodási projekt 

zárásáról és az előttünk álló feladatokról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta és elfogadta a 
„Beszámoló a Miskolci regionális hulladékgazdálkodási projekt zárásáról az 
előttünk álló feladatokról” készült előterjesztést. 

 
 

1. sürgősségi napirend tárgya:    Helyi népszavazás elrendelése és kitűzése 
Miskolc-Tapolcán  

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 39 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) meghozta a  
 

 114 



VII- 163 /13.511-10/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
    
Tárgy: Helyi népszavazás elrendelése és kitűzése Miskolc-Tapolcán  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a „Helyi népszavazás elrendelése és 
kitűzése Miskolc-Tapolcán” c. sürgősségi előterjesztést megtárgyalta és az 
alábbi határozatot hozza: 
 
1.) A Közgyűlés tudomásul veszi a helyi népszavazás elrendelésére irányuló 
kezdeményezés polgármesteri bejelentését. 
 
2.) A Közgyűlés Miskolc-Tapolca településrész leválását és önálló településsé 
átalakítását kezdeményező helyi népszavazást elrendeli, s ezzel egyidejűleg a 
helyi népszavazást  2008. december 7. napjára  (vasárnapra) kitűzi. 
 
3.) A Közgyűlés kimondja, hogy a szavazólapon az alábbi kérdésnek kell 
szerepelnie:  
„Egyetért-e Ön azzal, hogy Miskolc-Tapolca új (önálló) községgé alakuljon?”  
 
4.) A Közgyűlés népszavazást elrendelő határozata ellen a határozat 
közzétételétől számított nyolc napon belül  a Miskolc Városi Bírósághoz 
címzett, de Miskolc Megyei Jogú Város polgármesteréhez benyújtott kifogással 
lehet élni. 
 
Felelős:   polgármester 
Közreműködik:  Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:   azonnal 
 
 
 
2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az ÉMOP keretében meghirdetett, 

regionális jelentőségű klaszterek közös 
beruházásainak támogatása, szolgálta-
tásainak kialakítása és fejlesztése tárgyában 
kiírt pályázat benyújtásához való 
hozzájárulásra 

  
 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a  
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VII- 164/13.744/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: ÉMOP keretében meghirdetett, Regionális jelentőségű 

klaszterek közös beruházásainak támogatása, 
szolgáltatásainak kialakítása és fejlesztése tárgyában kiírt 
pályázat benyújtásához  hozzájárulás 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az Észak-
Magyarországi Operatív Program keretében meghirdetett, Regionális 
jelentőségű klaszterek közös beruházásainak támogatása, szolgáltatásainak 
kialakítása és fejlesztése tárgyában kiírt pályázat benyújtásához való 
hozzájárulásra” című sürgősségi előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 
1.)  A Közgyűlés egyetért azzal, hogy a Dél-Borsodi Egészségügyi- Szociális 
Klaszter az Észak-Magyarországi Operatív Program keretében kiírásra került 
„Regionális jelentőségű klaszterek közös beruházásainak támogatása, 
szolgáltatásainak kialakítása és fejlesztése” elnevezésű pályázati felhívásra 
pályázatot nyújtson be. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Dr. Szalkai Iván Miskolc Város Főorvosa 
  Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai  
  Főosztály 
  
2.)  A közgyűlés kötelezettséget vállal arra, hogy a nyertes pályázat esetén 
megvalósítandó projekt elszámolható összköltségének legalább 20 %-át kitevő 
önrészt, de maximum 8 millió forintot a pályázati önrész sor terhére az adott évi 
költségvetésben biztosítja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  folyamatos 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
 
 
 
3. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Borsod - Abaúj - Zemplén Megyei 

Kórház Egyetemi Oktató Kórház és a 
Miskolci Egészségügyi Központ Egyetemi 
Oktató Kórház közötti kapacitások 
átadására- átvételére   

  
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem, 14 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a  
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VII-165 /13.745/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kórház Egyetemi Oktató Kórház és 

a Miskolci Egészségügyi Központ Egyetemi Oktató Kórház közötti 
kapacitások átadás- átvétele   

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta  „A Borsod-Abaúj- Zemplén 
Megyei Kórház Egyetemi Oktató Kórház és a Miskolci Egészségügyi Központ 
Egyetemi Oktató Kórház közötti kapacitások átadására- átvételére  című 
sürgősségi előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1.)  A Közgyűlés hozzájárul, hogy a Miskolci Egészségügyi Központ és Egyetemi 
Oktató Kórház 38 belgyógyászati ágyszám kapacitást átadjon, valamint 27 
pszichiátriai rehabilitációs és 11 addiktológiai rehabilitációs ágyszám kapacitást 
átvegyen a  B-A-Z. Megyei Kórház és Egyetemi Oktató Kórháztól azzal, hogy az 
érintett tevékenységhez tartozó teljes ellátási kötelezettség és ellátási területet is 
átadás-átvételre kerül. 
  
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal  
Közreműködik: Miskolci Egészségügyi Központ 
   Önkormányzati Biztosa 
  Miskolc Város Főorvosa 
   Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai  
   Főosztály 
    
2.)  A Közgyűlés felhatalmazza a Miskolci Egészségügyi Központ és Egyetemi 
Oktató Kórház Önkormányzati Biztosát a feladatátadási szerződés előkészítésére 
és felhatalmazza a Polgármestert a szerződés aláírására.  
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Miskolci Egészségügyi Központ  
  Önkormányzati Biztosa   
  Miskolc Város Főorvosa 
   Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai  
   Főosztály 
 
3. ) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a feladat átadás-átvétel 
vonatkozásában a működési engedély, illetve az ellátási terület módosításának 
vonatkozásában az Állami Népegészségügyi és Tisztiorvosi Szolgálat Észak-
magyarországi Regionális Intézete, valamint a finanszírozási szerződések 
tekintetében a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Egészségbiztosítási Pénztár felé a 
szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 
Felelős:   Polgármester 
Határidő:  azonnal  
Közreműködik: Miskolci Egészségügyi Központ  
  Önkormányzati Biztosa  
  Miskolc Város Főorvosa 
  Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai  
  Főosztály 
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4. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Búza téri piac üzemeltetésével 
kapcsolatos járulékos döntések 
meghozatalára 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem, 15 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a  
 

VII- 166/13.746/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Búza téri piac üzemeltetésével kapcsolatos járulékos döntések 

meghozatala 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Búza téri 
piac üzemeltetésével kapcsolatos járulékos döntések meghozatalára című 
sürgősségi előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1.  A Közgyűlés megállapítja, hogy a Búza téri piac üzemeltetése 2008. 
október 16. napjától – az új miskolci Vásárcsarnok és Piactér megnyitásától – 
nem a Városgazda Kht. tevékenységi körébe tartozik. 
 
2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt-t, hogy a Városgazda Kht. létesítő 
okiratának módosítása ügyében járjon el, és az üzemeltetési tevékenység 
megszűnésével együtt járó intézkedésekről (ide értve a munkajogi 
intézkedéseket is) gondoskodjon. 
 
3.  A Közgyűlés megállapítja, hogy az új piac üzemeltetése tekintetében a 
Miskolci Piac Fejlesztő és Üzemeltető Zrt. nem munkajogi jogutóda a 
Városgazda Kht-nak. 
 
 
Felelős:    polgármester 
Közreműködik:  Miskolc Holding Zrt. 
    Polgármesteri Kabinet  
Határidő:   azonnal 

 
 

5. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az ITC székház tulajdonjogára 
szóló elővásárlási jog gyakorlásáról történő 
lemondásra 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a  
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VII-167/13.748/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: ITC székház tulajdonjogára szóló elővásárlási jog gyakorlásáról 

történő lemondás 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat az ITC 
székház tulajdonjogára szóló elővásárlási jog gyakorlásáról történő 
lemondásra” című sürgősségi előterjesztést, s az alábbi határozatot hozza: 
1. Tekintettel a költségvetés forráshelyzetére Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata nem kívánja gyakorolni az őt illető – az eladó Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyei Önkormányzat Közgyűlése által 111/2008. (IX.4.) számú 
határozattal jóváhagyott, s felkínált – elővásárlási jogot a miskolci 6942/2 
helyrajzi számú ingatlan tulajdonjogára vonatkozóan. 
 
2. Felhatalmazza a MIK Zrt.-t a fentiek szerinti nyilatkozatoknak az eladók 
felé történő kiadására.  
 
Felelős:  polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt. 
Határidő:  azonnal  
 
6. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Technika Háza tulajdonjogára 

szóló elővásárlási jog gyakorlásáról történő 
lemondásra 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a  

VII-168/13.749/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Technika Háza tulajdonjogára szóló elővásárlási jog 

gyakorlásáról történő lemondás 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a Technika 
Háza tulajdonjogára szóló elővásárlási jog gyakorlásáról történő lemondásra” 
című sürgősségi előterjesztést, s az alábbi határozatot hozza: 
1. Tekintettel a költségvetés forráshelyzetére és elkerülendő a közös tulajdon 
kialakulását Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata nem kívánja 
gyakorolni az őt illető elővásárlási jogot a Miskolc, 7633/12/A hrsz-ú, 2332 m2 
területű „irodaház” megnevezésű ingatlan 51/100 tulajdoni hányadára 
vonatkozó 145 MFt + áfa áron. 
 
2. Felhatalmazza a MIK Zrt.-t a fentiek szerinti nyilatkozatoknak az eladók 
felé történő kiadására. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt. 
Határidő:  azonnal 
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7. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat regisztrációs pályázat benyújtására 
az ÉMOP keretében Turisztikai Desztináció 
Menedzsment Szervezetek támogatására 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a  

 
 
VII-169/13.755/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Regisztrációs pályázat benyújtása az Észak-magyarországi 

Operatív Program keretében Turisztikai Desztináció 
Menedzsment Szervezetek támogatására 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat regisztrációs 
pályázat benyújtására az Észak-magyarországi Operatív Program keretében 
Turisztikai Desztináció Menedzsment Szervezetek támogatására” című 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata vezető partnerként benyújtja 
regisztrációs pályázatát a helyi és térségi desztináció menedzsment 
szervezetek létrehozását és működését támogató ÉMOP/2008/2.3.1. kódszámú 
pályázati felhívásra. 
 
Felelős:      Fedor Vilmos alpolgármester         
Közreműködik:    Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
Határidő:        azonnal    
 
 
 
8. sürgősségi napirend tárgya:  Miskolc városi villamosvasút fejlesztése    
 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
 
 
A Közgyűlés 39 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) meghozta a  
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VII-170/13.750/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy:  Miskolc városi villamosvasút fejlesztése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Miskolc városi 
villamosvasút fejlesztése” című sürgősségi előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, a 
„Miskolc városi villamosvasút fejlesztése” pályázattal kapcsolatos Támogatási 
Szerződés és  mellékleteinek aláírására. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:   Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
        Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
         Építési Környezetvédelmi és  
    Településfejlesztési Főosztály 
         Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:   2008. október  
   
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, a 
„Miskolc városi villamosvasút fejlesztése” pályázattal kapcsolatos Konzorciumi 
Együttműködési Megállapodás aláírására. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:   Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
        Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
       Építési Környezetvédelmi és 
   Településfejlesztési Főosztály 
        Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:   2008. október  
 
3./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy a Támogatási Szerződés, valamint a Konzorciumi Együttműködési 
Megállapodás szövegezésének esetleges változása során a Közgyűlés Jogi és 
Ügyrendi Bizottságának egyetértésével - a Közgyűlés utólagos tájékoztatása 
mellett - az aláírási jogával élhessen. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:   Jogi és Ügyrendi Bizottság 
Határidő:   2008. október  
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4./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy a 
„Miskolc városi villamosvasút fejlesztése” projekt megvalósításáról a projekt 
időtartama alatt és projekt lezárását követően a Közgyűlés részére beszámolót 
készítsen. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:   Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
        Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
   Építési Környezetvédelmi és Településfejlesztési Főosztály 
        Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:   2009. február 
        2009. szeptember 
        2010. február 
       2010. szeptember 
       2011. február 
        2011. szeptember 
        2012. február 
       2012. szeptember 
        2013. február 
 
9. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Miskolc-Tapolcai Strandfürdő 

(46063/4 hrszú és 45575/4 hrszú ingatalok) 
létrehozandó projekt-társaságba történő 
apportálására   

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot kiegészítve Kocsis Levente képviselő 
úr FB tagságára tett javaslattal. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a  

VII- 171/13.751/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolc-Tapolcai Strandfürdő (46063/4 hrsz-ú, valamint a 

45575/4 hrsz-ú ingatlanok) létrehozandó projekt - társaságba 
történő apportálása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc-
Tapolcai Strandfürdő (46063/4 hrsz-ú, valamint a 45575/4 hrsz-ú 
ingatlanok) létrehozandó projekt - társaságba történő apportálására” című 
sürgősségi előterjesztést és a következő határozatot hozza:  
1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy az 
Önkormányzat, mint egyedüli tag Miskolctapolca Fejlesztési Kft. cégnévvel, 
épületépítési projekt szervezése főtevékenységgel egyszemélyes korlátolt 
felelősségű társaságot (projektcéget) hozzon létre a Miskolc - Tapolcai 
Strandfürdő fejlesztésére irányuló projektcél megvalósítására 740.500.000.- Ft 
összegű törzstőkével. A társaság induló vagyona, törzstőkéje 740.384.000.-Ft 
nem pénzbeli hozzájárulásból és 116.000.-Ft pénzbeli hozzájárulásból tevődik 
össze. A nem pénzbeli hozzájárulás az alábbi ingatlanok 1/1 arányú 
tulajdonjogából tevődik össze:  
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- a Miskolc, II. kerület, belterület 46063/4 hrsz-ú „kivett fürdő” ingatlan-
nyilvántartási megjelölésű ingatlan 561.424.000 Ft könyv szerinti értéken, 

- Miskolc, II. kerület, belterület 45575/4 hrsz-ú, „kivett strandfürdő” ingatlan-
nyilvántartási megjelölésű ingatlan 178.960.000 Ft könyv szerinti értéken 

 
az Auditing Könyvvizsgáló és Adószakértő Korlátolt Felelősségű Társaság 
(székhelye: 3528 Miskolc, Fövényszer u. 77/B, képviseli: Iglai Szabolcs) 
előzetes értékelése alapján. 
  
2. A Közgyűlés a Miskolctapolca Fejlesztési Korlátolt Felelősségű Társaság 
– jelen közgyűlési határozat mellékletét képező - alapító okiratát elfogadja, és 
felhatalmazza a Polgármestert, hogy az alapító okiratot, illetve a 
cégbejegyzéshez esetlegesen szükséges okiratokat aláírja. 
 
3. A Közgyűlés a projekttársaság első ügyvezetőjéül Varga Györgyöt jelöli az 
alapító okirat aláírásától számított öt éves határozott időtartamra. 
 
4. A Közgyűlés a projekttársaság első könyvvizsgálójául a BoniTop 
Könyvvizsgáló Iroda Korlátolt Felelősségű Társaságot (képviseli: Tinta Tiborné) 
jelöli az alapító okirat aláírásától számított öt éves határozott időtartamra. 
 
5. A Közgyűlés a projekttársaság első felügyelő bizottságának tagjait az 
alábbiak szerint jelöli ki: 

 
a. Borkuti László (3516 Miskolc, Ginzery u. 19.), a felügyelő bizottság 

elnöke  
b. Sramkó Pál (3529 Miskolc, Perczel M. u. 14.) 
c. Újfalvi Lajos László (3519 Miskolc, Iglói u. 60.) 
d. Kocsis Levente (3516 Miskolc, Csermák A. u. 63.), a felügyelő 
bizottság tagjai, akik tisztségüket az alapító okirat aláírásától számított öt 
éves határozott időtartamra látják el. 

 
6. A Közgyűlés hozzájárul ahhoz, hogy az Önkormányzat a Miskolc Holding 
Zrt. saját tőkéjének veszteség folytán bekövetkezett csökkenése következtében 
a Miskolc Holding Zrt. alaptőkéjét akként biztosítsa, hogy a Miskolctapolca 
Fejlesztési Kft. cégbejegyzéstől számított 90 napon belül a társaságban 
meglévő üzletrészét a Miskolc Holding Zrt. – be apportálja az előzetesen 
független könyvvizsgálattal megbízott könyvszakértő által meghatározott 
értéken. Az üzletrész mint nem pénzbeli hozzájárulás szolgáltatása a Miskolc 
Holding Zrt. alaptőkéjét  - a szolgáltatás pótlólagos jellege miatt - nem emeli, így 
a teljesítés cégrovatot érintő változást nem eredményez, ugyanakkor alapító 
okirat módosítást tesz szükségessé.  
 
7. A Miskolc Holding Zrt. a fentiek körében elvégzett tevékenységéről 2009. 
december 31-ig készítsen beszámolót Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése 
részére. 
 
Felelős:               polgármester  
Közreműködik:   Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:             azonnal és 2009. december 31. 
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Polgármester: Szavazásra teszi fel Juga György képviselő úr ügyrendi 
javaslatát. 
 
Juga György: A napirend tárgyalásakor már felhívta a figyelmet az 
ellentmondás feloldására, miszerint májusban fogadta el a Közgyűlés azt a 
határozatot, melyben a Holding kapta a strand területének megpályáztatási 
feladatát, úgy, hogy szállodát kell a területre építtetni. Ez a hivatkozott határozat 
7.C. pontja. Ezt a pontot kell visszavonni.  

A Közgyűlés 16 igen, 23 nem, 1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) az ügyrendi 
javaslatot elutasította.  

 
10. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat, a „Miskolc vízellátási 

infrastruktúra működési biztonságának 
helyreállítása és modernizációja, 
valamint a víztermelési és elosztási 
rendszer fenntartható irányítása” című, a 
svájci - magyar együttműködési 
program keretében meghirdetett 
pályázati támogatás elnyeréséhez 
szükséges önrész biztosítására projekt-
társaságba történő apportálására   

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 39 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) meghozta a  

VII- 172/13.756/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolc vízellátási infrastruktúra működési biztonságának 

helyreállítása és modernizációja, valamint a víztermelési és 
elosztási rendszer fenntartható irányítása” tárgyú, a svájci - 
magyar együttműködési program keretében meghirdetett 
pályázati támogatás elnyeréséhez szükséges önrész biztosítása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a ”Miskolc vízellátási 
infrastruktúra működési biztonságának helyreállítása és modernizációja, 
valamint a víztermelési és elosztási rendszer fenntartható irányítása” című 
pályázattal kapcsolatos sürgősségi indítványt, és az alábbi határozatot hozta: 
 
 
1. A Közgyűlése támogatja a projektelképzelés benyújtását és a támogatás 

elnyerése esetén a projekt előkészítésre, a projekt támogatása esetén a 
projekt megvalósítására kötelezettséget vállal. 

 
Felelős:             Polgármester  
Közreműködik:  MIVÍZ Kft. 
Határidő:           azonnal 
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának a pályázat 
megvalósításához szükséges saját erő (mint egyéb forrás) összegét a 
MIVÍZ Kft, mint az ivóvíz szolgáltatási rendszer üzemeltetője biztosítja.  

 
A fejlesztés forrásösszetétele 
 

Megnevezés  
2009. év 
(ezer Ft) 

Saját forrás  - 

Hitel  - 

Egyéb forrás / MIVÍZ Kft /  253.359 

Támogatásból igényelt összeg  1.435.700

Egyéb támogatás (nevesítve)  - 

Összesen  1.689.059

 
Felelős:             Polgármester  
Közreműködik:   MIVÍZ Kft. 
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:           azonnal 
 

3. Vállalja, hogy a támogatott beruházással létrehozott kapacitásokat, 
szolgáltatásokat a projekt fizikai megvalósulását követő 5. év végéig az 
adott régióban fenntartja és üzemelteti. A fenntartási időszak kezdő napja 
a beruházás fizikai megvalósulását követő naptári év első napja. A projekt 
fizikai megvalósulásának a beruházás utolsó elemének megvalósulása 
minősül:  

 
Felelős:             Polgármester  
Közreműködik:  Miskolc Holding Zrt. 
     Pénzügyi és Gazdálkodási Osztály 
Határidő:           azonnal 

 
4. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a 

pályázathoz kapcsolódó dokumentumok aláírására. 
 

Felelős:             Polgármester  
Közreműködik: Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:           azonnal 
 

 
Polgármester: Ezzel a napirendek szavazásának a végére értek.  
A következő Közgyűlés időpontja: 2008. október 16. Az ülést 19.25-kor 
berekeszti.  

k.m.f. 
 

    Dr. Mihalecz Péter           Káli  Sándor 
       j e g y z ő                                                                p o l g á r m e s t e r 
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